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فرماندار قم خبرداد:

آمادگی قم برای برپایی 
باشکوه جشن نیمه شعبان 

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم  خبرداد:

پرداخت 1200 میلیارد تومان تسهیلات به صنعتگران قم

برای  قم  اجرایی  دستگاه های  آمادگی  از  قم  فرماندار 
برگزاری باشکوه جشن های نیمه شعبان خبر داد. مرتضی 
حیدری، فرماندار روزسه شنبه  در جلسه با اعضای ستاد 
تسهیلات سفر شهرستان با بیان اینکه پیش بینی می شود 

در روزهای۱۳، ۱۴ و ۱۵ شعبان حدود ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار 
مسافر به شهر قم بیاید، گفت: همه دستگاه های اجرایی و 
خدماتی برای برگزاری جشن های نیمه شعبان و پذیرایی از 
مهمانان آماده هستند. وی استفاده از ظرفیت حسینیه ها و 
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رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد:

برخورد قاطع پلیس با فروشندگان 
مواد محترقه در فضای مجازی 
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رییس گروه تغذیه معاونت بهداشت قم: 

مرغوب ترین نان سنگک در کشورمربوط به قم است

رئیس پلیس فتا استان قم از برخورد قاطع و قانونی نیروی 
آستانه  در  محترقه  مواد  مجازی  فروشندگان  با  انتظامی 
چهارشنبه آخر سال خبر داد. سرهنگ علی موالی با اشاره 
به سیاست نیروی انتظامی برای مقابله قاطع با فروشندگان 
مراسم  شدن  نزدیک  به  توجه  با  گفت:  محترقه  مواد 

افراد  برخی  متاسفانه  نوروز  عید  و  سال  آخر  چهارشنبه 
سودجو و متخلف اقدام به خرید و فروش مواد محترقه از 
با  طریق فضای مجازی می کنند. رئیس پلیس فتا استان 
اشاره به افزایش روزافزون حضور کودکان در فضای سایبر، 
به لزوم آموزش کودکان در زمینه ایمنی سایبری و آشنایی 

  

شهردار قم گفت: اگر مسائل ارزشی و ضدارزشی در چهارچوب درستی ارائه 
شود به صورتی که ارزش ها در جان افراد نهادینه شود، در زندگی روزمره به کار 
می رود؛ اما اگر این ارزش ها به درستی ارائه نگردد در کاربست آن ها مشکلاتی 
مسابقه  از  بازدید  حاشیه  در  سقائیان نژاد  سیدمرتضی  دکتر  می آید.  وجود  به 
تلویزیونی محیا اظهار داشت: جمع شدن هنرمندان در یک مکان برای پرداختن و 
بررسی مشکلات روزمره زندگی شهروندان، از نکات امیدبخش است. وی با بیان 
اینکه اگر آموزش های کاربردی و ضروری زندگی از دریچه درستی انجام نگیرد 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از اجرای طرح بوستان تراز در 
۱۴ بوستان شهر قم از 2۰ اسفندماه سال جاری خبر داد.  مهدی کلانترزاده 
فرهنگی  قرارگاه  ویژه  جلسه  برگزاری  به  اشاره  با  خبرنگاران،  با  گفت وگو  در 
اجتماعی ۱۹ دی، اجرای طرح بوستان تراز را به عنوان یکی از دغدغه های این 
قرارگاه دانست و اظهار داشت: با همکاری و همراهی سپاه، دستگاه های اجرایی، 
دستگاه های نظامی و انتظامی، پایگاه های بسیج، سازمان فرهنگی، اجتماعی 
شهرداری و سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری، اداره کل ارتباطات و امور 

شهردار قم مطرح کرد:
نهادینه کردن ارزش ها پیش شرط بهبود سبک زندگی

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:
اجرای طرح “بوستان تراز” در ۱۴ بوستان شهر قم 
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رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم ؛

بسیاری ازساختمانهای قم پایان کار ندارند
سیما و منظر شهری قم متناسب با جایگاه این شهرنیست 
لزوم حذف افراد فاقدصلاحیت درعرصه ساخت وساز

22

درنظردارد   پروژه اجرای دیوار کشی محوطه مجموعه ورزشی ولایت پردیسان   را ازطریق برگزاری مناقصه یک مرحله ای 
به پیمانكاران واجدشرایط ذیل واگذارنماید.  لذا متقاضیان دارای گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانكاری وظرفیت كاری مجاز می 
توانند جهت دریافت اسناد شركت درمناقصه طبق زمانبندی درج شده در سامانه  اقدام  نمایند .ضمنا تعداد شركت كنندگان 

درمناقصه جهت بازگشایی پاكتها محدودیت ندارد .
 شرایط خصوصی : دارا بودن رتبه ۴ ابنیه 

 شرایط مناقصه :
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
آدرس و اطلاعات تماس مناقصه گزار : قم بلوار صدوقی – اداره ورزش و جوانان استان قم ۰2۵۳2۹۳۹۱۱۱-۱۳ 

اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 
 –  ۰2۱88۹6۹7۳7: تهران  استان  نام  ثبت  دفتر   ۰2۱27۳۱۳۱۳۱  : سامانه  راهبری  و  پشتیبانی  مرکز 

 ۰2۱8۵۱۹۳768
اطلاعات تماس ثبت نام سایر استانها در سایت سامانه ) www.setadiran.ir   ( بخش ثبت نام / پروفایل تامین کننده 

/ مناقصه گر موجود است .
اداره کل ورزش و جوانان استان قم         

فراخوان مناقصه دومرحله ای ) نوبت اول(

اداره کل ورزش و جوانان استان قم 

شناسه آگهی:۱2882۴9

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم

 در نظر دارد 2 قطعه زمین  واقع در شهرک صنوف را  به شرح ذیل از طریق مزایده عمومی به اشخاص واجد 
شرایط بفروش برساند .

موضوع مزایده : فروش 2 قطعه زمین با كاربری آهن فروشی .
 متراژ ، ، مبلغ پایه مزایده طبق نظر كارشناس رسمی دادگستری و میزان تضمین شركت در مزایده  و به شرح 

ذیل می باشد:

تذکر ۱ : قطعات فوق  دارای زیر سازی ، جدول ، آسفالت ، تاسیسات برق ، آب و گاز می باشند.
تذکر 2 : برنده مزایده می بایست ۳۰% مبلغ پیشنهادی را نقداً و الباقی مبلغ را بصورت ماهیانه  در 

۱2  قسط پرداخت نماید .
حساب  شماره  به  بایست  می  و  باشد  می  ریال   500/000 مزایده  اسناد  خرید  هزینه  -مبلغ 
0113127588001 بانک ملی به نام سازمان میادین شهرداری قم واریز گردد)هزینه خرید اسناد مزایده 

غیرقابل استرداد می باشد(.
-هر گونه كپی برداری از اسناد ممنوع بوده و فقط اشخاصی مجاز به ارائه پیشنهاد می باشند كه اسناد را به 

نام خود خریداری كرده باشند.
- تضمین شركت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانكی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه 
نقد به حساب بانک ملی شعبه تره بار  به شماره 0115427089004 بنام سازمان میادین میوه و تره بار 

شهرداری قم می باشد كه باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم گردد.
زمان دریافت اسناد: از مورخ ۱۴۰۰/۱2/2۱ لغایت ۱۴۰۱/۰۱/۰8

محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید رجایی میدان بزرگ 
میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها ، 

محل تسلیم پیشنهادها : آدرس فوق ذكر -  طبقه همكف - واحد حراست سازمان میادین .     
مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها : تا  پایان وقت اداری روز سه شنبه ۱۴۰۱/۰۱/۰۹ می باشد .

جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن )025(36641327تماس حاصل فرمایید .
-سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شركت كنندگان مكلف اند كلیه اسناد و مدارک را 
امضاء كرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.
- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد و سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
تاریخ آگهی نوبت دوم:2۱ /۱۴۰۰/۱2

  آگهی مزایده ) نوبت اول (

شناسه آگهی:۱2888۴7     روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

مراسم چهلمین روز درگذشت مادری 
مهربان ودلسوز مرحومه مغفوره

 حاجیه خانم مرضیه  کرمانی
مادر بزرگوارحسین عبداللهی 

مدیرمسئول روزنامه ایمان
زمان:  جمعه 2۰ اسفند ماه
ساعت : ۱۵ لغایت۱6:۳۰

مکان: مسجد والیعصر )ع(  واقع در انتهای دورشهر
 بعداز زیر گذر رسالت
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سیاست متوازن
 در جنگ اوکراین

 موضع گیری ایران در جنگ اوكراین اولین نمونه آشكار 
از كاربرد »سیاست خارجی متوازن« در عرصه دیپلماسی 

كشور كه بارها از سوی وزیر امور خارجه كشورمان دكتر حسین امیرعبداللهیان بر آن 
تاكید شده، است.

جمهوری اسلامی ایران از یک سو ریشه مداخله روسیه در اوكراین را به دخالت های 
معادله غرب در گسترش ناتو به شرق و منطقه نفوذ سنتی روسیه در »خارج نزدیک« و 
تهدید امنیتی برای این كشور ارتباط داده و از سوی دیگر خواهان توقف سریع جنگ 
و كاهش تنش در منازعه و یافتن یک راه حل صلح آمیز در چارچوب قواعد حقوق 
بین الملل شده است؛ چنین سیاستی به »بی طرفی فعال« در ادبیات روابط بین الملل 
تعریف می شود كه بر پایه آن یک كشور تنش و رقابت های قدرت های درگیر در یک 
بحران را به نفع تأمین امنیت نسبی و منافع پایدار ملی خود خنثی می كند. رای ممتنع 
ایران در مجمع عمومی سازمان ملل متحد یک نمونه از به كارگیری سیاست خارجی 

»هوشمند« و واقع گرایی برآمده از منافع ملی كشور است.
 به واقع، بحران اوكراین یک تهدید فوری امنیت و منافع ملی برای سیاست خارجی 
ایران نیست چون ایران با اوكراین مرز مشترک ندارد كه تداوم جنگ و سیل مهاجرت ها 
و آوارگان به سمت ایران سرازیر شود. حجم مبادلات اقتصادی ایران با اوكراین نیز قابل 
توجه نیست، هرچند تهدید روسیه به قطع صدور انرژی به اروپا حتی به اهمیت ایران در 
عرضه انرژی به كشورهای اروپایی می افزاید. نهایتا اینكه این جنگ در حوزه نفوذ سنتی 
ایران یعنی غرب آسیا )خاورمیانه( اتفاق نمی افتد و بیشتر منازعه بین قدرت های بزرگ 
برای تعیین دامنه نفوذ و تاثیرگذاری های ژئواستراتژیک بر روندها و معادلات سیاست 

جهانی خود است. 
اما چون دو طرف درگیر در بحران، یعنی روسیه و معادله غرب )آمریكا و اروپا و 
متحدانش مثل ژاپن، كره و ...( با دو موضوع اصلی و جاری سیاست خارجی ایران یعنی 
مذاكرات هسته ای پیش رو و سیاست منطقه ای ایران از جمله در بحران سوریه، بحران 
افغانستان و بحران قره باغ ارتباط مستقیم دارند، موضوع برای ایران نیز حائز اهمیت 
شده و بنابراین كشورمان در عمل نمی تواند یک كشور بی طرف به معنای سنتی آن 
باشد؛ به ویژه كه توجه كنیم ایران با در پیش گرفتن سیاست »منطقه گرایی« و تقویت 
روابط با حوزه »همسایگی« و ادغام اقتصادی و ترانزیتی برای رشد اقتصادی خود 
توجه خاصی به »اتحادیه اقتصادی اورآسیا« و عملیاتی شدن ابتكار اقتصادی »كریدور 

شمال-جنوب« دارد كه روسیه در آنها نقش كلیدی دارد.  
واقعیت این است كه ایران با روسیه در جلوگیری از گسترش ناتو و نفوذ معادله غرب 
به حوزه شرق مدیترانه كه شامل منطقه اورآسیا، شامات، خلیج فارس، آسیای جنوبی 
و افغانستان می شود، منافع مشترک دارد. موضوع وقتی بیشتر اهمیت می یابد كه 
معادله غرب دائما صحبت از ضرورت تشكیل یک »ناتوی عربی« متشكل از رژیم های 
محافظه كار عربی با مشاركت كشورهای غربی می كند كه عملا در تضاد مستقیم با منافع 

ژئوپلتیک ایران در حوزه های نفوذ سنتی خود در منطقه قرار می گیرد.
سیاست غرب در خاورمیانه بعد از تحولات عربی به گونه ای بوده كه سعی كرده 
با كمک متحدین منطقه ای اش حكومت های طرفدار خود را در محیط ژئوپلتیک و 

همسایگی ایران در عراق، سوریه، لبنان، یمن، افغانستان و ... روی كار بیاورد.
 از این لحاظ، غرب با سیاست های تخاصمی و ایجاد ناامنی استراتژیک، ایران را 
وادار به انتخاب دوستانی می كند كه با غرب در تضاد هستند. بنابراین وقتی صحبت 
از دست درازی ناتو به مناطق شرقی است، ایران در معادله شرق قرار می گیرد اما وقتی 
صحبت از روابط دوجانبه با اوكراین و رعایت قواعد بین المللی در پرهیز از جنگ و 
خشونت است، ایران كاملا بی طرف و در چارچوب منافع ملی خود عمل می كند، چون 
اوكراین یک كشور دشمن برای ایران نیست و بی ثباتی وجنگ در منطقه به هرشكلی در 

نهایت به ضرر امنیت ملی كشور است.
واقعیت این است كه ایران یک كشور مستقل و یک قدرت منطقه ای است كه بیشترین 
اهمیت را به حلقه اول سیاسی- امنیتی و اقتصادی خود در محیط همسایگی و منطقه 
بزرگ تر غرب آسیا در خلیج فارس، عراق و شامات، افغانستان و آسیای جنوبی، آسیای 

مركزی و قفقاز و حوزه خزر می دهد.
بی طرفی فعال در قالب یک سیاست متوازن سه جنبه دارد: نخست، مستقل بودن 
كه به معنای پرهیز از ورود به منازعه قدرت های بزرگ است. به عبارت دیگر، چنین 
سیاستی این پیام را به دو طرف می دهد كه موضع گیری كشورمان به بهای منافع یكی 

از طرف های درگیر نیست.  
دوم، نقش سازنده، ایران به هر حال درک می كند كه در یک محیط ناامن قرار دارد. از 
این رو برای حفظ ثبات كه لازمه توسعه اقتصادی كشور است و همچنین جلوگیری از 
افزایش نقش بازیگر خارجی )اعم از غرب یا روسیه( در محیط سیاسی-امنیتی كه در 
نهایت منجر به تضعیف نقش منطقه ای ایران می شود، به طور طبیعی و در هر شرایطی 

نیاز به ایفای یک نقش سازنده دارد.
سوم، عملگرا بودن، بدین معنا كه ایران سعی در سازگاری بحران ها با محیط ژئوپلتیک 
و تأمین منافع ملی خود دارد و تنها بر اساس اصول و ارزش های ثابت و كلان استراتژیک 

خود اقدام می كند.
اكنون پیروی از سیاست »بی طرفی فعال« در جنگ اوكراین به دو طرف درگیر در 
بحران یعنی روسیه و معادله غرب این پیام را می رساند كه ایران یک بازیگر مستقل 
منطقه ای با اهداف تاثیرگذاری بر مسائل سیاسی-امنیتی و اقتصادی منطقه خود است 
و بی جهت در بحران های درگیر نمی شود كه كه به نفع یا ضرر طرف های درگیر در بحران 
باشد؛ چنین سیاستی با رویكرد سیاست خارجی دولت رئیسی كه مبتنی بر سیاست 

متوازن، هوشمند و دیپلماسی پویا است نیز همخوانی دارد.
استاد روابط بین الملل

آقای رئیسی! مواظب 
دوستانت باش 

 محمود نبویان نماینده مجلس در نشستی تحت عنوان 
»همایش دفتر ارتباطات فرهنگی« در قم، به تیم مذاكره 

كننده هسته ای در وین حمله كرد و آنها را ادامه دهنده راه ظریف خطاب كرد.
ابتدا بخشی از سخنان این نماینده را بخوانید : »دوستان ظریف همه كاره ی تیم 
مذاكرات هستند. باقری به بچه های انقلابی گفته »تندید«. گفتند تیم انقلابی ضعیف 
بوده، باقری به نتیجه رسیده كه باید از تیم ظریف استفاده كند. آمریكا قوی ظاهر شده 

اما دوستان ما بسیار ضعیف ظاهر شده اند. آماده ی یک برجام دیگری باشید.«
این اظهار نظر نشان می دهد كه دوستان رئیسی، كم كم در حال ایستادن در برابر او 
هستند. از این جهت تیم مذاكره كننده و شخص رئیس جمهور باید مراقب این افراد 
باشند. آنها هیچ اعتقادی به مذاكره ندارند و فكر می كنند در گفت وگوهایی در سطح 

احیای برجام، ما باید تنها امتیاز گیرنده باشیم و دیگران امتیاز دهنده.
آنها كه خیلی بر مواضع ضد آمریكایی خود می بالند، هیچ توجهی به زندگی مردم 
ندارند. آنها می گویند ما با آمریكا مخالفت می كنیم، حالا چرخ زندگی مردم هم نچرخید، 

فدای سر آرمان ما.
دولت و مذاكره كنندگان هسته ای اما خوشبختانه، شرایط كشور را درک كرده اند و به 

این نتیجه رسیده اند كه بدون احیای برجام نمی شود به وضع موجود ادامه داد.
همین تفاوت نگاه به شرایط اداره كشور، زمینه ساز مخالفت های جدی برخی از 
نمایندگان مجلس با احیای برجام است. مخالفت هایی كه می تواند در روند توافق خلل 

ایجاد كند.
البته نكته قابل توجه این است كه جریان مخالف مذاكره به ویژه نمایندگان مجلس، 
هیچ تجربه ای از گفت وگو و مذاكره ندارند و شاید تنها مذاكره ای كه در آن شركت 
داشتند، رایزنی  های سیاسی برای بستن لیست های انتخاباتی بوده است. به خاطر 

همین است كه بیرون گود نشسته اند و می گویند لنگش كن.
رئیسی و تیم مذاكره كننده او باید بدون توجه به این حواشی كار خود را انجام دهند و 

مسیری كه رفته اند را ادامه دهند تا به سرمنزل مقصود برسند.
بعضی از آدم ها همیشه مخالفت می كنند حتی وقتی شما می خواهید خانه یا ماشین 
بخرید. مثلا بهانه می آورند كه دیوار اینجا كج است و یا چرخ آن ماتشین گرد نیست! نباید 
به حرف این مخالف خوان ها گوش داد. آنها دغدغه مردم را ندارند و فقط می خواهند به 

اهداف سیاسی خود برسند.
واقعا اگر این نحله سیاسی به فكر مردم بود، به دنبال طرح صیانت می رفت؟ نه، سعی 
می كرد با ارائه طرح های اقتصادی باری از دوش مردم بردارد نه اینكه ذهن آنها را درگیر 

مسئله تازه ای كند. 
این حرف ها برای رییسی و آب و نان نمی شود و دولت نیاز به پول دارد و چرا حالا كه 

نفت دوباره گران شده سفره های مردم را نه رنگین كه كمی بهتر نكنیم. 

مصطفی داننده*

اخبار

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خبرداد:

آمادگی آتش نشانی قم برای اعیاد
 شعبانیه و ایام نوروز

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از آمادگی كامل این 
سازمان برای مناسبت ها و اعیاد پیش رو خبر داد و گفت: با توجه به چهارشنبه و 
پنجشنبه آخر سال، برگزاری جشن های نیمه شعبان، برنامه های ویژه این ایام و 
سال جدید شمسی و استقبال از مسافران نوروزی، برنامه ریزی های ویژه در سازمان 

آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم انجام شده است.
عباس جعفری با اشاره به آمادگی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم برای ایام پایانی سال و ایام نوروز اظهار داشت: با توجه به چهارشنبه و پنجشنبه 
آخر سال، برگزاری جشن های نیمه شعبان، برنامه های ویژه این ایام و سال جدید 
شمسی و استقبال از مسافران نوروزی، برنامه ریزی های ویژه در سازمان آتش نشانی 
و خدمات ایمنی شهرداری قم انجام شده است. وی با اشاره به برگزاری جلسات 
مستمر برای آمادگی سازمان آتش نشانی برای این ایام تصریح كرد: در این جلسات 
بر آمادگی نیروهای آتش نشانی و امدادی برای ایام پیش رو تأكید شده و سازمان 
آتش نشانی قم برای مناسبت های پیش رو در آمادگی كامل قرار دارد. مدیرعامل 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم برخی حوادث تلخ سال های 
گذشته در چهارشنبه آخر سال را موردتوجه قرار داد و ابراز كرد: در این خصوص 
برنامه ریزی جهت آموزش در مدارس فعال سطح شهر و اعزام كارشناسان به مراكز 
آموزشی برای بیان خطرات استفاده از مواد منفجره و نكات ایمنی در این خصوص 

در حال انجام است.
توصیه های ایمنی چهارشنبه سوری به شهروندان 

وی با اشاره به برخی توصیه های ایمنی”چهارشنبه سوری”، بیان كرد: حساسیت 
برای  و غیره  راه پله ها، كمدها  بررسی  رفت وآمدهای مشكوک كودكان،  به  نسب 
جلوگیری از انبار مواد منفجره، حساسیت نسبت به فروش افراد سودجو در مسیر 
رفت وآمد مدارس، خودداری از بیرون گذاشتن وسایل فرسوده مانند مبل، كمد، 
لاستیک و غیره در معابر، كاهش مسافرت های غیر ضرور درون شهری، توجه نسبت 
به پایین نبودن شیشه های خودروهای شخصی و عدم پارک خودرو در محل های 
عمومی، جلوگیری از بازبودن درب و پنجره های منازل مسكونی و خودداری از 
تماس های غیرضروری با شماره 125 موردتوجه شهروندان باشد. جعفری اضافه 
كرد: با توجه به نزدیكی به جشن نیمه شعبان نیز مقرر شد تا تمام مسیرهای منتهی به 
مسجد مقدس جمكران مورد بازرسی میدانی قرار گرفته و مشكلات احتمالی تا قبل 
از روزهای منتهی به این جشن بزرگ مذهبی برطرف شود. به گفته وی، درصورتی كه 
ستاد ملی مبارزه با كرونا، محدودیتی در آرامستان های شهر مقرر نكند، خودروهای 

سازمان آتش نشانی قم جهت برقراری ایمنی در این مراكز مستقر خواهند شد.
 

استاندارقم:

 مدیریت بهینه مصرف آب نیازمند
 کارهای فرهنگی است

استاندار قم با بیان اینكه مدیریت بهینه مصرف آب نیازمند كارهای فرهنگی است 
بر لزوم آمادگی برای تداوم خشكسالی ها در آینده تاكید كرد. 

سید محمد تقی شاهچراغی در بازدید از شركت آب و فاضلاب استان در جلسه ای 
كه به منظور بررسی مشكلات صنعت آب و فاضلاب استان برگزار شده بود گفت: 
باید برای مشكل تامین آب و اصلاح و توسعه شبكه توزیع در استان بصورت جهادی 

اقدام شود و این مهم با همت و پیگیری شما و همراهی سایر ادارات شدنی است.
 وی با اشاره به اینكه در یک دهه گذشته سرمایه گذاری مناسبی در حوزه آب و 
انرژی صورت نگرفته است افزود: باید با توجه به محدودیت منابع و كاهش نزولات 
آسمانی كه در كشور داریم با اصلاح و توسعه شبكه توزیع و تصفیه آب برای سالهای 

آینده و خشكسالی های احتمالی آمادگی های لازم را داشته باشیم.
کمبود آب بزرگترین مشکل قم است 

وی تاكید كرد: طرح انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان و یا از دریای خزر به 
استان باید با جدیت بیشتر پیگیری شود و اعلام آمادگی تمام مجموعه استانداری 
را در مطالعه و پیشبرد این هدف اعلام نمود. شاهچراغی در پایان با تاكید بر اینكه 
كمبود آب بزرگترین مشكل قم است؛ افزود در حوزه مصرف نیاز به كار فرهنگی و 
توجه بیشتر به موضوع صرفه جویی در مصارف خانگی ،صنعتی و كشاورزی داریم تا 

در سالهای پیش رو دچار بحران كمبود آب نباشیم.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم  خبرداد:

آماده سازی نقشه های جامع اطلاع رسانی 
نیمه شعبان و نوروز

مدیركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با بیان اینكه فضاسازی شهری در 
نیمه شعبان و ایام نوروز طبق سنوات گذشته با هدفمندی و نقطه گذاری مسیرهای 

گردشگری انجام می شود گفت: نقشه جامع شهر در حال طراحی نهایی است.
به  اشاره  با  قم  شهرداری  شهری  خدمات  كمیته  جلسه  در  كلانترزاده  مهدی 
اینكه كمیته اطلاع رسانی و راهنمای زائر با دو رویكرد نیمه شعبان و نوروز مباحث 
را دنبال می كند، اظهار كرد: مقرر شد با همكاری مخابرات برای زائران در بدو ورود 
پیامكی حاوی پیام خوشامدگویی همراه با لینكی كه تمام نیازها، نقشه ها، اطلاعات 
و شماره های مورد نیاز زائرین را در خود داشته باشد ارسال شود. وی با بیان اینكه 
با هدفمندی و نقطه گذاری مسیرهای  فضاسازی شهری طبق سنوات گذشته 
گردشگری انجام می شود گفت: نقشه جامع شهر در حال طراحی نهایی است 
نیاز  حداكثر  بتواند  تا  اصلاح شده  خدمات،  به روزرسانی  اساس  بر  بار  چندین  و 
اطلاع رسانی زائران را برطرف كند. مدیركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم 
از انتشار بروشور اطلاع رسانی با تیراژ بالا با بهره گیری از بخش خصوصی خبر داد و 
ابراز كرد: در تلاش هستیم تا با استفاده از ابزارهای روز، زمان اقامت زائران و مسافران 
در شهر قم را افزایش دهیم كه به این منظور مسابقه »گنج یابی« طراحی شده كه 
كل مناطق گردشگری شهر در ایام نوروز در برمی گیرد كه جزئیات آن اطلاع رسانی 

خواهد شد.
 

معاون استاندار قم:

رفع مشکلات 10 واحد کشاورزی
 و صنعتی قم نهایی شد

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: رفع مشكلات 10 واحد 
كشاورزی و صنعتی این استان پس از بررسی های نهایی، تصویب شد. 

محسن امیدیان در چهل و یكمین جلسه كارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان 
كه در سالن كرامت استانداری قم برگزار شد با اشاره به لزوم توجه هر چه بیشتر به 
بخش تولید داخلی در شرایط تحریم های ظالمانه بیان كرد: جلسات ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید نقش مهمی در بهبود مشكلات تولید استان داشته و اجرای مصوبات 
آن برای تمام مدیران دولتی ضروری است. وی در ادامه افزود : مصوبات خوبی در 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید داشته ایم؛ ولی در بعضی موارد قدم آخر به خوبی 
برداشته نمی شود كه این موضوع باید بطور جدی در دستور كار قرار بگیرد و برای 
اجرایی شدن مصوبات زمان مشخصی در نظر گرفته شود.  وی ابراز اظهار داشت: 
در سال آینده با تلاش و پیگیری همه مدیران شاهد رفع موانع تولید در بخشهای 

صنعتی و گردشگری استان باشیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم  خبرداد:

رفع مشکل افت فشار آب در منطقه ۶ 
تا اردیبهشت ماه 

مدیرعامل شركت آب و فاضلاب استان قم از برطرف شدن مشكل افت فشار آب در 
برخی مناطق قم مانند منطقه 6 شهرداری قم تا اردیبهشت ماه سال آینده خبر داد.

حسن بختیاری در دیدار مردمی مدیران شهری و كمیته توزیع عادلانه خدمات و 
امكانات شورای اسلامی شهر با اهالی منطقه 6 شهرداری قم كه در آستان امامزاده 
جعفر شهید)ع( برگزار شد، با اشاره به دغدغه شهروندان در خصوص افت فشار آب 
در این منطقه شهری اظهار داشت: به خاطر برخی تغییرات در شبكه و خطوط 
انتقال آب استان، برخی محلات منطقه 6 با افت فشار آب روبه رو شده اند كه این 

مشكل تا اردیبهشت ماه سال آینده به صورت كامل برطرف خواهد شد.

رئیس جمهور گفت: چشم دوختن دولت به شرق، سخن صحیحی نیست و دولت 
به دنبال توسعه روابط با همه كشور ها و ایجاد توازن در سیاست خارجی كشور است.

ابراهیم رئیسی، روز سه شنبه در اجلاسیه رسمی مجلس خبرگان  الله سید  آیت 
رهبری، مهم ترین نتیجه »جهاد تبیین« را همگام شدن مردم با نظام اداری، افزایش 
سرمایه اجتماعی و ارتقای اعتماد عمومی به نظام و كارگزاران كشور دانست و اظهار 
داشت: قدرت جمهوری اسلامی بر همراهی مردم و حضور آنان در صحنه های مختلف 
استوار بوده و سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی از مهم ترین مؤلفه های قدرت، اقتدار 

و امنیت ملی كشور است.
دولت به دنبال ایجاد توازن در سیاست خارجی است دولت به دنبال ایجاد توازن در 
سیاست خارجی است دولت به دنبال ایجاد توازن در سیاست خارجی است دولت به 
دنبال ایجاد توازن در سیاست خارجی است دولت به دنبال ایجاد توازن در سیاست 

خارجی است دولت به دنبال ایجاد توازن در سیاست خارجی است 
رئیسی با بیان این كه دولت مردمی اعلام كرده است كه حسب انتظار مردم وظیفه 
اصلی خود را ایجاد تحول در كشور می داند، افزود: برای اجرای تحول، ابتدا باید وضع 
موجود را دقیقاً شناخت و وضع مطلوب را ترسیم كرد و در مرحله بعد، فاصله بین وضع 

موجود و وضع مطلوب را كمتر كرد.
 محور اصلی فعالیت های دولت ، اقامه عدالت و رفع عقب ماندگی هاست 

رئیس جمهور با تأكید بر این كه بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، سند و مبنای تحول 
در دولت است، گفت: محور اصلی فعالیت های دولت مردمی، اقامه عدالت و رفع 
عقب ماندگی ها در این زمینه است. امام راحل، پرچم عدالت را در كشور برافراشت و رهبر 
معظم انقلاب پس از ایشان، پرچمدار عدالت بوده اند و این دولت نیز به پیروی از امام و 

رهبری تحت لوای پرچم عدالت فعالیت خواهد كرد.
 رئیسی در ادامه با تشریح اقدامات دولت در كاهش قابل توجه آمار مرگ و میر كرونایی، 
نگرانی از وضعیت ذخایر كالا های اساسی را دیگر دغدغه دولت در آغاز فعالیت خود 
عنوان كرد و افزود: دولت پس از برطرف كردن نگرانی ذخایر كالا های اساسی، بر رفع 
كسری بودجه و كنترل نقدینگی تمركز كرد و در این زمینه نیز موفقیت های خوبی به 
دست آورد.  رئیس جمهور، اظهار داشت: لایحه بودجه سال 1401 بدون كسری بودجه 
و با در نظر گرفتن تحقق رشد اقتصادی 8 درصدی تنظیم شد، در حالی كه در سال های 
گذشته متوسط رشد اقتصادی كشور كمتر از یک درصد و حدود 4 دهم درصد بوده 

است. 
رئیسی با طرح این پرسش كه آیا امكان تحقق هدف رشد 8 درصدی اقتصادی وجود 
دارد، یا نه؟ گفت: بر اساس سند بودجه 1401 اگر هزینه ها كنترل، درآمد ها افزایش و 

جریان نقدینگی به سمت تولید هدایت شود، تحقق این هدف دور از دسترس نیست.
 تشریح چگونگی تحقق رشد اقتصادی 8 درصدی 

رئیس جمهور در تشریح چگونگی تحقق رشد اقتصادی 8 درصدی، افزود: با دو گام 

افزایش سرمایه گذاری و افزایش بهره وری، قدم در مسیر تحقق این هدف گذاشته ایم. 
دولت توانسته است كه شركت های بزرگ را برای اجرای 48 پروژه بزرگ با بیش از 17 
میلیارد دلار اعتبار پای كار بیاورد و از سوی دیگر مقرر شده است كه بانک ها نیز به 
جای فعالیت در عرصه هایی مانند خرید ملک، طلا و ارز و فعالیت های غیرمولد، مشابه 

سرمایه های خود را به طرف تولید هدایت كنند.
 رئیسی، اظهار داشت: به طور طبیعی، وقتی شركت های بزرگ و بانک ها در اقتصاد 
و تولید مولد فعال شوند، بخش خصوصی نیز به افزایش حضور در این عرصه ترغیب 

می شود.
 رئیس جمهور با بیان این كه تعداد طرح های نیمه كاره كشور به قدری زیاد است كه 
اگر تا سال ها طرح جدید كلید نزنیم، باز هم طرح برای تكمیل وجود دارد، گفت: بودجه 
مصوبات همه سفر هایی كه انجام شده، تصویب و فعالیت ها با سرعت خوبی در حال 

انجام است.
 رئیسی، ادامه داد: به عنوان مثال، كارگاه های عمرانی در خوزستان نسبت به قبل از 
سفر دولت، چند برابر شده است یا عملیات احیای خلیج گرگان در طول همین چند 
روز كه از سفر اخیر دولت به استان گلستان می گذرد، آغاز شده است. یكی دیگر از 
برنامه های دولت در سفر های استانی، فعال كردن واحد های تولیدی نیمه تعطیل است 
كه ستادی به همین منظور تشكیل شده و به طور جدی پیگیر رفع مشكلات این واحد ها 
است.  رئیس جمهور، افزود: در مدت سپری شده از آغاز فعالیت دولت تلاش كردیم 
كه خلق پول و افزایش نقدینگی مهار شود و از بانک مركزی استقراض نشود. در نتیجه 
همین اقدامات، نرخ تورم كه به شدت صعودی و در حال شكستن ركورد های 70 ساله 

بود، امروز متوقف شده و در حال حركت به سمت سیر نزولی است.
 رئیسی با ارائه برخی آمار ها از جمله كاهش رشد پایه پولی از 42 درصد به 33 درصد، 
كاهش 12 درصدی خالص بدهی دولت به بانک مركزی و افزایش قابل توجه صادرات 
نفتی و غیر نفتی و وصول درآمد های آن، گفت: همه این كار ها در شرایطی است كه 
همچنان تحریم ها و تهدید هایی كه برخی ها می گفتند مانع فروش نفت و صادرات غیر 

نفتی است، وجود دارد. 
افزایش چشمگیر تجارت با کشور های همسایه 

رئیس جمهور با اشاره به افزایش چشمگیر تجارت با كشور های همسایه، اظهار 
داشت: عده ای ما را متهم به نگاه تک بعدی به شرق می كنند و می گویند همان گونه كه 
در گذشته نگاه ها متوجه غرب بود، امروز دولت چشم به شرق دوخته است. این سخن 
صحیحی نیست و دولت به دنبال توسعه روابط با همه كشور ها و ایجاد توازن در سیاست 

خارجی كشور است. 
رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان این كه رفع فقر مطلق، یكی دیگر از 
دغدغه های جدی دولت بوده و هست، گفت: اگر چه شاخص های متفاوتی برای تعیین 
فقر مطلق در جهان وجود دارند، اما بر اساس تعریف عرفی خودمان از فقر مطلق در 

تلاش هستیم تا آن را در جامعه اسلامی به طور كامل ریشه كن كنیم. 
رئیس جمهور ادامه داد: گام بعدی، سامان دادن وضعیت خانواده هایی است كه با 
خط فقر درگیر هستند. دولت برای بهبود معیشت این بخش از جامعه تصمیم دارد با 
حذف نظام چانه زنی در تعیین حقوق كارگران و كارمندان و متناسب سازی دریافتی ها، 

نظام پرداخت را عادلانه كند.
 دولت در مذاکرات از خطوط قرمز عقب نشینی نخواهد کرد

رئیسی با اشاره به موضوع مذاكرات هسته ای، در تشریح راهبرد دولت در این زمینه، 
گفت: دولت در گام اول، خنثی سازی تحریم ها را با جدیت پیگیری كرد و در گام دوم در 

مذاكراتی كاملًا عزتمندانه به دنبال رفع تحریم ها است.
 رئیس جمهور، اظهار داشت: دولت مردمی، مذاكرات هسته ای را كاملًا بر اساس 
اصول و چارچوب تعیین شده از سوی رهبر معظم انقلاب دنبال می كند و از هیچ یک از 

خطوط قرمز اعلام شده، عقب نشینی نكرده است و نخواهد كرد.

رئیس جمهور در اجلاسیه مجلس خبرگان رهبری:

دولت به دنبال ایجاد توازن در سیاست خارجی است

 فرمانده كل سپاه با بیان اینكه جمهوری اسلامی 
ایران اولین كشور مسلمانی است كه ماهواره در فضا 
قرار می دهد، گفت: این اتفاق و دستاورد مهم تنها 
یک عمل فنی نیست، بلكه غلبه بر اراده هایی است 

كه می خواستند ما را در زمین قفل كنند. 
فرمانده  سلامی  حسین  پاسدار  سرلشكر  سردار 
كل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در مراسم پرتاب 
ماهواره نور 2 كه همزمان با اعیاد شعبانیه با موفقیت 
قرار گرفت، در جمع  مدار  در  و  پرتاب شد  به فضا 
تلاشگران  و  دانشمندان  و  مسئولین  فرماندهان، 
ایام  و  اعیاد  تبریک  با  فناوری  و  علم  جهاد  عرصه 
فرخنده ماه شعبان، اظهار كرد: خداوند متعال را 
شاكریم كه یک هدیه عظیم و دستاورد بزرگ را به ملت 
ایران ارزانی كرد  و صمیمانه اعلام می كنم این چیزی 
جز امداد و نصرت الهی نیست كه در چنین موقعیتی 
شما یک هدیه بزرگ ، یک خبر بسیار دل انگیز و یک 

افتخار بزرگ را به  ملت هدیه می كنید.

سرلشكر سلامی با تاكید بر اینكه قرار گرفتن در فضا 
یكی از معیارها و شاخص های كشورهای پیشرفته 
مجدداً  میتوانیم  ما  كه  این  گفت:  است،  جهان 
چشمانمان را در آسمان قرار بدهیم و از فضا به زمین 

نگاه كنیم، یک پیشرفت بزرگ است.
وی افزود: اینكه به نام یک ملت مسلمان و یک 
نظام اسلامی، در فضای تحریم گسترده بین المللی، 
فرزندان ملت ایران در سپاه با ایمان و اراده و تكیه 
به ذهن های پویا و خلاق سینه آسمان را شكافته و 
توانستند ماهواره در مدار قرار دهند، افتخار و جهادی 
بزرگ است.فرمانده كل سپاه با بیان اینكه جمهوری 
اسلامی ایران اولین كشور مسلمانی است كه ماهواره 
در فضا قرار می دهد، گفت: به برادر عزیزم سردار 
سپاه،  هوافضا  نیروی  محترم  فرمانده  حاجی زاده 
عزیزانمان در سازمان جهاد و تحقیقات خودكفایی 
سپاه كه شاهد تلاش   های شبانه روزی آنان بودیم و 
طی سال های گذشته توانستند در این فضای تحریم 

این قدم را بردارند تبریک عرض می كنم.
سرلشكر سلامی در ادامه با بیان اینكه این اتفاق و 
دستاورد مهم تنها یک عمل فنی نیست، بلكه غلبه بر 
اراده هایی است كه می خواستند ما را در زمین قفل 
كنند، گفت: امروز توانستیم بر دشمن غلبه كنیم 
و این فناوری های پیچیده  و دانش های نوین را به 
دست آوریم و آن را به یک محصول موفق تبدیل كنیم.
وی تصریح كرد: این دستاورد به معنای پیروزی ما 
در نبرد فناوری بر دشمنانی است كه اراده كرده بودند 
تا ما را عقب مانده نگه دارند و این یعنی پیروزی آشكار 
و فتح مبین كه آن را به رهبر عزیز و عظیم الشان 
انقلاب اسلامی ، ملت عزیز و شریف ایران و همه 

مسلمانان تبریک و تهنیت عرض می كنم.
امیدوارم  كرد:  تاكید  پایان  در  سپاه  كل  فرمانده 
سلسله پرتاب هایی كه در راهبرد قرار گرفتن ما در 
فضا طراحی كردیم، همه با موفقیت در زمان خود 

مانند این موفقیت اجرا شوند.

سرلشکر سلامی:
ایران اولین کشور مسلمانی است که ماهواره در فضا قرار می دهد

کیهان برزگر*

سردار حاجی زاده:

 ایران قوی در تمامی حوزه ها مستلزم رسیدن به فضا است
 فرمانده نیروی هوا فضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: ایران قوی در 
تمامی حوزه ها اعم از دفاعی، اقتصادی، فرهنگی و حتی پیشرفت های علمی 

مستلزم رسیدن به فضا است. 
سردار سرتیپ پاسدار امیرعلی حاجی زاده در مراسم پرتاب ماهواره نور2 با 
تبریک اعیاد شعبانیه اظهار كرد: به توفیق الهی امروز سپاه موفق شد ماهواره  
نور2 را در مدار  قرار دهد ماهواره قبلی ما نیز همچنان در مدار است و خدمت 

می كند.
وی افزود: ماهواره با بقیه سامانه ها متفاوت است؛ یا می شود یا نمی شود كه 
به حمدالله همه مراحل به خوبی انجام شد و ماهواره به طور دقیق در مدار قرار 

گرفت.
دفاعی،  از  حوزه ها  تمامی  در  قوی  ایران  اینكه  بیان  با  زاده  حاجی  سردار 
اقتصادی، فرهنگی و حتی پیشرفت های علمی مستلزم رسیدن به فضا است، 
گفت: بدون رسیدن به فضا بقیه كارها ناقص است این یک ابزار قدرت است و 

ایران قوی باید به بخش فضایی توجه كند كه این كار شده است.
وی افزود: امروز با تمركز و هم افزایی نیروهای مسلح، دولت مردمی و انقلابی، 
پر  و  ناهموار  مسیر  فضایی،  امور  در  بنیان  دانش  شركت های  و  دانشگاه ها 

سنگلاخی را پشت سر گذاشته ایم و آینده نویدبخش موفقیت های بزرگ تر 
است.

فرمانده نیروی هوافضای سپاه با اشاره به ویژگی های ماهواره نور دو كه امروز با 
موفقیت در مدار قرار گرفت، تصریح كرد: این ماهواره با سرعت 6/7 كیلومتر بر 

ثانیه طی 480 ثانیه در مدار 500 كیلومتری زمین قرار گرفت.
به پشتوانه و زحمات شبانه روزی  این كار  اینكه  بیان  با  سردار حاجی زاده 
متخصصین و دانشمندان انجام می شود كه بنده به نمایندگی از آنها صحبت 
می كنم، اظهار كرد: نكته مهم تر از مسائل فنی غلبه اراده ملت ایران بر تحریم ها 
و فشارهای حداكثری است این موفقیت بزرگ كه در شرایط تحریم های ظالمانه 
و فشارهای حداكثری به نتیجه رسیده است سنبل مقاومت و اراده كم نظیر ملت 
عظیم الشأن ایران است و این دستاورد مهم را محضر مبارک مقام عظمای ولایت 
و رهبری و فرماندهی معظم كل قوا و ملت شریف ایران، دولت و نیروهای مسلح 

شجاع جمهوری اسلامی ایران تبریک می گوییم.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه در پایان آینده را نویدبخش اتفاقات بزرگ خواند 
و تاكید كرد: ما اكنون برای شتاب گرفتن آماده شده ایم و انشاءالله در آینده 

نزدیک باید موفقیت های بزرگی را از این جوانان برومند شاهد باشیم.

سخنگوی قوه قضاییه با بیان اینكه اكنون 32 هزار 
زندانی در مرخصی به سر می برند، گفت: در سال 
1400 حدود 12 هزار و 240 زندانی مشمول عفو و 

تخفیف مجازات شدند. 
ذبیح الله خداییان در آخرین نشست خبری دستگاه 
اعیاد  گرامیداشت  ضمن   1400 سال  در  قضایی 
شعبانیه اظهارداشت: از مجموع 12 هزار و 240 نفر كه 
در سال جاری مشمول عفو و تخفیف مجازات شدند، 
هفت هزار و 783 زندانی مشمول تخفیف و چهار هزار و 

405 زندانی آزاد شدند.
وی ادامه داد: در ایام پیروزی انقلاب اسلامی و عید 

مبعث نیز 2 هزار و277 زندانی آزاد شدند.
به  شدن  نزدیک  به  توجه  با  كرد:  اضافه  خداییان 
با در نظر گرفتن ظرفیت های قانونی تعداد  و  نوروز 

بیشتری از زندانیان مشمول عفو و سایر ارفاقات قانونی 
خواهند شد. خداییان با اشاره به هفته منابع طبیعی 
اظهارداشت: محیط زیست و حیات وحش ثروت بزرگ 
بین نسلی است و باید در نگهداری و حفظ این میراث 

طبیعی اهتمام ورزید.
رفع تصرف و آزادسازی بیش از 27 هزار هکتار 

اراضی ملی و دولتی
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره میزان 
اراضی ملی رفع تصرف شده و ارزش ریالی این زمین ها 
گفت: موضوع مبارزه با زمین خواری در دستور كار قوه 
قضاییه قرار دارد و اقدامات مهمی در این زمینه انجام 

شده است.
وی ادامه داد: در سال 1400، تعداد 48 هزار و 750 
پرونده در ارتباط با جرایم مرتبط با زمین از جمله تصرف 

عدوانی، تغییر كاربری و تخریب بود كه از این میزان 
تعداد 29 هزار و 500 پرونده منتهی به صدور حكم 

شده است.
خداییان اضافه كرد: حدود 27 هزار و 370 هكتار 
تصرف  رفع  طبیعی  منابع  و  دولتی  ملی،  اراضی  از 
شده است و ارزش تقریبی این اراضی 79 هزار و 300 
میلیارد تومان است. وی اظهارداشت: تعداد 19 هزار و 
500 فقره حكم نیز درزمینه قلع و قمع و مستحدثات 
صادر شده است. سخنگوی قوه قضاییه درباره صدور 
اكنون 91 درصد  اراضی گفت:  برای  اسناد حدنگار 
از اراضی ملی و طبیعی دارای سند مالكیت كاداستر 
كرد  امیدواری  ابراز  قضاییه  قوه  سخنگوی  هستند. 
در سال آینده مابقی اراضی باقیمانده نیز دارای سند 

مالكیت كاداستر شوند.

سخنگوی قوه قضاییه:

12هزار و 2۴0 زندانی مشمول عفو و تخفیف مجازات شدند 
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علائم پنهان و آشکار آلرژی + راهکارها؛ مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی هشدار داد؛

مراقب مسمومیت با گوشت های چرخی 
آلوده باشید

مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشكی تهران، یكی از علل مسمومیت های غذایی 
را خوردن گوشت های چرخی آلوده دانست.

احمدرضا درستی در برنامه انتهای الوند گفت: توصیه می شود زمان خرید، یک 
فرد گرسنه و خسته وارد بازار نشود. بهترین كار این است كه فرد سالم و سرحال، 

لیستی تهیه كرده و به محل لازم مراجعه كند و بر اساس لیست و الویت خرید كند.
وی افزود: پیشنهاد می كنیم در خرید موادی كه سریع فاسد می شود و اصلًا قبل 
از خرید مشكل داشته، دقت كنیم. خیلی ها عادت كرده ایم به دلیل وجود امكانات 
زیاد، غذاهایی كه از قبل آماده شده مانند جوجه كباب آماده را بخریم. این جوجه 
كباب آماده، ان شاءالله معمولًا خوب است اما مواقعی پیش می آید كه هنگام تهیه آن 
اصول بهداشت رعایت نمی شده و مثلًا مرغ هایی كه شروع به خراب شدن كردن را 
استفاده كرده است كه مقدار زیادی ادویه می زنند تا آن بوی نامطبوع را نشان ندهد. 
برای رنگ آن هم از زعفران گرانقیمت استفاده نكرده و از گل رنگ استفاده می كنند. 
مقدار ناچیز گل رنگ اشكال ندارد اما مقدار زیاد آن برای بدن سمی است. برای 

همین پیشنهاد است كه چنین غذاهایی را خودتان درست كنید.
درستی اظهار كرد: ماهی های دودی و نمک سود نخرید. واقعیت این است كه دود 
چوب را استفاده می كنند و این دقیقاً و قطعاً ثابت شده كه سرطان زا است. بنابر این 
شما با این ماهی هم نمک زیادی را هم میل می كنید. در این زمینه باید رعایت كرد و 
محصولاتی مانند ماهی را از جای معتبر تهیه كنید كه زمان خرید، تاریخ و نگهداری 
اش معلوم باشد. نكاتی هم در این زمینه وجود دارد، مثل اینكه پولک ماهی نریخته 
باشد، آب شش آن حالت تازگی داشته باشد و …. یكی از علل مسمومیت های 

غذایی خوردن گوشت های چرخی آلوده است.
استاد تمام و مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشكی تهران درباره تصمیم های افراد 
برای ناگهان لاغر شدن گفت: وقتی ناگهانی زیاد لاغر می شوید، غیر از چربی، مقدار 
زیادی از عضلات تحلیل رفته است. وقتی عضلات تحلیل بروند كه فشار شدیدی 
به كبد و كلیه می آید. بعد از آنكه شروع به وزن گرفتن می شود، جای آن بافت های 
عضلانی ارزشمندی كه از بین رفته اند را سلول های فیبری و چربی می گیرند و چنین 

بدن فردی در رژیم غذایی بعدی نیز كمتر جواب می دهد.

متخصص تغذیه عنوان کرد؛

معجزه لیمو ترش تازه برای دیابتی ها
یک متخصص تغذیه گفت: یكی از باورهای غلط كه بین افراد دیابتی دیده می 
شود این است كه مصرف آب لیموی تازه باعث افزایش قند افراد مبتلا به دیابت می 

شود و نباید استفاده شود.
گلبن سهراب، با اشاره به اینكه یک لیموترش كامل 29 كیلوكالری انرژی دارد و 
فقط 6 گرم قند دارد اظهار كرد: لیموترش منبع ویتامین C، اسید فولیک، پتاسیم 
و فیبر است. وی افزود: فیبر مواد غذایی باعث می شود قند خون بعد از مصرف 
آن ماده غذایی زیاد بالا نرود و در عین حال اندیس گلایسمی آب لیمو ترش بالا 
نیست، یعنی بعد از مصرف آن قند خون با شیب تند بالا نمی رود. عضو هیئت علمی 
 C دانشگاه علوم پزشكی شهید بهشتی با اشاره به اینكه وجود پتاسیم و ویتامین
در آب لیمو ترش تازه در كاهش فشارخون نقش دارد، گفت: با توجه به اینكه افراد 
مبتلا به دیابت بیشتر از افراد معمولی مستعد افزایش فشارخون و بیماری های قلبی 
و عروقی هستند مصرف آب لیموی تازه در حد یک چاشنی در كنار غذا می تواند 
در پیش گیری از بروز فشارخون و بیماری های قلبی و عروقی نقش مؤثری داشته 
باشد. وی تاكید كرد: ویتامین C موجود در لیموترش تازه در سنتز كلاژن نقش دارد 
و می تواند در استحكام دیواره رگ ها و پیشگیری از سكته های قلبی و مغزی نقش 
داشته باشد همچنین سیترات پتاسیم موجود در آب لیموترش تازه مانع تشكیل 
سنگ های كلیوی می شود، بنابراین مصرف آن به این دسته از بیماران هم توصیه 
می شود. این متخصص تغذیه و رژیم درمانی، با بیان اینكه مصرف آب لیمو همراه 
غذا باعث جذب بهتر آهن می شود، تاكید كرد: آب لیمو برای افراد مبتلا به كم خونی 

فقر آهن هم بسیار مفید است.

وقتی صحبت از درد بالای كمر می شود، چند علت می توان برای آن پیدا 
كرد كه فقط مختص خانم هاست! در این مطلب به شایع ترین علت های درد 

بالای پشت در خانم ها می پردازیم و توصیه هایی ارائه می دهیم.
با سایز  پوشیدن سوتین  از  ناشی  در خانم ها می تواند  بالای كمر  درد 
نامناسب باشد كه به كمر و پشت فشار وارد كرده و حتی حركت كردن 
عضلات  به  می تواند  نیز  سینه ها  سایز  بودن  بزرگ  می كند.  محدود  را 
بالای پشت فشار وارد كند. دیگر علت های درد بالای پشت كه مختص 
خانم هاست شامل بارداری و یائسگی می شود. در ادامه مفصل تر به این 

موضوع می پردازیم.
استفاده از سینه بندی که درست فیت نمی شود

افراد  از  درصد   80 دریافت  و  شد  انجام   2008 سال  در  مطالعه ای 
شركت كننده از سوتین هایی با سایزهای نامناسب استفاده می كردند و زنانی 
كه سایز سینه هایشان بزرگ تر بوده، بیشتر احتمال داشت سوتین هایی با 
سایز نامناسب بپوشند. استفاده از لباس زیری كه خوب فیت نمی شود، 
عوارض متعددی برای سلامتی دارد. مثلًا سینه بندی كه فیت بدن نیست 
منجر به سوزش سردل و درد عضلانی می شود. اگر سینه ها با لباسی كه 
كاملًا سایز شما و فیت است حمایت نشوند، در دیگر قسمت های بدن 
ناراحتی هایی مانند كمردرد ایجاد می شود. همچنین ممكن است حركت 
شانه و ستون فقرات محدود شده و از این طریق نیز درد و ناراحتی ایجاد 

كند.
وقتی لباس زیر سایز مناسبی ندارد می تواند تغییرات اساسی در وضعیت 
بدن ایجاد كند. ضمناً ورزش كردن با لباس با سایز نامناسب نیز باعث درد 
می شود، زیرا سینه ها حین انجام حركات ورزشی باید به خوبی حمایت شوند 
 )sport bra( و دقیقاً به همین دلیل است كه استفاده از سوتین های ورزشی

بسیار مهم است.
طی یائسگی به دلیل تمام تغییرات هورمونی كه در بدن رخ می دهد، 
دردها و ناراحتی ها بسیار بیشتر می شوند. مثلًا افزایش هورمون استرس 
كورتیزول می تواند سبب تنش بیشتر در عضلات شده و به مرور زمان درد 
ایجاد كند. همچنین ممكن است به دلیل بالا بودن كورتیزول، نسبت به درد 

حساس تر شوید
بزرگ بودن سایز سینه  ها

سینه های بزرگ و سنگین می توانند فشار زیادی به پشت وارد كنند، 
با سوتین خوب حمایت نشوند. قوز  خصوصاً اگر همان طور كه گفتیم 
كردن هم می تواند از پیامدهای سنگینی سینه ها باشد كه عضلات پشت 
را ضعیف كرده و باعث درد می شود و یک سیكل معیوب ایجاد می كند: درد 

بیشتر پشت باعث بیشتر قوز كردن می شود و ... این ماجرا ادامه دارد.
اگر سینه های سنگین و بزرگی دارید باید عضلات پشت خود را خوب 

تقویت كنید تا دچار گردن درد و كمردرد و حتی سردرد نشوید.
یائسگی

طی یائسگی به دلیل تمام تغییرات هورمونی كه در بدن رخ می دهد، 
دردها و ناراحتی ها بسیار بیشتر می شوند. مثلًا افزایش هورمون استرس 
كورتیزول می تواند سبب تنش بیشتر در عضلات شده و به مرور زمان درد 
ایجاد كند. همچنین ممكن است به دلیل بالا بودن كورتیزول، نسبت به درد 

حساس تر شوید.
با افت استروژن طی یائسگی، نحوهٔ استفادهٔ بدن از منیزیم و جذب این 
ماده معدنی نیز تحت تأثیر قرار می گیرد. ازآنجایی كه منیزیم برای سلامت 
عضلات ضروری است، هرگونه افتی در سطح آن می تواند منجر به درد 

عضلات و تنش و گرفتگی در آن ها شود.

بارداری
درد كمر و پشت در بارداری بسیار معمول است و دلیل آن نیز افزایش 
اندازهٔ جنین و فشاری است كه به عضلات و ستون فقرات وارد می شود. 
همچنین در اثر وزنی كه جنین به تمام بدن مادر وارد می كند و آن را به جلو 
هُل می دهد، پشت و كمر مادر تحت كشش زیادی است. این مشكلات 

می توانند با كاهش میزان فعالیت بدنی مادر طی بارداری، تشدید شوند.
اوستئوآرتریت

گاهی منشأ كمردرد، عضلات نیستند بلكه مشكلی در استخوان ها و 
مفاصل است. غضروفی كه نقش ضربه گیر و محافظ را برای استخوان ها 
می گویند.  اوستئوآرتریت  آن  به  كه  می رود  تحلیل  سن  بالارفتن  با  دارد 
است.  بزرگسال  افراد  میان  در  آرتریت  نوع  شایع ترین  اوستئوآرتریت 
اوستئوآرتریت ممكن است در نهایت باعث شود غضروف بین استخوان ها 
كاملًا از بین برود و با سابیده شدن استخوان ها به هم درد ایجاد كند. این 
و باعث  ایجاد كرده  اتفاق می تواند روی عصب های ستون فقرات فشار 

كرختی و گزگز در دست ها و پاها شود.
بیرون زدگی دیسک

اما  است  شایع تر  پشت  پایین  قسمت  در  دیسک  فتق  یا  بیرون زدگی 
گاهی این اتفاق در بالای پشت رخ می دهد. دیسک ها، ضربه گیرهایی 
نرم و لاستیكی مانند بین مهره ها هستند. بیرون زدگی دیسک زمانی روی 
می دهد كه یک تكه از این ضربه گیرها به دلایلی بیرون آمده و به ستون 
فقرات فشار وارد می كنند. حتی مقدار كمی فشار هم می تواند منجر به درد 
قابل توجهی در وسط پشت شود و ضمناً علائم دیگری هم ایجاد كند، مانند 
بی حسی یا ضعف در دست ها و پاها. بیشتر افراد نیازی به عمل جراحی 
دیسک ندارند و با استراحت یا مصرف داروهای ضدالتهاب می توانند علائم 

را كنترل كرده و بهبود بیابند.
دیگر علت های درد بالای پشت در خانم ها

علاوه بر موارد گفته شده، عوامل زیر نیز می توانند سبب درد بالای كمر 
شوند:

. آسیب: حین فعالیت های ورزشی یا كارهایی مانند بلندكردن وسایل 
سنگین ممكن است آسیب هایی به كمر وارد شود.

. وضعیت بدنی نادرست: ساعت های طولانی یک جا نشستن و یا قوز 
كردن جلوی كامپیوتر و میز كار می تواند سبب درد پشت و كمر شود.

. استفاده از تكنولوژی: مثلًا ساعت ها خیره شدن به صفحهٔ موبایل و 
لپ تاپ می تواند گردن درد و كمردرد ایجاد كند.

. پوزیشن خواب نامناسب: مثلًا استفاده از بالش هایی كه خیلی بلند یا 
خیلی سفت هستند.

درد بالای پشت را چگونه می توان تسکین داد؟
. از سینه بند با سایز مناسب استفاده كنید كه فیت بدنتان باشد.

. ورزش كنید: حركات كششی و ملایم می توانند تنش بالای كمرتان را 
برطرف كنند. . مدت زمان استفاده  از موبایل و كامپیوتر را محدود كنید: 
سعی كنید تا جایی كه واقعاً نیازی نیست كمتر از این ابزارها استفاده كنید.
. میز كارتان را تغییر دهید: صفحه كامپیوتر باید جوری قرار بگیرد كه دقیقاً 
در تراز با چشم هایتان باشد. كف پاهایتان باید كاملًا روی زمین قرار بگیرد و 

صندلی كه روی آن می نشینید باید از پشتتان كاملًا حمایت كند.

چه عواملی سبب درد بالای پشت در زنان می شود؟

فواید کاهش مصرف قند و شکر علت درد بالای کمر در خانم ها

شكر یكی از محصولات پر مصرف در جهان است و متاسفانه، باعث بیماری های 
بسیاری می شود.

شكر یكی از محصولات پر مصرف در جهان است و متاسفانه، باعث بیماری های 
زیادی می شود. اگرچه اشتیاق ما برای مصرف شیرینی همیشه وجود دارد، اما 
مصرف شكر طول عمر را كاهش می دهد. به خاطر داشته باشید كه همه شكر ها 
بطور یكسان مضر نیستند و شكر سفید تصفیه شده، نوعی است كه می تواند به 
طور جدی بر سلامتی تاثیر بگذارد. مهم است مضرات مصرف بیش از اندازه قند و 

شكر را بدانید و اینكه چه تاثیر منفی روی بدن دارد.
فواید و اثرات مثبت و قابل توجه كاهش مصرف قند و شكر برای بدن

بهبود سطح انرژی: 
و  زا،  انرژی  نوشیدنی های  شیرین،  قندی  نوشیدنی های  افراد  از  بسیاری 
نوشیدنی های حاوی شكر را زمانی كه احساس می كنند به انرژی بیشتری نیاز 

دارند، می نوشند.
با این حال، مطالعات نشان داده اند كه مصرف قند بیش از حد در بدن می تواند 

باعث اختلال در فعالیت های روزمره شود.
مصرف زیاد شكر توانایی بدن را برای حفظ ذخایر انرژی آن تا جایی كه ممكن 
است، مسدود می كند پس با ترک این عادت از آسیب های این چنینی در امان 

خواهید بود.
سلامت قلب: 

طبق تحقیقات منتشر شده در ژورنال انجمن قلب آمریكا، كاهش مصرف شكر 
نیز خطر ابتلا به سكته قلبی را كاهش می دهد. 

محافظت در برابر سرطان: 
غذایی  مواد  شكر  كه  اند  داده  نشان  جهان  سراسر  در  متعددی  مطالعات 
سلول های سرطانی را تامین می كند؛ بنابراین اگر مصرف قند را كاهش دهید یا 

متوقف كنید، ممكن است به جلوگیری از انواع مختلف سرطان كمک كنید.
علاوه بر این، با ترک مصرف شكر می توانید گسترش و تكثیر سلول های بدخیم 

را متوقف سازید.
محافظت از کبد: 

فروكتوز و گلوكز می توانند منجر به تجمع سموم در كبد شوند. متخصصان توصیه 
می كنند كه سم زدایی كبد بطور متناوب خطرابتلا به مشكلات كبد را كاهش 

می دهد. 
بهبود خواب: 

مصرف شكر می تواند باعث كاهش سطح انرژی شود. هم چنین می تواند خواب 
شما را مختل كند.

افرادی كه از مصرف شكر پرهیز می كنند به سرعت متوجه می شوند كه بهتر 
می خوابند.

جوان سازی پوست: 
مصرف مقدار زیادی شكر می تواند با تولید كلاژن و الاستین كه دو منبع پروتئین 

اصلی پوست هستند، اختلال ایجاد كند.
در دراز مدت قند بیش از حد می تواند باعث پیری زودرس و دیگر بیماری های 

پوستی شود.
کنترل وزن: 

غذا های قندی شامل مقادیر بالایی از چربی ها، كربوهیدرات ها و كالری بالا 
هستند كه می تواند باعث افزایش وزن شود.

حدف شكر از رژیم غذایی روزانه شما به محدود كردن این مواد كمک می كند و 
رسیدن به یک وزن متعادل و سالم را آسان تر می سازد. 

بهبود هضم: 
با كاهش مصرف شكر، دستگاه گوارش برای پردازش غذا بهبود می یابد. این كار 

به جلوگیری از یبوست و مشكلات مربوط روده به كمک می كند.
احساس رضایت: 

مطالعات مختلف نشان داده اند كه مصرف زیاد شكر باعث مقاومت در برابر 
لپتین می شود، هورمونی كه به مغز پیام می دهد شما سیر هستید.

سلامت بهتر دندان: 
باكتری موجود در دهان با مصرف قند رشد می كند. خوردن بسیاری از غذا های 

شیرین احتمال پوسیدگی دندان و دیگر مشكلات دندانی را افزایش می دهد.
با توقف مصرف قند به بهبود سلامت دندان ها و لثه كمک كنید.

مصرف فروکتوز مایع با بیماری کبد چرب 
مرتبط است

به گفته محققان، اگر رژیم غذایی چرب با مصرف نوشیدنی های شیرین شده 
با فروكتوز مایع همراه باشد، تجمع چربی ها در كبد تسریع می شود و هایپرتری 

گلیسیریدمی ظاهر می شود.
به نقل از ساینس دیلی، فروكتوز یكی از رایج ترین شیرین كننده ها در صنایع 
غذایی است. این قند ساده )مونوساكارید( به صورت صنعتی از شربت ذرت، به 
دست می آید. فروكتوز با قدرت شیرین كننده بسیار بالا و هزینه های تولید پایین، 
علی رغم شواهد علمی كه آن را با بیماری های متابولیک مرتبط می كند، توسط 
صنایع غذایی برای شیرین كردن نوشیدنی ها، سس ها و غذاهای فرآوری شده 

استفاده می شود.
بر اساس مطالعه جدید، تأثیر فروكتوز در افزایش سنتز اسیدهای چرب در كبد 

نسبت به تزریق خارجی چربی ها از طریق رژیم غذایی تعیین كننده تر است.
پروفسور »خوان كارلوس لاگونا«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه بارسلونا 
اسپانیا، می گوید: »در رژیم های پرچرب كه با فروكتوز مایع همراه هستند، این 
مونوساكارید می تواند باعث افزایش لیپوژنز- یعنی تشكیل چربی ها از طریق قند- 

و مهار اكسیداسیون لیپید در كبد شود.«
وی در ادامه می افزاید: »به ویژه، دریافت فروكتوز به طور مستقیم بر بیان و 
فعالیت فاكتور هسته ای ChREBP تأثیر می گذارد. این عامل پس از فعال شدن 
باعث افزایش بیان آنزیم هایی می شود كه سنتز كبدی اسیدهای چرب را كنترل 
می كنند. به طور موازی، مصرف فروكتوز فعالیت گیرنده هسته ای PPARalfa را 
كاهش می دهد، كه مسئول اصلی كنترل بیان ژن هایی است كه آنزیم های دخیل 
در اكسیداسیون اسیدهای چرب )میتوكندری و پراكسی زوم( را در كبد كدگذاری 
می كنند.« همانطور كه در مطالعه پیش بالینی بیان شد، تركیب چربی های 
اشباع شده از منشأ غذایی و القای سنتز آندوژن اسیدهای چرب باعث پیدایش 
كبد چرب می شود. به گفته محققان: »فروكتوز بر خلاف رژیم های پرچرب، بیان 
پروتئین PNPLA3 را افزایش می دهد كه با بروز هایپرتری گلیسریدمی كه یک 

عامل خطر قلبی عروقی است، مرتبط است.«

سلامت
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مدیر مرکز حرکت های جهادی بسیج سازندگی قم: 

یکهزار جهادگر از قم به ۹ استان
 اعزام می شوند

مدیر مركز مطالعات و هدایت حركت های جهادی بسیج سازندگی قم از اعزام 
یكهزار جهادگر از این استان به 9 استان كشور در ایام نوروز 1401 خبر داد. 

علی اخلاص مند در گفت وگویی افزود:  سه قرارگاه و 11 گروه جهادی در 9 
استان اردو دارند كه نخستین قرارگاه حضرت معصومه)س( با حضور 100 نیروی 
برای محرومین  برای ساخت منازل مسكونی  امام خوزستان  بندر  جهادی در 

تشكیل خواهد شد.
 وی اضافه كرد: دومین قرارگاه در كوهدشت شمالی استان لرستان جهت 
ساخت 2 مدرسه ابتدایی و برنامه های فرهنگی و پزشكی تشكیل  كه 60 نفر به 

این منطقه اعزام می شوند.
 وی گفت: قرارگاه جهادی عهد خدمت بسیج دانشجویی نیز در هلیلان ایلام 
تشكیل می شود كه حدود 350 دانشجو در یک هفته مشغول فعالیت در زمینه 
ساخت سرویس بهداشتی، تعمیر منازل محرومین و آب رسانی فعالیت خواهند 

شد.
اخلاص مند خاطرنشان كرد: قرارگاه حضرت زهرا )س( نیز در قنوات و قمرود 
استان تشكیل می شودكه 100 دانشجوی دختر برنامه های فرهنگی، آموزشی و 

پزشكی را انجام می دهند.
استان های  به  نوروز 1401  در  نیز  جهادی  گروه های  دیگر  شد:  یادآور  وی   
هرمزگان، لرستان، كرمان و كردستان اعزام می شوند كه در كل تعداد نفرات 

اعزامی برای فعالیت های جهادی به یكهزارنفر می رسد.
وی درادامه كار جهادی را فعالیتی برخاسته از ایمان و اشتیاق جوانان برای 
خدمت به مردم دانست و اظهار داشت: نیروهای جهادی به صورت خودجوش و 
مردمی كارهای اجتماع روی زمین مانده  را در زمینه های مختلف انجام می دهند.

اخلاص مند با بیان اینكه امروز نوع محرومیت ها تغییر كرده است، اظهار داشت: 
امروز نزدیک به 70 درصد جمعیت كشور در شهرها زندگی  اینكه  به  با توجه 
می كنند، محرومیت ها نداشتن آب و جاده و مدرسه نیست، بلكه نیروهای جهادی 
در مسائل و مشكل های روز مردم كه توانایی حل كردن آن  را ندارند، ورود می كنند 

و نقش واسطه و تسهیل گری را انجام می دهند.
اینكه بسیج سازندگی درسال 1379 به دستور  رهبر معظم  به  با اشاره  وی 
انقلاب با محوریت گروه های جهادی تشكیل شد، تصریح كرد: بسیج سازندگی 
در كنار محرومیت زدایی، ماموریت های دیگری در عرصه های اقتصاد مقاومتی و 
اشتغال زایی، عمران و زیرساخت دارد كه با كمک گروه های جهادی انجام می شود.

 وی ادامه داد: گروه های جهادی استان در زمینه های مختلف فنی و عمرانی، 
فرهنگی و اجتماعی، سلامت و درمان، اقتصاد مقاومتی و اشتغال زایی و تعلیم و 

تربیت مشغول به فعالیت هستند.
 اخلاص مند  افزود: فعالیت درحوزه كشاورزی و دامپروری، مشاوره حقوقی، 
آسیب های اجتماعی اعم از فعالیت در زندان ها، حاشیه شهر و مراكز اعتیاد از دیگر 

برنامه هایی است كه توسط گروه های جهادی استان قم انجام می شود.
 وی گفت: در حال حاضر 630 گروه جهادی از استان در سامانه اطلس ثبت 
شده كه بیش از 50 درصد گروه ها در طول سال فعال هستند كه در سه رده عادی، 

فعال و ویژه تقسیم بندی شده اند.
اخلاص مند در رابطه با گروه های تخصصی جهادی افزود: بالغ بر 50 گروه 
جهادی متخصص در عرصه پزشكی، كشاورزی، دامپروری، رسانه ، حقوقی و 

مشاوره، فنی و عمرانی فعالیت می كنند.
وی در خصوص فعالیت  گروه های جهادی قم در سیل قلعه گنج كرمان بیان 
كرد: قرارگاه حضرت معصومه )س( با اعزام دو تیم 30 نفره جهادی در 2بازه زمانی 
یک هفته ای به قلعه گنج فعال شد و در زمینه حفر چاه فاضلاب، تعمیر مرمت 

سقف منازل سیل زده خدمت رسانی كردند.
 

دبیر جشنواره هواداریم  خبرداد:

برگزاری کارگاه های تولید محتوای مهدوی 
در مسجد مقدس جمکران 

دبیر جشنواره هواداریم از برگزاری كارگاه های تولید محتوای مهدوی در مسجد 
مقدس جمكران از 20 تا 22 اسفندماه با حضور هنرمندان و اساتید برجسته برگزار 

می شود. 
محمدعلی حبیبی با بیان اینكه جشنواره هواداریم برای ایجاد حال و هوای 
مهدوی و نهادینه كردن فرهنگ انتظار در ایام ولادت امام عصر)عج( برگزار می شود 
اظهار كرد: قالب های جشنواره شامل شبكه های اجتماعی و صفحات مجازی، 
سایت ها و پایگاه های خبری و بخش های جشنواره، موشن گرافیک، گرافیک و 
پوستر، عكاسی و تدوین، نرم افزار های موبایلی و بازی، كلیپ و مستند كوتاه است.

وی با تاكید بر اینكه مهلت ارسال آثار این جشنواره تا 19 اسفندماه است تصریح 
كرد: بخش جنبی این جشنواره رویداد سه روزه تولید محتوا است كه از 20 تا 22 

اسفندماه با حضور اساتید برجسته در موضوعات مختلف برگزار می شود.
كه  هنرمندی  برادران  و  خواهران  كرد:  خاطرنشان  هواداریم  جشنواره  دبیر 
رایگان می توانند در سایت  به صورت  این رویداد شركت كنند  می خواهند در 

salaambarmahdi.ir پیش ثبت نام كنند.
و  آثار  داوری  اولیه  هیات  پیش ثبت نام  مرحله  اتمام  از  پس  كرد:  اضافه  وی 
نمونه كارهای ثبت نام كنندگان را بررسی كرده و سپس با برگزیدگان تماس گرفته 
شده تا در دوره شركت كنند؛ با توجه به اینكه هدف رویداد تولید آثار و محتوای 
مهدوی است قاعدتا افراد حرفه ای امكان شركت در دوره را دارند. همچنین امكان 
پیش ثبت نام در چنددوره برای علاقمندان وجود دارد اما در نهایت به دلیل برگزاری 

همزمان كارگاه ها تنها امكان شركت در یک كارگاه وجود خواهد داشت.
حبیبی با بیان اینكه این كارگاه ها با راهنمایی اساتید برای تولید آثار برگزار 
می شود افزود: كارگاه  طراحی پوستر مهدوی با حضور استاد مجتبی مجلسی، 
حروف نگاری  كارگاه  آراسته،  جوان  رضا  استاد  حضور  با  كپشن نویسی  كارگاه 
با حضور  با حضور استاد حامد مغروری، كارگاه تصویرسازی مهدوی  مهدوی 
استاد دوست محمدی، كارگاه گرافیک متحرک مهدوی با حضور استاد علیرضا 
پورشكوری و استاد مصطفی كاظم خانی، كارگاه تولید پادكست مهدوی با حضور 
استاد حامد حجتی و تور عكاسی جمكران با حضور استاد مهدی طاهری برگزار 
می شود. وی بیان كرد: جوایز آثار برتر در كارگاه  های گرافیک متحرک مهدوی برای 
رتبه اول 6 میلیون تومان و تندیس افتخار، برای نفر دوم 4 میلیون تومان و لوح 
تقدیر و برای نفر سوم 2 میلیون تومان و لوح تقدیر و كارگاه های دیگر برای رتبه اول 
5 میلیون تومان و تندیس افتخار، برای نفر دوم 3 میلیون تومان و لوح تقدیر و برای 
نفر سوم 2 میلیون تومان و لوح تقدیر است. دبیر جشنواره هواداریم با تاكید بر 
اینكه اسكان و پذیرایی شركت كنندگان غیربومی در این رویداد به صورت رایگان و 
حسینیه ای در مسجد مقدس جمكران خواهد بود خاطرنشان كرد: اختتامیه این 

رویداد هم روز 22 اسفندماه برگزار خواهد شد.

مدیر امور خادمین مسجد مقدس جمکران :

۶هزار خادمیار مهدوی در نیمه شعبان 
خدمت رسانی می کنند

مدیر امور خادمین مسجد مقدس جمكران گفت: امسال 6 هزار خادم افتخاری 
و خادم یار در نیمه شعبان، در خدمت زائران مسجد جمكران خواهند بود.

اظهار كرد: مجموعه  اعیاد  فرارسیدن  تبریک  امیرمسلم كاشانی زاده ضمن 
خادمان حاضر در مسجد برای ایام نیمه شعبان امسال بالغ بر 6 هزار نفر خواهند 
بود كه بسیاری از آنها از قم و شهرستان های مختلف برای این كار داوطلب شده اند.

وی افزود: فراخوان برای جذب خادم یاران ویژه نیمه شعبان از آذرماه امسال 
اعلام شد و پس از آن 3500 نفر در این سامانه ثبت نام كردند كه 1900 نفر مرد 

و 1600 زن بودند.
مدیر امور خادمین مسجد مقدس جمكران با بیان اینكه یک سوم از این افراد 
قمی هستند گفت: همچنین 550 نفر از داوطلبان، قبلًا سابقه خادم یاری در 

مسجد جمكران را داشته اند.

توسط هنرمند قمی؛

لباس سنتی خادمان حرم در دوره قاجار 
به موزه فاطمی اهدا شد

لباس سنتی خادمان حرم مطهر بانوی كرامت در دوره قاجار شامل پیراهن بلند، 
قبا، شلوار و كلاه نمدی بلند به همراه یک دست لباس سنتی ویژه حاكمان قم در آن 
دوره توسط یک هنرمند قمی طراحی، دوخته و به موزه آستان مقدس قم اهدا شد. 

مریم نجم آبادی زاده هنرمند طراح و دوزنده لباس های سنتی قمی یک دست 
لباس خادمی حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها در دوره قاجار را در سالروز 

میلاد حضرت عباس علیه السلام به موزه فاطمی اهدا كرد.
حجت الاسلام محمدباقر مشكاتی مدیر موزه فاطمی در مراسم اهدای لباس 
سنتی خادمان حرم به موزه این آستان مقدس از طراح و اهداكننده این لباس كه 
با انگیزه معنوی و به صورت افتخاری طراحی و اجرای دوخت این اثر فاخر را انجام 

داده است، قدردانی كرد.
وی با تجلیل از هنرمندانی كه در تكامل بخشیدن به چیدمان جدید موزه، همكاری 
كرده اند، گفت: قصد داریم چیدمان جدید موزه به ویژه گنجواره مشاغل و مناصب 
قدیمی موزه فاطمی را غنی تر كنیم و در این راستا از ایده و همكاری همه هنرمندان، 

شهروندان و زائران در این زمینه استقبال می كنیم.
حجت الاسلام مشكاتی افزود: لباس خادمان حرم مطهر فاطمی در دوره قاجار 
دارای ویژگی های خاصی است كه حكایت از نوع پوشش، فرهنگ و باورهای مردم 
متدین قم دارد، به همین علت این شاخصه های فرهنگی در روایتگری راهنمایان و 

راویان موزه فاطمی به بازدیدكنندگان موزه بازگو خواهد شد.
وی اظهار امیدواری كرد كه تا قبل از شروع ویژه برنامه های نوروزی موزه فاطمی، 
لباس سنتی اهدا شده در قامت یک خادم فراش بارگاه فاطمی در تالار عترت موزه 

برای همگان به نمایش گذاشته شود.
همچنین مریم نجم آبادی زاده طراح لباس و خیاط هنرمند قمی گفت: تحقیق و 
پژوهش من در خصوص پوشش قمی ها در زمان قاجار از حدود 6 سال پیش آغاز 
شد كه در ابتدا لباس حاكمان و خان های قم را كه از جنس ترمه بود طراحی كرده 
و دوختم تا اینكه امروز لباس خادمان حرم حضرت معصومه سلام الله علیها نیز با 

هماهنگی مدیریت موزه فاطمی طراحی و اجرا شد.
وی گفت: با استقبالی كه از سوی مدیریت موزه فاطمی در این خصوص صورت 
گرفت، به لطف بانوی كرامت این كار را به صورت افتخاری انجام دادم و این دو لباس 
سنتی به موزه فاطمی برای بازدید عموم اهدا شد كه خوشبختانه در اعیاد شعبانیه 

این مهم انجام شد.
طراح لباس های سنتی قم تأكید كرد: خوشحالم كه توانستم به موزه فاطمی 
بخشی از هنر خود در قالب این دو نوع لباس سنتی را كه مربوط به فرهنگ اصیل 

ایرانی و اسلامی است اهدا كنم.
لباس سنتی خادمان حرم مطهر بانوی كرامت در دوره قاجار شامل پیراهن بلند، 
قبا، شلوار و كلاه نمدی بلند به همراه یک دست لباس سنتی ویژه حاكمان قم در آن 

دوره توسط یک هنرمند قمی طراحی، دوخته و به موزه آستان مقدس قم اهدا شد.
موزه فاطمی به عنوان اولین موزه وقفی جهان از سال 1314 شمسی تاسیس شده 
و دوستداران اهل بیت و ارادتمندان به خاندان پیامبر )ص( همواره نسبت به این موزه 
اهتمام و التفات داشته و اشیا و آثار نفیس تاریخی و هنری خود را برای ماندگاری، از 

گذشته تا عصر حاضر به این موزه سپرده اند.
لازم به ذكر است: موزه فاطمی همه روزه از ساعت 8 صبح الی 17 عصر برای بازید 

عموم باز است.
 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم:

اجرای چهار طرح جدید گردشگری درقم 
تصویب شد

 مدیركل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم از تصویب اجرای چهار 
طرح گردشگری درجلسه كمیته فنی سرمایه گذاری این استان خبر داد. 

علیرضا ارجمندی اظهار كرد: این طرح  ها شامل یک مجتمع گردشگری، یک 
مهمان پذیر و دو هتل است.

وی با بیان این كه طرح های گردشگری فوق در قم و شهرستان كهک اجرایی 
می شود، ادامه داد:  حجم سرمایه گذاری در این چهار طرح بیش از 133 میلیارد 

تومان است كه با بهره برداری از آنها برای 52 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می شود.
وی در ادامه با بیان این كه در این جلسه موافقت اصولی 9 طرح گردشگری در 
قم، كهک و سلفچگان نیز تمدید شد، گفت: حجم سرمایه گذاری در این طرح ها 

321میلیارد تومان است كه برای 286 نفر اشتغال ایجاد خواهد كرد.
طبق مصوبه 19 اردیبهشت ماه سال جاری هیات دولت، بخش های جعفرآباد و 

كهک در استان قم به  شهرستان ارتقا پیدا كردند.
شهر كهک در جنوب استان قم قرار دارد و فاصله آن تا شهر قم حدود 30 كیلومتر 

است و این شهرستان نیز از دو بخش مركزی و فردو تشكیل شده  است.
استان قم در حال حاضر دارای سه شهرستان قم، جعفرآباد و كَهَک و 6 شهر قم، 

جعفریه، كهک، سَلَفچِگان، دستجِرد و قنوات است. 
قم دارای 35 واحد هتل، 27 واحد هتل آپارتمان، 55 واحد مهمان پذیر، 170 خانه 

مسافر و 97 واحد مجتمع بین راهی و پذیرایی با ظرفیت 12 هزار تخت است.

رئیس اداره امور قرآنی اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم خبرداد؛

آغازثبت نام اعطای مدرک به حافظان
رئیس اداره امور قرآنی اداره كل تبلیغات اسلامی استان قم از آغاز ثبت نام هفدهمین 

دوره آزمون های ارزیابی و اعطای مدرک تخصصی به حافظان قرآن كریم خبر داد.
حجت الاسلام سید حسین سجادی تبار اظهار كرد: این آزمون ها در سه رشته 10، 
20 و 30 جز قرآن كریم برگزار می شود كه ثبت نام این دوره از اول اسفندماه آغاز شده 

و تا 25 اسفند 1400 ادامه دارد.
رئیس اداره امور قرآنی اداره كل تبلیغات اسلامی استان قم بیان داشت: آزمون 
مرحله اول هفدهمین دوره، ساعت 10 روز جمعه 23 اردیبهشت 1401 برگزار 
می شود. وی با بیان اینكه استان قم از نظر تعداد شركت كنندگان در این آزمون نسبت 
به جمعیت استان، در رتبه های برتر كشور قرار دارد افزود: در سال 1399 حدود 230 
حافظ قرآن كریم در این آزمون شركت كردند كه این تعداد در سال گذشته به 398 

داوطلب افزایش یافته است.
حافظان قرآن كریم می توانند برای ثبت نام و كسب اطلاع بیشتر به پایگاه اطلاع 

رسانی سازمان دارالقرآن الكریم به نشانی اینترنتی telavat.ir مراجعه كنند.

تجلیل از برگزیدگان جشنواره آموزشی 
تحصیلی ایثار در قم 

روز سه شنبه  از 10 طلبه ایثارگر منتخب ششمین جشنواره آموزشی و تحصیلی 
جایزه ملی در قم تجلیل شد.

براساس این گزارش ، در ششمین جشنواره جایزه ملی ایثار از 10 طلبه ایثار گر 
نخبه در قالب جایزه ملی تحصیلی و آموزشی ایثار تجلیل شد. جشنواره جایزه ملی 
آموزشی و تحصیلی ایثار با هدف ایجاد انگیزه آموزشی و تحصیلی در بین دانشجویان، 

دانش آموزان و طلاب ایثار گر و فرزندان نخبه ایثار گران برگزار شده است.

گزارش / حمیدرضا بازگشا

امنیت در پارک ها و بوستان های شهری به سبب پیوستگی این مولفه با سایر شاخصه های 
توسعه یافتگی، امری حیاتی است، زیرا در صورت غفلت از آن، شرایط برای وقوع جرایم 
شهری، بسیار مستعدتر می شود. به همین دلیل اكنون در سراسر دنیا تامین امنیت پارک ها و 

فضاهای سبز شهری یكی از مهمترین اولویت هاست. 
را در فضاهای خصوصی می گذرانند  اوقات خود  در جوامع كنونی، شهروندان بیشتر 
كه روزبه روز نیز در حال گسترش بوده و دیگر فضاهای عمومی به مسیرهایی برای ارتباط 
فضاهای خصوصی بدل گشته اند؛ این در حالی است كه به دلایل مختلف از جمله گرایش 
به زندگی ماشینی، حضور گسترده وسایل نقلیه و تغییر چهره شهر به واسطه چیرگی اتومبیل 
بر فضای شهری، افزایش سرعت جابه جایی، جدایی گزینی مردم از فضاهای عمومی، نادیده 
انگاری ارزش های اجتماعی، فرهنگی و هویتی نهفته در فضاهای عمومی، بی توجهی به 
حفظ و ارتقای حیات جمعی در دهه های پیشین، برخی از این فضاها در مقیاس های مختلف 

شهری اهمیت و نقش خود را از دست داده اند.
فضاهای عمومی یک شهر مكان هایی هستند كه شهروندان را گرد هم فرا می خوانند و 
آنان را نسبت به شهر خود مسئول می سازند؛ افراد را از فضاهای خصوصی خود )اتومبیل، 
خانه، محل كار و...( بیرون می كشانند و موجب ایجاد تعامل افراد با هم و تزریق روح حیات به 
كالبد بی جان شهرها می شود تا بار دیگر شهرها در تاریخ تمدن ساز و راهگشای پیشرفت های 
جامعه بشری شوند؛ چراكه شهر از طریق فضاهای عمومی جایی برای زندگی جمعی بر پایه 

همبستگی و همیاری می شود.
عملكرد اصلی فضای عمومی، فراهم آوردن و بسترسازی برای حضور مردم است، لذا ابعاد 
اجتماعی و فرهنگی آن از جایگاه ویژه ای برخوردار است؛ انسان به عنوان مهم ترین عامل در 
پویایی فضاهای شهری، نیازمند بستری مناسب برای حضور موثر در فضاهای عمومی است؛ 
پاسخگویی به نیازهای اجتماعی انسان و تامین فرصت های لازم در زمینه كسب تجارب 
اجتماعی وی، مستلزم وجود فضا و قرارگاه كالبدی است و فضای عمومی ظرفیتی عظیم در 

پاسخ به این جنبه از حیات انسان در جوامع شهری محسوب می شود.
امروزه با افزایش جمعیت شهری و گسترش و توسعه شهرها، واژه فضای سبز و كاربری های 
فضای سبز شهری نیز مورد توجه بیشتری قرار گرفته است؛ از این رو هر چه شهرها بزرگتر 

می شوند، احساس نیاز نیز بیشتر افزایش می یابد.

فضاهای سبز در شهرها، به ویژه شهرهای بزرگ و صنعتی دارای عملكردهای مختلفی 
هستند؛ فضای سبز از یک سو موجب بهبود وضعیت زیست محیطی شهرها می شود و از 
سوی دیگر شرایط مناسبی را برای گذران اوقات فراغت شهروندان مهیا می كند. از دیدگاه 
حفاظت محیط زیست، فضای سبز شهری بخش جاندار ساخت كالبدی شهر را تشكیل 
می دهد و اهمیت فضاهای سبز شهری تا بدان حد است كه امروزه وجود این كاربری به عنوان 

یكی از شاخص های توسعه یافتگی جوامع به حساب می آید.
پلیس پارک

»غلامرضا محمد نسل« متخصص حقوق جزا و جرم شناسی در همین زمینه به ایرنا 
می گوید: معضلات امنیت اجتماعی مساله مهمی است چرا كه احساس ناامنی بسیار 
تاثیرگذار است. شهروندی كه برای دقایقی با خانواده اش وارد پاركی می شود، اگر احساس 
ناامنی كند؛ تصور می كند تمام شهر این چنین است و احساس ناامنی و ناامیدی شدید از 

جامعه به وی دست می دهد.
وی با اشاره به شیوه های متفاوت برای برخورد با معضلات ناامنی می افزاید: می توان با 
معلول مبارزه كرد، یعنی افراد مشكل دار كه سبب ناامنی می شوند را محدود و از پارک ها بیرون 
كرد یا دستگیرشان كنیم، ولی در نهایت همین افراد جاهای دیگر می روند. راه حل اساسی 
این است كه این افراد نوعا بی خانمان در مكان های مناسبی نگهداری شوند چرا كه اگر خانه و 
زندگی داشتند، قطعا كارتن خواب یا معتاد متجاهر نمی شدند؛ در همه جای دنیا برای چنین 

افرادی گرم خانه و محل های مناسبی تعبیه می كنند تا جلوی چشم شهروندان نباشند.
محمدنسل خاطرنشان می سازد: نباید فراموش كرد كه چنین معضلاتی نشان از ضعف 
اعتیاد،  در  اقتصادی،  فرهنگی،  اجتماعی،  نارسایی های  چون  دارد،  نیز  جامعه  كاركرد 
وندالیسم، ولگردی و غیره خود را نشان می دهند؛ افزایش چنین افرادی در واقع نمود بیماری 

و نامطلوب بودن وضعیت جامعه است.

وی در ادامه با اشاره به نظریه یادگیری و الگوپذیری خاطرنشان می سازد: كثرت چنین 
افرادی در جامعه، سبب عادی انگاری شده و باعث می شود كودكان و نوجوانان از نحوه 
سیگار كشیدن، لباس پوشیدن، ارتباطات و صحبت كردن، الگوگیری كنند. اما پارک ها برای 
استراحت و تفریح و گذران اوقات فراغت شهروندان است و نباید محل تجمع معتادان و سایر 
معضلات باشد؛ در همه جای دنیا پارک، پلیس دارد و پلیس شهرداری با دوچرخه گشت 

می زند و اگر چنین معضلاتی را ببیند یا مجرم را دستگیر می كند و یا تذكر جدی می دهد.
نداریم،  پلیس دوچرخه سوار  پارک های كشور  در  اینكه  از  تاسف  اظهار  با  محمدنسل 
می گوید: ولی در بسیاری از كشورها چنین امری مرسوم بوده و كنترل های مختلفی صورت 
می پذیرد. نیروهای حفاظتی و امنیتی از افرادی كه در پارک ها سگ گردانی می كنند، مدارک 
بهداشتی از جمله واكسن و غیره را طلب می كنند و اگر سگی رها شود، صاحبانشان را 
جریمه كرده و گوشزد می كنند كه باید با كنترل حیوانات، مانع آزار و اذیت و یا ترساندن سایر 

شهروندان شوند.
در پارک ها، کیوسک  تلفن ، برای ارتباط سریع نصب شود

این متخصص حقوق جزا و جرم شناسی با تاكید بر اینكه محیط های پارک نیاز به انتظام 
دارند، می گوید: اگر پارک ها كنترل نشوند، افراد ناباب در آنها جمع می شوند. متولی پارک  
شهرداری  است و ماموران پارک ها وظیفه شان همین است؛ منتهی چون كم كاری می كنند، 
وقتی وارد پارک می شوید، هیچ ماموری را نمی بینید و نظارتی انجام نمی شود؛ این در حالی 
است كه بایستی پلیس هم گشت زنی در پارک ها برای كنترل داشته باشد. هم اكنون اغلب 
خانه ها آپارتمان شده و خانه های ویلایی اندک هستند و مردم برای پیاده روی، هواخوری، 
ورزش یا صحبت كردن و وقت گذرانی باید بتوانند به پارک ها بروند و احساس امنیت كنند و 
فضا و جو خوشایند ببینند؛ لازمه چنین امری این است كه نگذاریم چنین فضاهایی تصرف 

شود، چون مردم جرات نمی كنند به آنجاها بروند و از معتادان و زورگیران در هراسند.
وی معتقد است: بایستی در پارک ها، كیوسک های تلفن ، برای ارتباط سریع شهروندان با 
ماموران شهرداری نصب شود تا اگر دچار مشكلاتی شده و یا معضلاتی را مشاهده كردند، 

نیروهای انتظامی در كمترین زمان ممكن حضور یابند.
محمدنسل، براین باور است كه پارک یک فضای مشترک است و باید پیشگیری از جرم در 
این مكان ها با گشت زنی و نصب و راه اندازی دوربین، انجام شود و ادامه می دهد: فضاهای 
سبز اماكنی هستند كه زن و بچه و كهنسال و جوان در آنجا تردد دارند و وجود ناامنی  باعث 
می شود مردم به جای استراحت در پارک، بزه دیده و قربانی سرقت واقع شوند؛ یعنی به نیت 
تمدد اعصاب می روند ولی با اعصاب به هم ریخته برمی گردند. شهرداری ها باید احساس 
مسئولیت كنند چون حیف است از نظر سخت افزاری هزینه پارک ها شود و دار و درخت، 
گل، نیمكت و مبلمان شهری همه مرتب باشد اما نظارت بر این فضای مشترک عمومی وجود 

نداشته باشد و معتادان جمع شوند یا خلافكاران دیگر در آنجا گعده كنند.

وی خاطرنشان می سازد: وجود چنین معضلاتی و احساس ناامنی در شهروندان نشان از 
سهل انگاری مسئولان پارک است؛  اینها خیلی بزرگتر از آنچه هستند به نظر خواهند رسید  

و همین امر احساس ناامنی به مردم خواهد داد كه در خیلی جاها بدتر از خود ناامنی است.
بی نتیجه بودن برخوردهای پلیسی و امنیتی در فضاهای شهری

»مسعود غفاری« روانشناس  و مشاور خانواده نیز می گوید: مسائل اجتماعی را نمی توان 
از هم جدا كرد به گونه ای كه مشكلات اقتصادی سبب فقر می شود و آن هم سبب به وجود 
آمدن فحشا و قاچاق می شود؛ اینها همه به هم وصل و پیوسته اند؛ یعنی یک جریان دومینو 

وار هستند.
وی با بیان اینكه باید در این موارد به جای معلول به علت  پرداخت، می افزاید: گروهی از 
جوانان می توانند به كافی شاپ و رستوران بروند و گروهی كه وضعیت مالی مناسب تری دارند، 
آپارتمان خصوصی یا ویلا در لواسان دارند؛ ولی تنها جای رایگان برای  آنهایی كه امكانات، 

شرایط و موقعیتی ندارند، پارک هاست.
غفاری ادامه می دهد:سال ها پیش در كشور فرانسه وزیر آموزش و پرورش وقت طرحی 
پیشنهاد داد كه خروجی آن باشگاه های جوانان بود، برای اینكه جوانان آنجا جمع شوند؛ 
برایشان فیلم نمایش می دادند؛ تفریحات رایگان سالم می گذاشتند، كافی شاپ های بسیار 
ارزان می گذاشتند تا جوانان به كاخ جوانان بروند در كنار آن كلاس های زبان و موسیقی و 

هنر برگزار می كردند.
وی با هشدار درباره نقش افراد ضداجتماعی نهادگریز و قانون ستیز بین شهروندان، تصریح 
می كند: معتقدم جوان ها مستعد آسیب هستند ولی آینده آنها وابسته به خانواده، مدرسه، 
آموزگاران، همكلاسی و كلان جامعه است؛ باید محیط را بسازیم و این امر نیازمند اقدامات 

كلان اجتماعی است.
وی ادامه می دهد: اگر بخواهیم جلوی این آسیب های جامعه و پارک ها را بگیریم؛ باید كار 
بنیادی كرد؛ برخورد پلیسی و امنیتی نتیجه ای ندارد و باید كار زیربنایی انجام شود. این 
مشكلات فقط مختص پارک ها نیست و در سایر اماكن اجتماعی نیز وجود دارد و بر همین 

اساس باید علت زدایی كرد.
ضرورت افزایش امنیت در پارک ها

»حسین گودرزی« عضو كمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی نیز در همین زمینه 
به ایرنا می گوید: به طور معمول، بزهكاری های اجتماعی تاثیر می گذارند و اگر چنین روندی 
در پارک ها و بوستان های شهری روی دهد، نشان از ضعف عملكرد دستگاه های متولی است. 
نباید پارک ها مكانی به شمار رود كه خاستگاه ارزشی ندارد و محلی خالی و خلوتی گمان شود 

كه بزه كاران سعی می كنند خلاف هایشان را آنجا انجام دهند.

وی می افزاید: شناخت نقش پارک بسیار مهم است و برای بررسی نقش بزهكاران نباید صرفا 
به موضوعی كه در حال وقوع است اتكا كرد و باید به طور حتم به پیشینه آن نیز توجه كرد؛ مگر 
اینكه خاستگاه برخی از آسیب های اجتماعی مختص پارک باشد، مثلا تاریک بودن مكان و 
پنهان بودن برای برخی كارها و بزهكاری هایی كه محل وقوعش پارک است می تواند موضوع 

و برنامه اجتماعی قرار گیرد.
وی معتقد است آثار اجتماعی به عنوان پدیده نوین در نظام امروزی قابل بررسی هستند 
كه چه آثاری بر نظام ارزش ها و هنجارهای اجتماعی می گذارند و نرسیدن به این آسیب ها و 

معضلات در پارک ها و بوستان ها می تواند تبدیل به یک مشكل امنیتی شود.
گودرزی خاطرنشان می سازد: اگر پارک به عنوان محلی شناخته شود كه كه افراد بزهكار 
احساس امنیت كنند؛ یک پاشنه آشیل محسوب می شود و فضا را برای افرادی كه می 
خواهند استفاده سالم به عنوان بخشی از زندگی مدرن ببرند؛ ناامن می كند و نخستین آسیب 
آغاز می شود؛ چرا كه محلی ایجاد شده كه بزه كارها در آنجا هستند و احساس امنیت می كنند 
و این امر به تدریج سبب ترغیب دیگران نیز كه به دنبال محل امن بودند، می شود تا به سمت 

بزه كاری روند.
تقویت امنیت اجتماعی فضای سبز با حضور گروه های مردمی

»یحیی مرتضایی« كارشناس علوم اجتماعی نیز در همین زمینه به ایرنا می گوید: یكی 
از مهمترین خطراتی كه در آینده فضای اجتماعی پارک را تهدید می كند، عدم استقبال 
شهروندان از پارک است؛ این مساله می تواند فضای پارک را به پاتوق خلافكاران تبدیل و ناامنی 
گذشته را در محیط باز تولید كند. وی می افزاید: برای مقابله با افزایش آسیب های اجتماعی 
در پارک، باید از طریق برنامه ریزی فعالیت های اوقات فراغت، مردم محله های اطراف را برای 
استفاده از محیط پارک سوق داد؛ راهكار عملیاتی برای دستیابی به این هدف این است كه با 
ایجاد راه های ارتباطی متعدد، فضای فیزیكی پارک و محله به گونه ای طراحی شود كه زمینه 

حضور تمامی افراد خانواده و گروه های مختلف اجتماعی در پارک فراهم شود.
مرتضایی با بیان اینكه استفاده درست و همیشگی، دقت و نظارت همگانی شهروندان در 
نگهداری از پارک، مهمترین عامل در اثربخشی آن بر جامعه تحت تاثیر است، خاطرنشان 
می سازد: با اعمال نظارت و كنترل رسمی و غیررسمی از طریق حضور پلیس می توان از 
فعالیت فروشندگان موادمخدر و افراد شرور جلوگیری كرد؛ همچنین با نظارت غیر رسمی 
از طریق برنامه ریزی برای حضور گروه های اجتماعی مختلف، امنیت اجتماعی فضای سبز 
و محله تامین خواهد شد. وی معتقد است: زمینه سازی برای جلب مشاركت اجتماعی 
شهروندان در برنامه ها برای استقبال بیشتر شهروندان از فضای پارک موجب همبستگی 
اجتماعی و تقویت نظارت غیر رسمی برای جلوگیری از انحرافات و جرایم و ناامنی آینده پارک 

ضروری است.

درآستانه تعطیلات سال نو؛

راههای تقویت امنیت پارک ها کدام است؟

در پارک های کشور پلیس دوچرخه سوار 
نداریم ولی در بسیاری از کشورها چنین امری 

مرسوم است

مشکلات بوستان ها و فضاهای سبز شهری، 
بخشی از شرایط کلان جامعه است چرا که 

پارک، یک پدیده جدا و مستقل نیست

برنامه ریزی برای حضور گسترده شهروندان 
و گروه های اجتماعی مختلف، سبب تامین 

امنیت فضای سبز و محله می شود

اگر پارک به عنوان محلی شناخته شود که که 
افراد بزهکار احساس امنیت کنند؛ یک پاشنه 

آشیل محسوب می شود که فضا را برای افرادی 
که می خواهند استفاده سالم به عنوان بخشی 

از زندگی مدرن ببرند، ناامن می کند
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سخنگوی سازمان هواپیمایی : 

بلیت نوروزی گران نمی شود

سخنگوی سازمان هواپیمایی تاكید كرد: بلیت هواپیما برای ایام نوروز افزایش 
قیمت نخواهد داشت و با متخلفان برخورد خواهیم كرد. 

میر اكبر رضوی با اشاره به افزایش تقاضای سفر های هوایی اظهار داشت: در 
دو سال گذشته صنعت حمل و نقل هوایی به دلیل شیوع ویروس كرونا با ركود 
مواجه بود. خوشبختانه امسال با كنترل این ویروس و واكسیناسیون عمومی در 

كشور شاهد افزایش تقاضا برای مسافرت های هوایی هستیم.
وی افزود: با توجه به افزایش تقاضای سفرهوایی در ایام نوروز و وظیفه سازمان 
در سیاستگذاری برای صنعت حمل و نقل هوایی جهت حفظ ایمنی و امنیت 
پروازها و افزایش خدمات رسانی به مسافران با دستور و پیگیری رئیس سازمان، 
ستاد ویژه سفرهای نوروزی با حضور كلیه دست اندركاران صنعت از جمله شركت 
فرودگاهها و ناوبری هوایی ایران، شركتهای هواپیمایی و... با محوریت سازمان 
و  ریزی  برنامه  خصوص  در  متعددی  جلسات  و  تشكیل  كشوری  هواپیمایی 
هماهنگی انجام سفرهای نوروز برگزار شد. براین اساس مصوبات ستاد جهت اجرا 

به شركتهای هواپیمایی ابلاغ شد .
 سخنگوی سازمان هواپیمایی كشوری درباره اهداف اصلی این ستاد گفت: 
هدف اصلی این ستاد، ارتقاء كیفیت خدمات رسانی، تكریم مسافرین، كاهش 
تاخیرات و ایجاد همدلی، همكاری و همگرایی بیشتر در بین مسئولان و دست 
اندركاران صنعت هوایی است و خانواده بزرگ صنعت هوایی كشور با همدلی، 
همیاری و همكاری، شرایط مناسب برای انجام سفرهای ایمن و همراه با آرامش و 

آسودگی خیال را برای مسافران گرامی فراهم خواهند آورد.    
رضوی افزود: تاكنون، از تعداد 934 مجوز صادره برای پروازهای خارجی نوروز، 
813 مجوز به شركتهای هواپیمایی داخلی و 121 مجوز به شركتهای هواپیمایی 
خارجی اختصاص یافته است. همچنین تعداد 889 مجوز پرواز برای شركتهای 

هواپیمایی داخلی در مسیرهای داخل كشور صادر شده است.
سخنگوی سازمان ایمنی و امنیت پروازها را اولویت سازمان هواپیمایی كشوری 
دانسته و تصریح كرد: با توجه به هدف اصلی این سازمان در نظارت برایمنی 
عملیات  از  سازمان  نامحسوس  و  محسوس  چک  و  بررسی  پروازها،  امنیت  و 
هوانوردی شركتها و فرودگاهها در ایام نوروز به ویژه در حوزه عملیاتی همچون 
تجهیزات فنی، هواپیما، گروه پروازی و سرویس دهی در فرودگاه افزایش خواهد 

یافت.
وی درخصوص افزایش قیمت بلیت هواپیما در ایام عید گفت: قیمت بلیت 
هواپیما براساس لیست اعلامی در سایت انجمن شركتهای هواپیمایی در آذر ماه 
سال جاری تعیین شده و در ایام عید به هیچ عنوان افزایش پیدا نخواهد كرد و 
سازمان هواپیمایی كشوری با هرگونه تخلف در این زمینه برخورد می شود.         

رضوی ادامه داد: برای جلوگیری از بی نظمی و اقدام به موقع در مواجهه با 
اتفاقات غیر مترقبه، شیفت های مدیریتی شبانه روزی در شركتهای هواپیمایی 
تشكیل شده است. همچنین با توجه به اهمیت كنترل و جلوگیری از شیوع 
ویروس كرونا، تمامی شركتهای هواپیمایی ملزم به اتصال به سامانه ایران من برای 
چک مسافرین هستند. پذیرایی از مسافرین براساس استانداردهای مشخص 
شده در پروازهای داخلی بالای یک ساعت الزام بوده و با توجه به كمبود ناوگان 
هوایی كشور و لزوم تامین هواپیمای جایگزین، شركتهای هواپیمایی با همكاری و 
همیاری از امكانات یكدیگر جهت پوشش پروازها، جلوگیری از تاخیرات مضاعف 

و انتقال مسافران به مقاصد مشترک استفاده خواهند نمود .
وی افزود: در زمان تاخیر پروازها، حضور در بین مسافران، اطلاع رسانی بموقع 
و تكریم مسافران با توجه به دستورالعمل های صادره سازمان هواپیمایی كشوری 
در حوزه حقوق مسافر به طور كامل انجام می شود. همچنین در جهت افزایش 
خدمت رسانی به مسافران در پروازهای داخلی و با همكاری شركت فرودگاهها 
و ناوبری هوایی ایران، ساعات استفاده از فرودگاههای خاص افزایش یافته تا 
محدودیت عملیات پروازی كاهش یابد. از جمله فرودگاه كیش كه از تاریخ 25 
اسفند الی 20 فروردین ماه 1401 به صورت 24 ساعت فعال و آماده ارائه خدمات 

به هموطنان كشور خواهد بود.

نایب رییس کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی ایران:

اصلاح نظام ارز ترجیحی از مطالبات 
فعالان اقتصادی بود

نایب رییس كمیسیون انرژی اتاق بازرگانی ایران گفت: عرضه ارز 4200 تومانی 
موجب رانت در تجارت كشور شده است به همین دلیل فعالان اقتصادی در صف 

موافقان حذف آن قرار دارند. 
»حمیدرضا صالحی« با تأكید بر اینكه حذف ارز 4200 تومانی از مطالبات 
فعالان اقتصادی بود، اظهار داشت: این ارز آثار مخرب فراوانی داشت، زیرا با چند 

نرخی شدن ارز سوءاستفاده، رانت و سوداگری ایجاد كرده بود.
هزینه  كاهش  در  تاثیری  عمل  در  تومانی  ارز 4200  اینكه  بر  تأكید  با  وی 
مایحتاج خانوارها نداشت، تصریح كرد: با نرخ ارز ترجیحی نهاده مصرفی، مانند 
ذرت و خوراک دام وارد كشور شد، اما سوء استفاه از آن، فرصت حمایت از قشر 
آسیب پذیر را سلب كرد. صالحی با تأكید بر اینكه چند نرخی بودن قیمت ارز در 
بازار موجب فساد و كمبود كالا شد، خاطرنشان كرد: از همان آغاز طرح بخش 
خصوصی و تشكل های صنفی مخالف بودند و اكنون با تصمیم مجلس شورای 

اسلامی حذف آن بهبودی به همراه خواهد داشت.
وی بابیان اینكه حذف ارز ترجیحی، كه با تصمیم مجلس شورای اسلامی 
انجام شده است باید بر اساس برنامه ریزی باشد، خاطرنشان كرد: این روند باید 
به گونه ای باشد كه اقشار آسیب پذیر از مشكل مصون بمانند و همان طور كه دولت 

قول داده است با تخصیص یارانه به دهک های پایین تر حمایت صورت پذیرد.
ارز  حذف  بودجه  گفت:  ایران  بازرگانی  اتاق  انرژی  كمیسیون  رییس  نایب 
4200 تومانی یا باید به صورت نقدی و ریالی به مردم پرداخت شود یا از طریق 
تولیدكنندگان واقعی به چرخه بازار بازگردد. وی افزود: منابع ناشی از تخصیص 
ارز 4200 تومانی به دام و دارو اختصاص پیدا كند تا زمانی كه اقتصاد بار دیگر 

رونق پیدا كرده و شاخص های اقتصادی نشان دهنده بهبود و شكوفایی باشند.
صالحی بابیان اینكه تخصیص ارز 4200 تومانی بر روحیه جامعه نیز تأثیر منفی 
گذاشته بود، تأكید كرد: این تصور وجود داشت كه برخی با امتیازات طلایی 
اقتصاد كشور را به سمت سود خود در دست دارند كه تأثیر مثبتی هم بر بازار 
نمی گذارد. وی افزود: حذف ارز ترجیحی با پوشش حمایتی از اقشار آسیب پذیر 

می تواند بر بازار نیز تأثیر مناسب بگذارد.

یک كارشناس بازار سرمایه گفت: ادامه دار شدن جنگ روسیه و اوكراین از یک 
طرف و امضای توافق برجام از سوی دیگر همچنین تحریم اروپا علیه روسیه، 

فرصت طلایی برای رشد بازار سهام ایران را فراهم می سازد. 
»عباسعلی حقانی نسب« به فرصت های جنگ روسیه و اوكراین برای بازار سرمایه 
ایران اشاره كرد و اظهار داشت: با توجه به شرایط جنگ روسیه و اوكراین، اگر 
توافق برجام زودتر به امضا برسد زمینه ایجاد شرایط مناسب برای پتروشیمی ها و 

نیز فروش نفت كشور فراهم خواهد شد. 
وی اظهار كرد: البته ایران همیشه در شرایط خاص قرار داشته است، بدین معنا 
كه در زمانی شاهد وجود تحریم در كشور نبودیم، قیمت نفت پایین بود و در زمان 
تحریم نیز قیمت نفت با افزایش شدید همراه شد و قادر به فروش نفت نبودیم، اگر 
این توافق صورت بگیرد عملا یک شرایط طلایی برای كل اقتصاد ایران به ویژه 

بورس و بازار سهام ایجاد خواهد شد، دلیل آن هم این است كه تحت تاثیر عدم 
وجود تحریم و افزایش قیمت نفت باید از این فرصت استفاده كرد.

حقانی نسب تاكید كرد: اگر توافق صورت نگیرد، ممكن است تشدید تحریم ها 
را به همراه داشته باشد كه این اتفاق به صنعت پتروشیمی  آسیب وارد خواهد كرد 

ولی براساس شواهد به نظر می رسد در روزهای آینده توافق برجام به امضا برسد.
نرخ  افزایش  باعث  اوكراین  جنگ  گفت:  سرمایه  بازار  ارشد  كارشناس  این 
كامودیتی ها و نفت و گاز شده كه عملًا شرایط خوبی برای صنعت پتروشیمی  ایران 
به وجود آورده است، البته باید به این نكته توجه داشت كه وقتی غربی ها بانک 
مركزی یا بعضی از بانک های روسیه را تحریم می كنند باعث كاهش فروش نفت 
روسیه می شوند چراكه نمی تواند پول فروش را از طریق شبكه بانكی دریافت كند، 

این اتفاق زمینه كاهش فروش و افزایش قیمت انرژی را فراهم می كند. 

وی ادامه داد: ضمن اینكه خود روسیه هم وقتی می بیند غرب نفت و گاز این 
كشور را تحریم نمی كند عملًا برای اینكه به غرب فشار وارد كند فروش خود 
را كاهش می دهد تا به آنها ضربه بزند و اینجا فرصت طلایی برای ایران بوجود 

می آید.
حقانی نسب اظهار داشت: از طرفی بحث هایی وجود داشت كه با امضای برجام 
و توافق احتمالا قیمت دلار كاهش پیدا  كند ولی با افزایش قیمت مواد اولیه و 
انرژی عملا نه تنها این اثر خنثی می شود بلكه در مجموع حتی اگر دولت تصمیم 
به ارزپاشی بگیرد تا قیمت ارز كمی  كاهش پیدا كند، این اقدام به نفع بازار سرمایه 

خواهد بود و مشكلی برای این بازار ایجاد نخواهد كرد.
این كارشناس ارشد بازار سرمایه در پاسخ به اینكه اگر برجام و توافق صورت بگیرد 
و جنگ روسیه علیه اوكراین ادامه دار شود، فكر می كنید شركت های پتروشیمی  
چقدر از این فرصت ها می توانند بهره ببرند؛ توضیح داد: اگر توافق صورت بگیرد، 
روسیه در باتلاق اوكراین فرو برود و تحریم های اروپا علیه روسیه تداوم داشته باشد، 

حداقل در یک دوره 6 ماهه با بالا بودن قیمت انرژی مواجه هستیم.
وی اضافه كرد: از آن طرف دولت، نفت زیادی در حدود 100 میلیون بشكه 
نفت در كشتی ها و بنادر و محل های مختلف ذخیره دارد كه به طور قطع با 
احیای برجام آنها را با قیمت خوبی می تواند بفروشد و درآمد بالایی كسب كند؛ 
در كنار این موضوع پتروشیمی ها هم به طور قطع با قیمت های خوبی می توانند 

محصولات خود را بفروش برسانند.
حقانی نسب افزود: با توجه به اینكه در بودجه هم برای خوراک پتروشیمی ها به 
ویژه گاز سقف تعیین شده است، به نظر می رسد از ماه آینده اثرات افزایش فروش 

با قیمت بالاتر را در پتروشمی ها شاهد خواهیم بود.
این كارشناس ارشد بازار سرمایه  ادامه داد: به تبع افزایش قیمت نفت و گاز، 
محصولات پتروشیمی  پایه نفتی و گازی افزایش پیدا می كند و با توجه به اینكه 60 
درصد محصولات پتروشیمی  كشور صادرات محور هستند شاهد تاثیرگذاری آن بر 

ارزش پتروشیمی ها و در نهایت رونق بازار سرمایه خواهیم بود.
حقانی نسب تصریح كرد: البته باید به این نكته هم توجه داشت كه با رفع 
تحریم ها، دولت باید تحریم های داخلی را هم برطرف كند كه به نظر می رسد در 
این زمینه باید مسایلی مانند كاهش نرخ بهره مورد توجه قرار بگیرد كه در این 

شرایط باید اتفاق بیافتد.
این كارشناس ارشد بازار سرمایه در پایان گفت: این تحریم ها باید برطرف شود 
تا سال آینده بتوانیم حوزه تولید به ویژه صنعت پتروشیمی  را گسترش دهیم كه 
به تبع آن ارزش دارایی های پتروشیمی ها رشد می كند و شاهد اثرات مثبت آن در 

بازار بورس خواهیم بود.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد: 

فرصت جنگ روسیه و اوکراین برای بازار سرمایه ایران

 عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران اظهار داشت: اگر ما نتوانیم وارد FATF شویم، نمی توانیم 
جذب سرمایه گذاری خارجی داشته بشیم. عوامل مختلفی در جذب سرمایه گذاری خارجی موثر هستند 

كه یكی از فاكتورهای آن مراودات بانكی است كه بدون FATF به مشكل برمی خورد. 
مهراد عباد در مورد تاثیر عدم پذیرش FATF در صورت شكل گیری توافق احیای برجام اظهار كرد: 
توافق بدون FATF تا حدی مشكل  گشا است و می تواند تجارت خارجی ما را راحت تر كند ولی بدون 
 LC نمی توان انتظار اتفاقات بزرگ را داشت. برای انتقال پول در سطح بین المللی، باز كردن FATF
و فاینانس ما حتما نیاز داریم كه به FATF بپیوندیم. اگر سرمایه گذاران خارجی هم بخواهند وارد ایران 

شوند موضوع شفافیت برایشان حائز اهمیت است.
وی در ادامه اضافه كرد: گرچه مراحل پایانی احیای برجام كمی سخت و خطرناک است و باید دید از 
این مراحل مانند تضمینی كه روسیه و چین خواسته اند می توانیم بگذریم یا نه. ولی اگر این توافق به 
نتیجه برسد بدون FATF استفاده از آن سخت خواهد بود. پیش بینی من این است كه اگر برجام احیا 
شود، FATF هم تصویب خواهد شد. گرچه این فرآیند زمان بر است اما ما باید به سرعت آن را پیش ببریم.
عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران درگفت وگو با ایلنا با تاكید بر اهمیت پیوستن ایران به 
سازمان تجارت جهانی بیان كرد: قدم بعدی نیز WTO است، بسیار خوب است كه بتوانیم به سازمان 
تجارت جهانی بپیوندیم و مانند بسیاری دیگر از كشورها كه به راحتی با یكدیگر در جامعه  بین المللی كار 

می كنند؛ تجارت كنیم.
وی ادامه داد: اگر ما نتوانیم وارد FATF شویم نمی توانیم جذب سرمایه گذاری خارجی داشته بشیم. 
عوامل مختلفی در جذب سرمایه گذاری خارجی موثر هستند كه یكی از فاكتورهای آن مراودات بانكی 
است كه بدون FATF به مشكل برمی خورد. علاوه بر این ریسک های بالای بین المللی ایران كه در 
رنكینگ ها اعلام می كنند نیز تاثیر دارد. امیدواریم كه با احیای برجام و پیوستن به FATF این ریسک ها 

را كمتر می كند.
عباد تصریح كرد: عوامل دیگر مانند امنیت سرمایه گذاری و بازگشت سرمایه و... ایفای نقش می كنند 
اما تا زمانی كه مراودات بانكی انجام نشود، نه تنها سرمایه گذاری انجام نمی شود بلكه سرمایه گذار داخلی 
هم ترغیبی به سرمایه گذاری ندارد همانطور كه در سال گذشته میزان زیادی سرمایه از كشور خارج شد.

وی همچنین خاطرنشان ساخت: سال ها است كه بازرگانان كوچک و متوسط نتوانستند LC  باز كنند و 
یا هیچ فایننسی انجام نشده، در این میان مشكل اصلی تحریم هاست اما FATF نیز به عنوان زیرمجموعه 

حائز اهمیت است.

جلسه رییس دیوان محاسبات با وزیر راه و شهرسازی برگزار شد كه در این جلسه طرفین به ضرورت توجه به آمایش سرزمینی 
در طرح نهضت ملی مسكن تاكید كردند. 

پنجمین نشست تخصصی دیوان با وزرای دولت سیزدهم با حضور وزیر راه و شهرسازی و معاونین این وزارتخانه، نمایندگان 
دستگاه های نظارتی و دادستان و مقامات ارشد دیوان محاسبات به ریاست مهرداد بذرپاش برگزار شد.

در این نشست، وضع موجود حوزه حمل و نقل، زیرساخت ها، عدم تحقق اهداف مقنن در رشد و بهره وری این زیربخش 
و همچنین عدم تحقق سهم حمل و نقل ریلی بررسی شد. موضوعاتی از قبیل ضعف جدی در توسعه لجستیكی و حمل و 
نقل چندوجهی)تركیبی(، عدم توجه لازم به موضوع راهبردی ترانزیت كالا، ابلاغ نكردن به موقع طرح جامع حمل و نقل 
كشور، عدم تعریف و وجود استراتژی و اهداف و سیاستگذاری مشخص در بخش حمل و نقل، ضعف یكپارچگی و هماهنگی، 
فرسودگی ناوگان هوایی - ریلی و عدم توجه كافی به تعمیر و نگهداری زیرساخت های مرتبط  و حجم بالای بودجه برای تكمیل 
طرح های ناتمام، یادآوری و حل این مشكلات مورد تاكید قرار گرفت.  همچنین چالش های سازمان های مرتبط از قبیل 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای، شركت راه آهن جمهوری اسلامی ایران، سازمان بنادر و دریانوردی، شركت ساخت 
و توسعه زیربناهای حمل و نقل كشور، شركت شهر فرودگاهی امام خمینی)ره(،  شركت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران و 
شركت آزمایشگاه فنی و مكانیک خاک  و راهكارهای حل این چالش ها مطرح شد نظرات دیوان محاسبات و سایر دستگاه های 
نظارتی در این خصوص به اطلاع وزیر راه و شهرسازی و معاونین وی رسید. در بخش دیگری از این نشست، در حوزه مسكن 
و شهرسازی به عدم تحقق اهداف در رشد ارزش افزوده و تولید مسكن اشاره شد و ضمن بررسی چالش ها و تخلفات حوزه 
مسكن مهر و اقدام ملی مسكن، وضعیت اجرای قانون جهش تولید مسكن و راهكارهای لازم برای موفقیت آن مورد بررسی 
قرار گرفت. برخی دیگر از موضوعات مانند بازآفرینی بافت های ناكارآمد شهری به عنوان یكی از موضوعات خاص، طرح هادی 
روستایی، قانون حمایت از احیاء، بهسازی و نوسازی بافت های فرسوده و ناكارآمد شهری، نوسازی و مقاوم سازی و بازآفرینی 
سالانه حداقل 270 محله، بهسازی و نوسازی مسكن روستایی، مشكلات ساخت و اقامت در شهرهای جدید و دلایل عدم 

توفیق سیاست ایجاد شهرهای جدید واكاوی شد.
دیوان محاسبات كشور احكام قانونی مغفول مانده دستگاه ها در اجرای اقتصاد مقاومتی، اقدامات اولویت دار وزارتخانه راه 

و شهرسازی خصوصاً نهضت تولید مسكن و حفظ و نگهداری و توسعه زیرساخت های حمل و نقل را مورد تاكید قرار داد.
از جمله تاكیدات مطرح شده درباره طرح نهضت تولید مسكن، ضرورت توجه به موضوع مهم آمایش سرزمینی بود.

گفتنی است نمایندگان سایر دستگاه های نظارتی به تخلفات، انحرافات، ترک فعل ها، چالش های مستمر و نقاط ضعف 
و قوت وزارت راه و شهرسازی اشاره كردند و خواستار توجه به گزارش دیوان محاسبات كشور و دستگاه های نظارتی در 
پیشبرد اهداف شدند. در پایان جلسه، رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی از توجه دیوان محاسبات كشور به مسائل حوزه راه و 

شهرسازی و پیشبرد اهداف مشاوره ای و پیشگیرانه تقدیر و تشكر كرد.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران :

بدون FATF نمی توان از توافق وین انتظار اتفاقات بزرگ داشت
میزبانی دیوان محاسبات از وزیر راه و شهرسازی و معاونین:

 ضرورت توجه به آمایش سرزمینی در طرح نهضت ملی مسکن

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 2391/66 اصلی 
واقع در بخش دو ثبت قم )آدرس:بلوار كارگر خیابان سلامت انتهای كوچه 20 فرعی سمت چپ جنب آموزشگاه 
میثاق پلاک 13(كه بنام محمد فراهانی فرزند محمدعلی وخوشقدم سقر جوقی فراهانی فرزند غلامرضا میباشد در 
جریان ثبت است كه به علت عدم مراجعه مالک تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز 
نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تكلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به 
تقاضای مالک مذكور به وارده 2/30740-1400/12/11 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذكور در روز یک شنبه 
مورخ 1401/02/18 ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع 
مالكین ومجاورین یا وكیل ویا نماینده قانونی می رساند كه در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذكور حضور 
بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات 
مالكین ومجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 
73/2/25 معترضین ظرف مدت یكماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست 

بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./
 )م الف ۱۵۰۵۹(
تاریخ انتشار آگهی:چهارشنبه ۱۴۰۰/۱2/۱8
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-----------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1846/1/92- اصلی 
واقع در بخش دو ثبت قم )آدرس:نیروگاه 16 متری طفلان مسلم كوچه20پلاک 1(كه بنام آقای حسین رحیمی 
نكو فرزند احمد میباشد در جریان ثبت است كه به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل 
نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تكلیف 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذكور به شماره وارده 1400/12/11-2/30671 
تحدید حدود اختصاصی پلاک مذكور در روز یكشنبه مورخ 1401/2/11ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر در محل 
وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالكین ومجاورین یا وكیل ویا نماینده قانونی می رساند كه در روز و 
ساعت مقرر در آگهی در محل مذكور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی 
بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالكین ومجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. 

ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین ظرف مدت یكماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./

 )م الف ۱۵۰6۰(
تاریخ انتشار آگهی:چهارشنبه ۱۴۰۰/۱2/۱8
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-----------------------------------------------------
آگهی مفقودی 

سند برگ سبز سواری پژو- تیپ:206 - به رنگ :نقره ای-متالیک - مدل 1386 به شماره موتور:13086003867-
ملی  شماره  به  كریم  فرزند  زالی  زهرا  به  متعلق  ایران 16  ل 92  پلاک 761   -10882440: شاسی  شماره 

0386516391 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
-----------------------------------------------------

مفقودی 
پروانه بهداشتی ساخت به شماره 39/13334 مربوط به شركت مرغوب خوراک،شماره وتاریخ پروانه بهداشتی 
تاسیس بهره برداری:11639-34/25/1386 پ مورخ1389/5/23مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد.
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۱2/۱8

-----------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اخطاریه ماده 7۴ کلاسه:۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۴۴7

تولد:  تاریخ  اله  حجت  پدر:  نام  نژاد  ریگی  )1-هستی  نژاد:  ریگی  اله  حجت  مرحوم  ورثه  به  وسیله  بدین 
كلاسه  پرونده  بدهكار   )0376130911 شناسنامه:  شماره   0376130911 ملی:  شماره   1399/07/07
139904030011004447)با شماره بایگانی 9904759( كه برابر گزارش مامور ابلاغ اداره پست شناخته 
نگردیده اید ابلاغ می گردد:با توجه به واریز مبلغ دیه به حساب سپرده ثبت كه در نهایت به حساب بستانكار خانم 

زهرا گرمابی واریز می گردد.
لازم به ذكر است كه طبق ماده 18 اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در 
سامانه ثنا اقدام نمائید و كلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسئولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ 

اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف15071(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش



چهار شنبه-18اسفند ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65469
ورزشی

افتخار دیگر برای کشتی قم؛

مهدی علیزاده پور نیا مربی تیم ملی کشتی 
فرنگی ایران شد

ایمان / رضا ملکی
باعث افتخار وسرافرازی است كه جوانان برومند وسرافراز استان قم بتوانند چه 
درمیادین ورزشی موجب افتخار ومباهات باشند چه دركسوت مربی گری درعرصه 

تیم ملی
خبر رسید كه براساس تواناییهای مهدی علیزاده پورنیا قهرمان اسبق وشایسته 
جهانی كشتی فرنگی قم كه سابقه مربی گری تیم ملی كشتی فرنگی امیدهای 
كشور درمسابقات جهانی 2021 صربستان را با نائب قهرمانی جهان دركارنامه 
خود دارد با اعلام رسمی فدراسیون كشتی جمهوری اسلامی ایران بعنوان مربی 
فرنگی جوانان ایران هدایت پهلوانان گرانقدراین رشته را دركشور به عهده خواهد 
داشت واین افتخار دیگری برای كشتی قم بود كه دركارنامه پربار وقابل تحسینش 

اضافه شدن پورنیا به بدنه تیم ملی كشتی فرنگی را نیز اضافه گردد.
تبریک ویژه به هادی علیائی رئیس تلاشگر وبی ادعای كشتی قم ومهدی 
علیزاده پورنیا قهرمان دوست داشتنی ومربی اخلاق مداركشتی فرنگی تیم ملی 
جوانان ایران كه با زحمات بسیارشان توانسته اند همواره چرخ كشتی درقم را زنده 

نگاه دارند وباعث افتخار ومباهات باشند.
این تبریک نثار خانواده فهیم كشتی قم هم خواهد شد كه سالها با قهرمانیهای 

پیاپی ورزشكاران برومندش برای قم وكشور عزت وافتخار بدنبال داشته اند.

نامجومطلق: 

هنوز هیچ چیزی برای قهرمانی
 مشخص نیست 

بازیكن اسبق استقلال گفت:  شاید استقلال چشم نواز بازی نكند اما به دلیل 
نتیجه گرفتن نمی توان از آن ایراد گرفت. 

مجید نامجو مطلق درمورد رویایی استقلال با نساجی در مرحله یک چهارم 
نهایی جام حذفی اظهار داشت: نساجی از تیم هایی است كه در لیگ ما فوتبال 
خوبی را به نمایش می گذارد و تیمی خوبی و حرفه ای است. سبک بازی و كادرفنی 
خوبی هم دارد و می تواند برای هر تیمی خطرناک باشد. البته تیمی كه می خواهد 
قهرمان شود، باید همه را ببرد و فرقی نمی كند حریفش كدام تیم باشد. در جام 

حذفی، مقام دوم نداریم و فقط قهرمان داریم. 
وی درباره شانس استقلال برای دبل قهرمانی در این فصل، توضیح داد: روند 
استقلال از لحاظ نتیجه گیری خیلی خوب است و كیفیت خوبی را به نمایش 
می گذارد. شاید خیلی چشم نواز بازی نكند اما از تیمی كه می برد، نمی توان ایراد 
گرفت زیرا برنده شده است. امیدوارم این روند ادامه داشته باشد و امسال برای 

استقلال سال خوبی باشد.
بازیكن اسبق سرخابی ها درخصوص اینكه آیا نتیجه دربی با توجه به اختلاف 
شش امتیازی استقلال با پرسپولیس، می تواند قهرمان لیگ را مشخص كند، 
گفت:  هنوز هیچ چیزی برای قهرمانی مشخص نیست. 9 هفته و 27 امتیاز مانده 
كه می تواند جدول را دگرگون كند. حساسیت دربی بالا است اما نه از این لحاظ 
كه قهرمان را مشخص می كند بلكه از لحاظ اینكه سال ها این مسابقه حساسیت 
خاص خودش را داشته است. نتیجه اش هم می تواند در روند دو تیم در ادامه 

بازی ها تاثیرگذار باشد. امیدوارم مثل همیشه بازی خوبی باشد. 

محمد بنا: اولویت موفقیت است 

برای موفقیت باید از یکسری چیزها 
چشم پوشید 

تمرینات  شروع  خصوص  در  كشورمان  فرنگی  كشتی  ملی  تیم  سرمربی 
توضیحاتی داد. 

و  فرنگی  كشتی  ملی  تیم  اردوی  نخستین  برگزاری  خصوص  در  بنا  محمد 
رویدادهای سال آینده، عنوان كرد: اولین مرحله بعد از فرایندهایی كه داشتیم آغاز 
شد. اولین تمرینات ما جدی است كه در سه راند تشكیل شده است. نباید توقع 
داشته باشیم در نخستین جلسه عالی باشند اما بچه ها خوب بودند. مهم انگیزه 

است كه با انگیزه راهشان را ادامه دهند.
سرمربی تیم ملی كشتی فرنگی كشورمان با اشاره به اینكه 6 ماه آینده برای 
كشتی گیران فشرده خواهد بود، گفت: ما مسابقات قهرمانی آسیا، بازی های 
آسیایی، بازی های كشورهای اسلامی مسابقات جهانی صربستان، به همراه 
چند تورنمنت دیگر را پیش رو داریم به همین دلیل باید بچه ها شرایطی را به وجود 
بیاورند كه خوب در مسابقات شركت كنند. فقط شركت كردن مهم نیست، خوب 

شركت كردن مهم است.
نوروزی،  تعطیلات  همچنین  و  اردو  به  شده  دعوت  نفرات  خصوص  در  بنا 
خاطرنشان كرد: از دل جام تختی كه مرحله آخر بود به اضافه هفت ورزشكاری 
كه بیرون بودند، 38 نفر در مجموع به اردو دعوت شدند. مرحله اول اردوی ما از 
26 اسفند تعطیل می شود و سوم - چهارم فروردین دوباره اردوها را آغاز می كنیم. 
تعطیلات ما زیاد نیست چون اولویت موفقیت است؛ كسی كه موفقیت می خواهد 

باید از یكسری چیزها چشم بپوشد.

مربی پرتغالی:

حیف که طارمی دیر به اروپا آمد
یک مربی پرتغالی با تاكید بر اینكه مهدی طارمی بازیكن ایرانی پورتو مهاجم 

باهوشی است، گفت: تنها حسرت این است كه طارمی دیر به فوتبال اروپا آمد. 
»برونو مارینو« مربی پرتغالی كه چند سال در خاورمیانه سابقه كار دارد، به تمجید 
از عملكرد مهدی طارمی پرداخت و تاكید كرد كه این بازیكن ایرانی را از زمان 

حضورش در الغرافه قطر زیر نظر داشته است.
وی در خصوص عملكرد درخشان طارمی در این فصل گفت: عملكرد طارمی 
در این فصل مرا شگفت زده نكرد. او بازیكن بسیار باهوشی است. در قطر و تیم 
ریوآوه او بیشتر در نقش یک بازیكن تمام كننده بود اما در پورتو او تمام كننده و 
گل ساز است.  مربی پرتغالی با بیان اینكه طارمی بین خطوط خوب بازی می كند، 
افزود: او یک بازیكن خارق العاده است و دومین فصل عالی خود را در پورتو پشت 
سر می گذارد و آمارش را بهبود می بخشد؛  برونو گفت: طارمی به خوبی از بیرون 
به داخل می زند كه به او اجازه می دهد توپ را در فضای بین خطوط دریافت كند. 
همكاری او با اوانیسلون و دیگر بازیكنان خیلی خوب است. طارمی همه كاره است 

و بازیخوانی خوبی دارد و فضاها را می شناسد. 
این مربی پرتغالی تصریح كرد: طارمی با توپ و بدون توپ بسیار باهوش است و 
یک بازیكن فوق العاده است. تنها حسرت و پشیمانی این است كه او دیر به فوتبال 

اروپا رسید. 

مهاجم اسبق پرسپولیس گفت: شرایط پرسپولیس نسبت به تیم های دیگر سخت تر است. 
فرشاد پیوس درباره قرعه كشی مرحله یک چهارم نهایی و نیمه نهایی جام حذفی اظهار داشت: قرعه بدی برای 
استقلال، پرسپولیس و سایر تیم ها نبود. تیم های لیگ یكی به هم خوردند و قرعه خوبی بود. هر تیمی بتواند در 
این مسابقات شانس خوبی داشته باشد و از موقعیت هایش بهتر استفاده كند، بهتر نتیجه می گیرد. بازی های 
سختی است زیرا جام حذفی، جام شگفتی  است. امكان دارد تیم های قدر هم بالا نیایند. این موضوع در اروپا هم 

بوده و امیدوارم هر تیمی بیشتر زحمت كشیده و بیشتر كار كرده فینالیست شود.
وی درمورد وضعیت پرسپولیس گفت: پرسپولیس شاید در حال حاضر وضعیت زیاد خوبی نداشته باشد اما 
طبق توانمندی كه از یحیی گل محمدی و كادرش می بینم از لحاظ روحی و روانی روی بچه ها كار می كنند. 
امیدوارم بتوانتد رفته رفته بهتر شوند. كارشان خیلی سخت است. یک بازیكن زیر 23 سال ازبكستانی گرفتند 
اما شرایط پرسپولیس نسبت به تیم های دیگر سخت تر است. با این وجود می دانم تیم توانمند است و می تواند 

خیلی خوب كار كند. امیدوارم گل محمدی روحیه خوبی به بچه ها بدهد تا شرایط از این وضعیت بهتر شوند.
مهاجم اسبق پرسپولیس درخصوص اینكه شكست مقابل صنعت نفت شانس این تیم را برای قهرمانی كاهش 
داده است، عنوان كرد: با گل محمدی و بچه های پرسپولیس صحبت كردم. باخت جزیی از فوتبال است. چندین 
هفته دیگر زمان باقی مانده و چه كسی می داند كدام تیم قهرمان می شود؟ شاید دو تیمی كه در بالای جدول 
هستند، قهرمان نشوند. تیم های دیگر هم كار می كنند و قضاوت كردن زود است. پیوس درباره حواشی ایجاد 
شده پس از اشتباهات اخیر حامد لک، توضیح داد: لک، دروازه بان خوبی است و در آسیا و لیگ برتر برای ما 
خیلی خوب كار كرد. باید با او صحبت كرد. قطعا داود فنایی با حامد حرف می زند. آن اتفاق هم جزو اتفاقات 
خاص فوتبال بود كه برای لک پیش آمد. امیدوارم از این به بعد پیش نیاید.  وی در مورد اینكه روز گذشته سالروز 
به ثمر رساندن اولین گلش برای پرسپولیس بود، توضیح داد: دقیقه 90 بازی با دارایی بود. گل اول را حمید 
درخشان به ثمر رساند. در صحنه گل دوم ناصر محمدخانی كه هیچ وقت اوت نمی انداخت، توپ را برای ضیاء 
عربشاهی انداخت. او هم چرخید و پشت محوطه جریمه به من پاس داد. من هم با یک چرخش به نسبت بد توپ 

را به زاویه مخالف قاسم خورشیدی كه روحش شاد باشد زدم. هیچ وقت آن گل را یادم نمی رود.

مسوول برگزاری مسابقات لیگ برتر فوتبال گفت: سقف اعلامی )30 درصد( حضور تماشاگران در ورزشگاه ها برای همه استان ها 
است نه فقط شهرآورد؛ به شرطی كه شیوه نامه ها رعایت شوند این امر قابل اجرا است. 

به گزارش ایرنا، سهیل مهدی روز سه شنبه در حاشیه مراسم قرعه كشی مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی فوتبال باشگاه های 
كشور اظهار داشت: امیدوارم بازی های خوبی داشته باشیم. هرچند دوست نداشتیم فولاد و سپاهان از جام حذفی كنار بروند ولی از 
این فرصت استفاده كردیم تا ادامه مسابقات را برگزار كنیم. قاعدتاً بعد از جام حذفی، لیگ را جلو می بریم. اگر قبل از فیفادی لیگ را 
تمام كنیم عالی است، ولی یک تداخل برنامه ریزی با تیم امید داریم كه در تلاش هستیم تا حل كنیم. امیدوارم تا نیمه خرداد لیگ را 
تمام كنیم. وی درباره تغییر تقویم لیگ قهرمانان آسیا و تاثیر آن در برنامه لیگ برتر خاطرنشان كرد: ناچاریم لیگ فصل آینده را زودتر 
شروع كنیم، اگر اینگونه نباشد، پنجره نقل وانتقال را از دست می دهیم و تیم ها نمی توانند قدرتمند در لیگ قهرمانان آسیا شركت 

كنند. امیدواریم زمان های عقب افتاده در 2 فصل گذشته را جبران كنیم.
مسوول برگزاری مسابقات لیگ برتر درباره تغییر ساعت برگزاری شهرآورد گفت: این تصمیم هنوز به سازمان لیگ ابلاغ نشده است. 
صحبت هایی در جلسه بود، ولی هنوز ابلاغیه به سازمان لیگ ارسال نشده است. احتمال دارد تغییر كند، چون این بازی رویداد 

مهمی برای ماست و ساعت 15:30 برای بازی مناسب نیست و باید زمان برگزاری آن به میانه روز نزدیک تر باشد.
وی درباره برگزاری شهرآورد با حضور تماشاگران بیان داشت: این بحث از قبل مطرح شده بود و آمادگی انجام این كار را داریم. 
بحث كرونا بود و برای اجرا مشكلی نداریم. دستورالعمل های اعلامی برای تمامی كشور است و شورای تأمین استان ها می توانند در 
این باره نظر دهند. سقف اعلامی )30 درصد( برای تمام استان هاست نه فقط شهرآورد؛ به شرطی كه شیوه نامه ها رعایت شوند این 

مسئله قابل اجراست.
مهدی همچنین درباره جلسه احتمالی با دراگان اسكوچیچ سرمربی تیم ملی فوتبال گفت:  خوشبختانه با نتایجی كه تیم ملی 
گرفته، صعود به جام جهانی قطعی است. برنامه 2 دیدار بعدی هم هیچگونه تداخلی با برنامه ما ندارد. تداخل برنامه های ما فقط با 

برنامه های تیم امید است كه مربوط به یک هفته بوده و باید در مورد آن برنامه ریزی شود.
وی در پایان درباره اعتراض باشگاه استقلال به زمان برگزاری دیدارهای این تیم پیش از بازی های پرسپولیس اظهار داشت: مطمئن 
باشید سازمان لیگ عدالت را برای همه تیم ها در نظر گرفته، این سازمان، خانه همه تیم هاست. این نگرانی طبیعی است و احترام 

می گذاریم، ولی تصمیم گیری با سازمان لیگ است.

یوس: شرایط پرسپولیس سخت است

شاید 2 تیم بالای جدول قهرمان نشوند 
مسوول برگزاری مسابقات لیگ برتر فوتبال: 

حضور ۳0 درصد تماشاگران برای همه استان ها است 

کارشناس بسکتبال: 

راه صعود تیم ملی به جام جهانی آسان نیست
صعود  برای  ملی  تیم  راه  گفت:  بسكتبال  كارشناس 
به جام جهانی آسان نیست اما در صورت حضور همه 
ملی پوشان این تیم می تواند باز هم در این رقابت ها حاضر 

شود. 
حمید خمجانی افزود: تیم ملی ایران در پنجره دوم جام 
جهانی بسكتبال 2 دیدار برابر قزاقستان و سوریه برگزار 
كرد كه در هر 2 مسابقه میزبان بودیم كه حاصل آن یک 

شكست و یک پیروزی بود.
ایران و قزاقستان در پنجره دوم  با اشاره به دیدار  وی 
انتخابی جام جهانی و شكست تیم ملی، خاطر نشان كرد: 
نباید آن بازی را واگذار می كردیم، با این كه در پایان كوارتر 
سوم همچنان برنده بودیم اما در نهایت در خانه شكست 
خوردیم، البته در این بازی همه ملی پوشان را در اختیار 
نداشتیم و اگر از تمام داشته های خود بهره می بردیم بدون 

شک نتیجه چیزی دیگری بود.
این كارشناس بسكتبال كشورمان یادآور شد: در دیدار 
تمركز  با  ملی پوشان  كرد،  فرق  شرایط  سوریه  برابر  دوم 
بهتری به زمین رفتند و موفق شدند این بازی را با پیروزی 
سپری كنند. البته تاكید می كنم كه در این 2 بازی همه 
مهره های خود را در اختیار نداشتیم و اگر بازیكنانی از 
بهنام  و  بهرامی  نیكخواه  صمد  حدادی،  حامد  جمله 
یخچالی بودند بدون شک نتیجه ای دیگری رقم می خورد.
خمجانی در مورد تیم ملی بسكتبال سوریه نیز اظهار 
داشت: این تیم نشان داد از شرایط خوبی برخوردار است 
و دیدیم كه در تهران هم پا به پای تیم ملی ایران جنگید. 

با نتایجی كه به دست آمد امیدوارم در پنجره های بعدی 
موفق باشیم و بتوانیم به جام جهانی صعود كنیم.

ایران برای  وی در خصوص مسیر تیم ملی بسكتبال 
صعود به جام جهانی، گفت: بدون شک میسر آسانی 
این  به  می توانند  دادند،  نشان  ملی پوشان  اما  نداریم 
رقابت ها صعود كنند. در دیدارهای بعدی نفرات اصلی 

باید به تیم اضافه شوند و از تمام داشته های خود به خوبی 
بهره ببریم. 

كارشناس بسكتبال ایران در مورد انتخابات فدراسیون 
یادآور شد: شاید تا حدودی همین مساله بر روند و تمركز 
تیم اثر گذاشته باشد اما خوشبختانه تكلیف فدراسیون 
مشخص شد و حالا باید تداركات لازم برای تیم ملی در 

نظر گرفته شود. پنجره سوم جام جهانی بسكتبال از دهم 
تیرماه سال آینده آغاز می شود، جایی كه تیم ملی ایران 
باید در دیداری خارج از خانه به مصاف قزاقستان برود و 
13 این ماه نیز در بازی برگشت و به عنوان تیم میهمان رو 

در روی سوریه صف آرایی كند.
انتخابی جام جهانی  رقابت های  اول  پایان مرحله  در 
2023 كه شامل پنجره اول، دوم و سوم می شود، سه تیم 
برتر هر گروه به مرحله دوم مسابقات انتخابی كه شامل 
پنجره های چهارم تا ششم می شود، صعود خواهند كرد. 
براین اساس 12 تیم از منطقه آسیا – اقیانوسیه به مرحله 

دوم انتخابی جام جهانی 2023 راه پیدا می كنند.
تیم بسكتبال كشورمان در گروه D با تیم های قزاقستان، 

سوریه و بحرین هم گروه است.
ملی پوشان بسكتبال ایران در پنجره دوم یک برد و یک 
باخت را تجربه كرد. شاگردان مصطفی هاشمی ابتدا در 
دیداری خانگی به مصاف قزاقستان رفتند و در شرایطی 
كه تا كوارتر چهارم تیم برتر میدان بودند اما در پایان با 
نتیجه 73 بر 69 این بازی را واگذار كردند. در دیگر بازی 
این مرحله ملی پوشان كشورمان پذیرای سوریه بودند،  
آنها در تالار بسكتبال مجموعه ورزشی آزادی تهران در یک 

بازی نزدیک با نتیجه 80 بر  68 به برتری دست یافتند.
سایر گروه ها نیز به این شرح است:

گروه A: نیوزلند، كره جنوبی، فیلیپین و هند
گروه B: استرالیا، چین، ژاپن و چین تایپه

گروه C: اردن، لبنان، اندونزی و عربستان سعودی

با خداحافظی پاسور پیشین و مصدومیت پاسور جدید تیم ملی والیبال ایران، 
كادر فنی این تیم با معضل بزرگی برای انتخاب بازیكن برای مهم ترین پست 

والیبال روبرو شده است. 
پس از پایان بازی های المپیک توكیو، سعید معروف با انتشار پستی در صفحه 
اینستاگرام خود اعلام كرد كه از بازی در تیم ملی والیبال خداحافظی كرده 
است. جواد كریمی كه در چند سال گذشته پاسور دوم تیم ملی بود، در مسابقات 
قهرمانی آسیا وظیفه پاس دادن را برعهده گرفت و با عملكرد خوبش تیم را تا كسب 
مدال طلا هم هدایت كرد. اما حالا هم معروف خداحافظی كرده و هم كریمی 

دچار مصدومیت شده است.
معروف پس از خداحافظی مدتی از مسابقات باشگاهی هم دور بود تا اینكه در 
میانه فصل به تیم فنرباغچه تركیه پیوست. كریمی هم كه در تیم گرین یارد مازیک 

بلژیک بازی می كند، در اوایل یكی از بازی های این تیم در لیگ قهرمانان اروپا 
مصدوم شد و هنوز به میادین برنگشته است. اردوی آماده سازی تیم ملی برای 
مسابقات سال 2022 كمتر از یک ماه دیگر آغاز می شود اما معلوم نیست كریمی 

از چه زمانی می تواند تمرینات خود را شروع كند.
حتی اگر كریمی 24 ساله هم تا پیش از آغاز لیگ ملت ها به آمادگی برسد و 
دوباره پاسور اول تیم ملی شود، بازهم موضوع انتخاب پاسور دوم و حتی پاسور 
سوم برای تیم ملی معضلی برای كادر فنی است. بهروز عطایی سرمربی تیم ملی 
علاقه زیادی به علی رمضانی دارد. این پاسور 23 ساله در هراز آمل هم زیر نظر 
عطایی كار می كند و در مسابقات قهرمانی آسیا 2021 هم پاسور دوم تیم ملی 

بود. اما این بازیكن هنوز تا رسیدن به كیفیتی قابل اتكا فاصله دارد.
را بررسی كنیم، موضوع  ایران  والیبال  باكیفیت لیگ  وقتی سن پاسورهای 

نگران كننده تر می شود. امیر حسینی و محمدطاهر وادی پاسورهای اول و دوم 
پیكان 46 و 32 ساله هستند. شهداب دیگر فینالیست لیگ برتر، مهدی مهدوی 
را در 38 سالگی به عنوان پاسور اول در اختیار داشت. پرویز پزشكی و فرزاد 
ملابهرانی پاسورهای سپاهان هم 42 و 36 سال دارند. علیرضا بهبودی پاسور 
شهرداری ارومیه هم 43 ساله است. در میان تیم های راه یافته به نیمه نهایی لیگ، 
فقط فاضل پژومان پاسور فولاد سیرجان 28 ساله است و اگرچه او هم جوان 
محسوب نمی شود اما دست كم زیر 30 ساله است و در مقایسه با دیگران، جوان تر 

است.
به غیر از این بازیكنان، امیرمحمد فلاحت خواه هم گزینه دیگر پیش روی 
كادرفنی تیم ملی است. این بازیكن 22 ساله در زمانی كه در تیم های نوجوانان 
و جوانان ایران بازی می كرد نوید ظهور یک پاسور درخشان را می داد و حتی در 
سن بسیار پایین از سوی ایگور كولاكوویچ هم به اردوی تیم ملی دعوت شد. اما 
انتخاب های اشتباه او در تیم های باشگاهی، باعث شد كیفیت فنی اش بسیار 
افت كند. این بازیكن در حال حاضر در تیم قعر جدولی سولهان اسپور تركیه بازی 
می كند اما با توجه به اینكه هنوز بسیار جوان است، این امید وجود دارد كه دوباره 
به ریل موفقیت بازگردد و در كنار بازیكنانی مثل كریمی و رمضانی، آینده تیم ملی 

را در پست پاسوری تامین كند.
از همه این بازیكنان گذشته، هنوز خیلی ها امید دارند كه معروف را یک بار دیگر 
در پیراهن تیم ملی ببینند. از زمانی كه او اعلام خداحافظی كرده، هنوز فدراسیون 
موضع گیری خاصی نكرده است. حضور امیر خوش خبر به عنوان سرپرست تیم 
ملی هم این گمان را تقویت كرد كه شاید معروف در تصمیم خود تجدیدنظر كند. 
همه از رابطه بسیار صمیمانه خوش خبر و كاپیتان پیشین تیم ملی آگاهی دارند و 
به همین دلیل عده ای امیدوارند كه سرپرست تیم ملی، معروف را مجاب كند كه 

دست كم برای برخی مسابقات مهم به تیم ملی برگردد.
هفته آینده و پس از پایان لیگ برتر،  بهروز عطایی باید فهرست بازیكنان مورد 
نظرش را اعلام كند. پس از بیش از 10 سال حضور سرمربیان خارجی، یک مربی 
ایرانی باید تیم ملی را برای تمام مسابقات سال پیش رو آماده كند. اما عطایی و 
همكارانش ابتدا باید فكری به حال پست پاسوری كنند؛ مهم ترین پست در تركیب 

یک تیم والیبال.

چه کسی جای خالی معروف را پر می کند؟

هافبک پیشین استقلال با بیان اینكه »رودی ژستد« نتوانسته انتظارات هواداران را 
برآورده كند، گفت: استقلال با این بازیكن خارجی در زمین 10 نفره است. 

ستار همدانی در خصوص پیروزی استقلال برابر گل گهر سیرجان گفت: یک بازی 
جذاب را از دو تیم شاهد بودیم. اعتقاد دارم یكی از زیباترین بازی های لیگ بیست و یكم 
بین گل گهر و استقلال بود. هر دو تیم عملكرد خوبی داشتند. سه گل در این بازی رد و 

بدل شد و موقعیت های زیادی هم به هدر رفت.
وی در مورد عملكرد استقلال در این دیدار تصریح كرد: استقلال همچنان ضعف هایی 
در تیمش دارد. یكی از آنها بازی رودی ژستد است كه نمی دانم چه دلیلی دارد او باید 
در همه بازی ها حضور داشته باشد. عملكرد ضعیف او باعث شده تا استقلال با حضور 
این بازیكن در زمین 10 نفره شود زیرا ژستد نتوانسته بازی قابل قبولی از خود ارائه دهد 

و عملًا استقلال بدون او در زمین بازی می كند.
هافبک پیشین استقلال در ادامه خاطرنشان كرد: آبی ها باید با توجه به اینكه این 
بازیكن عملكرد خوبی ندارد از جانشینانش استفاده كنند؛ بازیكنانی مثل مطهری و 

آرمان رمضانی می توانند جایگزین خوبی برای این بازیكن باشند.

همدانی در خصوص عملكرد گل گهر سیرجان هم گفت: گل گهر فوتبال خوبی از 
خود ارائه كرد. بازیكنانش در اندازه های بالایی بودند. این تیم خوب بسته شده است. 
كادر فنی با تجربه ای دارد و نشان داد كه تمرینات خوبی را انجام داده و بازیكنانش 
آمادگی كاملی دارند. شاید اگر این تیم كمی خوش شانس بود می توانست با تساوی 

زمین را ترک كند.
وی در خصوص دیدار روز جمعه استقلال برابر نفت آبادان گفت: نفت آبادان یک بازی 
قابل قبول را برابر پرسپولیس انجام داد. منصوریان تیم خوبی ساخته؛ یک تیم جوان، 
پرانرژی و جنگنده كه توانست پرسپولیس را با مهره های خوبش شكست دهد. حالا این 
تیم می خواهد استقلال را هم شگفت زده كند. منصوریان تا به اینجای كار با نفت نتایج 
قابل قبولی كسب كرده و باید منتظر بمانیم و ببینیم در روز جمعه منصوریان در مقابل هم 

بازی سابقش مجیدی چه نتیجه ای به دست خواهد آورد.
همدانی در خصوص اتفاقات و حواشی كه در دیدار استقلال و گل گهر به وجود آمد، 
گفت: بازی هایی كه حساسیتشان زیاد است این اتفاقات را هم به دنبال خواهند داشت. 
وجود چند بازیكن سابق استقلال در گل گهر انگیزه های آنها را برابر تیم سابقشان بالا 

برده بود. هر دو تیم تحت فشار بودند و این فشار باعث می شد و در هر صحنه ای با یكدیگر 
درگیر شوند. این اتفاقات طبیعی است اما امیدوارم شاهد چنین صحنه هایی در دیگر 

بازی ها نباشیم.

ستار همدانی :
استقلال با »ژستد« 10 نفره است
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بهادری جهرمی، درباره مذاکرات وین:

دولت کشور را تک گزینه ای
 اداره نخواهد کرد 

سخنگوی دولت گفت: دولت مردمی حتما از عبرت ها و تجربه های گذشته 
استفاده خواهد كرد و هرگز كشور را تک گزینه ای اداره نخواهد كرد.

علی بهادری جهرمی در نشست خبری، درباره مذاكرات وین اظهار داشت: 
دولت مردمی حتما از عبرت ها و تجربه های گذشته استفاده خواهد كرد و هرگز 

كشور را تک گزینه ای اداره نخواهد كرد. 
او افزود: سرمایه گذاری ها در حوزه نفت، افزایش تولید نفت و افزایش میزان 

تجارت خارجی و ثبات بازار ارز، نشان از این موضوع دارد.
سخنگوی دولت، گفت: مطابق اقدامات و برنامه ریزی های سازمان تجارت 

خارجی، 73 درصد ارز حاصل از صادرات به كشور بازگشته است.
اصلاح یارانه ها باید به نفع مردم باشد 

بهادری جهرمی درادامه  نشست خبری، درباره ارز ترجیحی اظهار داشت: باید 
مصوبه مجلس، نهایی و راهكارهای جایگزین بررسی شوند.

سخنگوی دولت، افزود: آنچه مسلم است، اصلاح یارانه ها باید به نفع مردم و 
راهكارهای جایگزین نیز باید در راستای حمایت از مردم باشند.

مقامات ایران بار ها مخالفت با جنگ را اعلام کردند 
علت  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  خبری،  نشست  در  جهرمی  بهادری 
موضع گیری رئیس  جمهور در تماس تلفنی با پوتین، اظهار داشت: بار ها مخالفت 
با جنگ از سوی مقامات ایران اعلام شد.   او افزود: تماس تلفنی رؤسای جمهور 
دو كشور قبل از آغاز جنگ در دستور كار بود و هماهنگی های لازم برای انجام آن 
قبل از آغاز جنگ صورت گرفته بود و مربوط به موضوعات سفر روسیه، مذاكرات 

رفع تحریم و همكاری های دو طرف بود.
 تماس رییسی با پوتین نباید به معنی طرفداری از یکی از طرف ها تعبیر شود

سخنگوی دولت، گفت: در این تماس، رئیس جمهور از صدمه دیدن مردم و 
تخریب شهر ها و خانه ها و آسیب های ناشی از جنگ و از گسترش ناتو به شرق 
نیز اظهار نگرانی كردند، البته این تماس در اخبار به درستی پوشش داده نشده 
است.  بهادری جهرمی، اظهار داشت: هم سخنگو، هم معاون سیاسی دفتر و 
هم وزارت امور خارجه، مخالفت با جنگ و اقدامات تحریک آمیز آمریكا و ناتو را 

اعلام كردند.
 او افزود: جنگ باید متوقف شود، یعنی ریشه این بحران باید خشک شود و ریشه 
همه این ها سیاست های بحران ساز مافیایی آمریكا است. با توجه به آغاز جنگ، 
در زمان انجام مكالمه تلفنی، مواضع جمهوری اسلامی ایران نیز منعكس شد كه 
مواضعی متوازن، منطقی و مبتنی بر اصول سیاست خارجی ما است و نباید به 

معنی طرفداری از یكی از طرف ها تعبیر شود.
مخالف دولتی شدن صندوق ذخیره فرهنگیان هستیم 

بهادری جهرمی درادامه  نشست خبری، در پاسخ به این پرسش كه آیا صندوق 
ذخیره فرهنگیان، دولتی می شود، اظهار داشت: این اقدام، متناقض با اصل 44 

است. 
او افزود: اموال این صندوق، متعلق به فرهنگیان است و باید به دست خود آنها 
اداره شود، زیرا نسبت به دولت در این زمینه، اولویت دارند؛ از این رو، دولت مخالف 

دولتی شدن صندوق ذخیره فرهنگیان است.
سخنگوی دولت، همچنین در پاسخ به پرسشی درباره دستمزد كارگران در سال 
آینده، گفت: دغدغه معیشت همه اقشار، به خصوص كارگران، مورد توجه دولت 

است.
بهادری جهرمی، اظهار داشت: ساز و كار تعیین دستمزد كارگران، مطابق 
قانون در هیأتی متشكل از نماینده كارگران، كارفرمایان و دولت تعیین می شود. 
نشست ها در این زمینه به طور مستمر در حال انجام است و امیداوریم در چند روز 

آینده، این موضوع نیز تعیین تكلیف شود.
ثبت نام بیش از ۳ و نیم میلیون نفر در طرح ملی نهضت مسکن 

بهادری جهرمی درادامه  نشست خبری، درباره طرح ملی نهضت مسكن اظهار 
داشت: بیش از 3 و نیم میلیون نفر در این طرح ملی نهضت مسكن ثبت نام 
كرده اند.  سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره میزان پیشرفت طرح ملی 
نهضت مسكن، افزود: علاوه بر این ثبت نام ها، تقریبا یک میلیون واحد زمین لازم، 

تأمین و یک میلیون و 400 هزار واحد نیز جایابی شده است.  
بهادری جهرمی، گفت: همچنین عملیات اجرایی 570 هزار واحد آغاز شده و 
360 هزار میلیارد تومان تسهیلات بانكی نیز اختصاص یافته است. هم منابع و 

هم طول دوره بازپرداخت وام، به بیست سال افزایش یافته است.
واگذاری به تعاونی هایی از هواداران پرسپولیس و استقلال 

جهرمی در نشست خبری، درادامه  پاسخ به پرسشی درباره ابهامات و ایرادات 
عرضه دو باشگاه پرسپولیس و استقلال در بورس، اظهار داشت: خصوصی سازی 
است.  مانده  معطل  و  بوده  مطرح  پیش  سال ها  از  مردمی،  باشگاه  دو  این 
خصوصی سازی پرسپولیس و استقلال، مطالبه هواداران نیز هست.  او افزود: 
واگذاری این دو باشگاه به میزان 10 درصد از محل افزایش سرمایه در فرابورس، 
در حال انجام است. پس از این مرحله، سایر مراحل مانند واگذاری بلوكی سهام، 
طی خواهد شد.  سخنگوی دولت، گفت: واگذاری به تعاونی هایی از هواداران دو 

باشگاه در كنار سایر روش های واگذاری نیز در دست بررسی است.
برنامه دولت برای رفع فقر مطلق در سه سطح است 

در  فقر مطلق گفت:  رفع  درباره  درادامه  نشست خبری،  بهادری جهرمی 
نشست اخیر شورای عالی رفاه، گزارشی در این زمینه ارائه شد و رئیس جمهور 
دستورات لازم را در سطوح مختلف و در زمان بندی مشخص جهت رفع فقر دادند 

كه این برنامه و زمان بندی در سه سطح است. 
 او افزود: رئیس جمهور در این باره گفتند كه قابل پذیرش نیست كسی شب 
سر گرسنه بر بالین بگذارد و برای آن ها باید برنامه فوری تری انجام شود. همچنین 
برای آن افرادی هم كه وضعیت مناسب ندارند، همزمان برنامه های كوتاه مدت، 
میان مدت و بلند مدت در دستور كار قرار گرفته است. برای كارمندان و كارگران 

شریفی كه كف دریافتی دارند نیز اقداماتی انجام خواهند گرفت.
 او در ادامه اقدامات دولت درباره رفع فقر مطلق، از رایگان شدن هزینه آب، 
برق و گاز برای سطوح و دهک های پایین كه الگوی مصرف را رعایت كرده اند، 

خبر داد. 
طرح مدیریت هوشمند برای سفر های نوروزی 

بهادری جهرمی در ادامه نشست خبری درباره سفرهای نوروزی با تأكید بر این 
كه تصمیم گیری در زمینه محدودیت های كرونا با توجه به شرایط اتخاذ خواهد 
شد، اظهار داشت: تدبیر دولت این بوده كه با همیاری مردم، بحران كرونا را 
مدیریت كند.  سخنگوی دولت، افزود: آنچه مهم است و در اولویت قرار دارد، 
تزریق واكسن كرونا از جمله نوبت سوم است.  بهادری جهرمی، گفت: در طرح 
مدیریت هوشمند نیز برای سفرهای نوروزی تدابیری اندیشیده شده كه تزریق 

واكسن یا آزمایش پی سی آر منفی مورد توجه است.
دولت، چک سفید امضا به خودروسازان نداده است

به  رئیس جمهور  فرمان  هشت  درباره  خبری  نشست  درادامه   جهرمی 
خودروسازان تأكید كرد: دولت، چک سفید امضا به خودروسازان نداده است. 

تصمیمات  بر  مبتنی  رئیس جمهور  دستورات  افزود:  دولت،  سخنگوی   
كارشناسی است. هشت دستور رئیس جمهور، زمان بندی های مختلف دارد.

سوی  از  تصمیمات  این  انجام  به  مصمم  دولت  گفت:  جهرمی،  بهادری   
خودروسازان است و در این زمینه مماشات نخواهد كرد.

مذاكرات وین با محوریت لغو تحریم ها در حالی در پایتخت اتریش در جریان 
است كه به نظر می رسد دیگر موضوعی برای مذاكره در بین هیات ها باقی نمانده 
است و همه طرف ها منتظر تصمیم گیری واشنگتن و سه كشور اروپایی هستند. 
بر اساس آنچه كه اعلام شده، پس از اتخاذ این تصمیم توافق در دسترس است. 

مذاكرات وین در روزهای اخیر به نقطه ای رسیده است كه به اذعان بسیاری از 
طرف های مذاكره كننده در وین، تنها و تنها تصمیم سیاسی واشنگتن و كشورهای 

اروپایی می تواند تكلیف آینده این گفت  وگوها را روشن كند.
 انریكه مورا با انتشار پیامی در توییتر نوشت كه در این مقطع جلسات رسمی 
دیگری برگزار نخواهد شد. زمان آن رسیده كه در روزهای آینده برای پایان دادن به 

گفت  وگوها تصمیم های سیاسی گرفته شود.
علی باقری مذاكره  كننده ارشد جمهوری اسلامی ایران در چارچوب رایزنی های 
معمول در جریان مذاكرات، دوشنبه شب گذشته، در سفر كوتاهی به تهران 
بازگشت اما در همین حین، جلسات كارشناسی و رایزنی های غیررسمی در وین 

همچنان ادامه خواهد داشت.
پس از انتشار خبر سفر باقری به تهران، یک منبع نزدیک به تیم مذاكره كننده 
ایران در وین به خبرنگار ایرنا گفت: تصمیمات سیاسی از سوی همه طرف های 

مذاكره و آمریكا همان چیزی است كه برای جمع بندی مذاكرات لازم است.
وی افزود: تصمیمات سیاسی از سوی همه طرف های مذاكره و آمریكا همان 

چیزی است كه برای جمع بندی مذاكرات مورد نیاز است.
این منبع نزدیک به تیم مذاكره كننده ایران در وین در عین حال گفت: جلسات 

كارشناسی و غیررسمی همواره میان ایران و سایر طرف ها به صورت دوجانبه یا 
چندجانبه برگزار شده و خواهد شد.

سرگئی لاوروف وزیر امور خارجه روسیه در یک كنفرانس مطبوعاتی گفت: از 
دولت آمریكا در سطح وزارت امور خارجه تضمین كتبی خواسته ایم كه در روند 
كنونی )پس از احیای برجام( حقوق روسیه در همكاری ها و روابط اقتصادی و 

سرمایه گذاری با جمهوری اسلامی ایران نقض نشود.
برخی از این اظهارات وزیر خارجه فدراسیون روسیه این برداشت را كردند كه 
مسكو قصد بهره برداری از مذاكرات به نفع خود را دارد كه سعید خطیب زاده 
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص این اظهارات در نشست خبری روز 
گذشته خود، گفت: ما در مذاكرات سخت و همه جانبه قرار داریم. در روزهای 

مختلف برخوردهای مختلفی را از سوی كنشگران مختلف دیدیم.
وی اضافه كرد: به عنوان مذاكره كنندگان جمهوری اسلامی ایران از مواضع 
كشورها چه كشورهایی كه قبلا برخی مواضعی را اعلام كردند و اینكه این روزها 
می شنویم شگفت زده نمی شویم. در میانه مذاكرات باید هم به اظهارات، هم به 

اقدامات و مواضع اعلامی و مسیر اعمالی كشورها همزمان نگاه كرد.
خطیب زاده تأكید كرد: هر اظهارنظر یا هر موضع مذاكراتی باید در وین بیاید و به 

معنای مذاكراتی تبدیل شود.
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه كشورمان نیز دوشنبه شب در گفت  
وگوی تلفنی با سرگئی لاوروف وزیر امور خارجه فدراسیون روسیه، با تاكید بر این 
كه ایران هم با جنگ و هم با اعمال تحریم مخالف است، گفت: روشن است كه 

همكاری های جمهوری اسلامی ایران با هیچ  كشوری از جمله روسیه نباید متاثر 
از فضای تحریم باشد.

لاوروف نیز با انتقاد از تحریم های اعمالی علیه روسیه بر اهمیت همكاری های دو 
كشور در همه زمینه ها تاكید كرد.

از دیگر موضوعاتی كه در روزهای اخیر و موازی با مذاكرات وین رخ داد، سفر 
رافائل گروسی مدیركل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران بود كه پس از 
پایان این سفر و توافقات صورت گرفته میان سازمان انرژی اتمی ایران و آژانس 

بین المللی انرژی اتمی، بیانیه ای درباره همكاری های دو طرف منتشر شد.
در این بیانیه آمده است:

1- سازمان حداكثر تا 29 اسفند 1400) 20مارس 2022 ( توضیحات كتبی 
مرتبط با آن دسته از سوالات مطرح شده توسط آژانس در خصوص موضوعات 
مربوط به سه مكان كه ایران به آنها نپرداخته است را به همراه اسناد پشتیبان 

مربوطه به آژانس ارائه خواهد كرد.
2- ظرف دو هفته پس از دریافت توضیحات كتبیِ سازمان و اسناد پشتیبان 
مرتبط با آن، آژانس این اطلاعات را مرور كرده و هر سووالی در مورد این اطلاعات 

دریافت شده را به سازمان ارائه می كند.
3- ظرف یک هفته پس از ارائه اطلاعات به سازمان توسط آژانس در خصوص 
هر سووال دیگر در مورد این اطلاعات، آژانس و سازمان برای بررسی سوالات 
در تهران تشكیل جلسه خواهند داد. برای هر مكان جلسات جداگانه ای برگزار 

خواهد شد.
4- مدیر كل در نظر دارد با انجام فعالیت های مندرج در بندهای 1 تا 3 بالا و به 
دنبال ارزیابی مربوطه توسط آژانس، نتیجه گیری خود را پیش از برگزاری شورای 

حكام در خرداد 1401)ژوئن 2022 (گزارش كند.
رافائل گروسی در نشست خبری در وین در خصوص تاثیر همكاری های ایران 
و آژانس انرژی اتمی بر مذاكرات لغو تحریم ها گفت: ما در خصوص موضوعات 
با ایران تبادل می كنیم اما در نهایت تیم پادمانی ما مسائلی را كه در برجام مورد 

توافق قرار گرفته و به امضا درآمده است را در نظر می گیرند و بررسی می كنند.
وی با بیان اینكه آژانس بین المللی انرژی اتمی بخشی از مذاكرات هسته ای وین 
و برجام نیست، گفت: در صورتی كه توافقی در وین حاصل شود، آژانس كارهای 
زیادی خواهد داشت چون بعد از آنكه ایران برخی تعهدات برجامی خود را كاهش 
داد، بخش هایی از روند بازرسی هم متوقف شد و با برگشت برجام به حالت اولیه، 

فعالیت های آژانس بیشتر خواهد شد.
اگرچه به نظر می رسد كه در این سفر، یكی از موانع از سر راه توافقات در وین 
بود كه  امكان پذیر خواهد  این روند  ادامه  اما در صورتی  برداشته شده است، 
آژانس انرژی اتمی صرف نظر از هرگونه تأثیرپذیری از سیاسی كاری های برخی از 
كشورها و دولت ها دوری كرده و نظرات را صرفاً در چارچوب كارشناسی و ماهیت 

فنی خود ارائه كند.
با وجود پیشرفت قابل توجه مذاكرات، هنوز موضوعات مهمی باقی مانده است و 
توافق نهایی هنوز حاصل نشده است و زمان قطعی برای آن وجود ندارد. دستیابی 
به توافق نهایی، تنها با اتخاذ تصمیمات سیاسی لازم از سوی طرف های غربی به 

ویژه واشنگتن در دسترس خواهد بود.
و  آغاز شده است  وین  از ششم دی ماه سال جاری در  دور هشتم مذاكرات 
شركت كنندگان سرگرم تكمیل پیش نویس متن توافق و تصمیم گیری در مورد 

برخی موضوعات اختلافی بوده اند.

گام های مهم باقی مانده تا حصول توافق؛

 مذاکرات در انتظار تصمیم سیاسی واشنگتن

حشمت الله فلاحت پیشه:

 روس ها می خواهند پرونده برجام به شورای امنیت برگردد
دوموضوع  گره خوردن توافق در ایستگاه پایانی مذاكره 
وین بدلیل تاكید كرملین برای مستثنا شدن  مناسبات 
نیز  و  از تحریم های جهانی روسیه  ایران  با  اقتصادی 
نظرات متفاوت در كشورمان درباره حمایت از روسیه ، 
باردیگر ، روابط مسكو / تهران را به یكی از موضوعات 
اصلی سپهر سیاسی ، رسانه ای و اجتماعی ایران تبدیل 

كرده است و بحث های داغی را برانگیخته است .
حشمت الله فلاحت پیشه كه ابتدای جنگ اوكراین 
هشدار داده بود تركش های جنگ اوكراین بر پیكر برجام  
خواهد نشست و  ایران تنها بازنده این جنگ خواهد بود، 
اكنون نیز هشدار می دهد كه روس ها سعی می كنند 
و  شود  ارجاع  ملل  سازمان  امنیت  شورای  به  برچام 
ایران باید مانع این بازگشت خطرناک و صدور  قطعنامه 
تحریمی ضدایرانی جدید شود تا  روسیه دوباره بازیگر 
اصلی دیپلماسی كشورمان نشود. این فعال سیاسی 
را مذاكره  این چالش  با  مقابله  برای  راهكار مناسب   ،

مستقیم با آمریكا می داند. 
خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  كمیسیون  رئیس 
مجلس  دهم همچنین مذاكره تلفنی رئیسی و پوتین در 
نخستین روز حمله روسیه به اوكراین را »اشتباه« فاحش 
دیپلماسی ایران می داند كه پیامدهای آن مغایر منافع 

ملی بوده است.
را  فلاحت پیشه  حشمت الله  با  خبرآنلاین  گفت وگو 

بخوانید:
شرط جدید روس ها برای برجام را چگونه تحلیل 

می کنید؟  
موضع اولیانوف كه لاوروف آن را فراگیرتر كرده است، 
تمامی  كه  برجام  تنها  نه  كه  است  روس ها  سیاست 
اكنون  دنیای  در  بزند.  گره  اوكراین  به  را  دنیا  تحولات 
2 پرونده باز داریم. جنگ در اوكراین و دیپلماسی در 
برجام را داریم. تا زمان حمله به اوكراین روس ها در هر 
اوكراین  در  كردند.  بازی  را  متناقض  نقش  پرونده  دو 
سعی كردند چهره جنگی به خود نگیرند و در نهایت به 
جنگ رسیدند و در برجام اما اولیانوف ماموریت داشت 
كه خود را محور دیپلماسی و كانون میانجی گری نشان 
دهد اما مشخص شد كه هدف او به جای طرح مسائل 
قابل توافق، بیان مورادی چالش انگیز بوده تا اینكه توافق 
صورت نگیرد. روس ها، ایران و دیگر اعضای برجام را دور 
زدند و نمی گذاشتند كه برجام قبل از جنگ اوكراین به 

نتیجه برسد.  
هدف روسیه از این ماجرا چیست و چه دستاوردی 

برای او خواهد داشت؟
مصاحبه  با  زمان  هم  گذاشتند  روس ها  كه  شرطی 
اخیر اولیانوف بود كه گفته بود ایرانی ها همچون شیر 
مذاكره كردند و دستاوردهایی بیش از حد انتظار من به 
دست آوردند. این جمله آقای اولیانوف مخالفان مذاكره 
را تحریک كرد و واكتش نشان دادند. پاس گلی بود به 
اسرائیل و دیدیم كه نتانیاهو همین موضوع را توئیت زد 
و با این كار می خواست در داخل آمریكا محافظه كاران 
ضدبرجام را تحریک كند. اولیانوف تلاش داشت چالش 
درونی را در برجام ایجاد كند و همچنان ایران در كانون 

روسیه قرار دهد.
ایران در این شرایط باید چه موضعی را بگیرد؟

یكی از مسئولان گفته ما برای پاسخگویی به جنایات 
روسیه در تاریخ نمی مانیم. من به مسئولان دولت توصیه 

می كنم كه در تاریخ نمانند، تاریخ جدید را ببینند. برای 
چندمین بار روس ها شان ایران را بازیچه قرار داده اند. 
ایران  چانه زنی  توان  كه  دستاوردهایی  در  روس ها  
دستاوردها  این  اند.  نداشته  نقشی   ، كرده  تقویت  را 
در  مقاومت مردم ایران علیه تحریم، فناوری دفاعی و 
هسته ای ایران ریشه دارد و ربطی به روس ها ندارد اما 
متاسفانه روس ها مانع دستاورد ملت و مردم ایران شدند و 
بیش از این سیاستمداران ما نباید منتظر كرملین بمانند. 
روس ها سعی می كنند برحام به شورای امنیت سازمان 
ملل ارجاع شود . ایران باید مانع صدور قطعنامه تحریمی 
ضدایرانی جدید شورای امنیت شود تا  روسیه دوباره به  

بازیگر اصلی دیپلماسی كشورمان تبدیل نشود
سیاست پیش گرفته شده ایران در قبال جنگ 

روسیه تا چه حد درست می دانید؟
مواضع مختلفی از سمت مسئولان مختلف ایران اتخاذ 
شد اما آن چه بیشتر درباره موضع ایران مطرح است، 
پوتین  با  رئیسی   تلفنی  مذاكره  است.  دولت  موضع 
درروز اول حمله نظامی روسیه به اوكراین ، از اشتباهات 
سیاست خارجی كشور بود. درست در روزی كه پوتین 
در رسانه های جهان به عنوان زمامداری متجاوز و منفور 
معرفی می شد كه صلح و امنیت بین المللی را به مخاطره 
افكنده و دنیا را تا آستانه جنگ جهانی سوم پیش برده ، 

مذاكره تلفنی رئیسی با پوتین قابل دفاع نبود و نیست.
و  سازی  تصمیم  روند  یک  نتیجه  رخدادها  اینگونه 
آن  از  زیادی  موارد  كه  است  نادرست  گیری  تصمیم 
ها در دیپلماسی ایران مشاهده شده است.با بررسی 
موشكافانه اشتباهات فاحش می توان ریشه های موضع 
گیری غیرمنطقی و مغایر منافع ملی را طی سالیان 
گذشته شناسایی و از تكرار آن ها در آینده پیشگیری 
كرد. معمولا كسانی كه مسئولان كشور را به اشتباهاتی 
جایگاه  در  معمولا  می اندازند،  خارجه  سیاست  در 
مشورتی قرار می گیرند و این یكی از ضعف های سیاست 

خارجه كشور است.

مدافعان تماس می گویند هدف از آن تقویت منافع 
ملی ایران بوده ...

به هیچ وجه منافع ملی در آن دیده نشد. تلاش شد 
این ضعف جبران شود و دیگران مواضعی اتخاذ كردند 
اما مجموع این مواضع در شان جمهوری اسلامی ایران 
به عنوان یكی از اولین كشورهای كه به عضویت جامعه 
و  این حركت  نبود.  و سازمان ملل متحد درآمد،  ملل 
جمهوری  دولت  مواضع  نبود.  ایران  شان  در  موضع 
اسلامی ایران در قبال اوكراین به هیچ وجه قابل دفاع 
نبود و شاخص های مردمی، حقوق بین الملل و منافع 

مردم و منافع ملی در آن دیده نشد.
مذاکرات  ادامه  بر  تاثیری  چه  موضع گیری  این 

هسته ای خواهد گذاشت؟
تحولات  از  بسیاری  در    ، اوكراین  به  ها  روس  حمله 
بین المللی به ویژه تحولات مربوط به خود این كشور تاثیر 
دارد و طبیعتا بر  مذاكرات برجامی نیز تاثیرگذار خواهد 
بود و آن هم به دلیل وجود شخصی به نام اولیانوف است. 
اولیانوف، خلاف واقع می گوید . پیش از این هم هشدار 
داده بودم كه هدف روسیه معامله برجام در چانه زنی 
های اوكراین است و روس ها نخواهند گذاشت كه برجام 
قبل از حمله به اوكراین به نتیجه برسد و همین موضوع 
نیز شد. اولیانوف و خلاف واقع گفتن هایش،  دیگر در 
طرف  تلاش  حتی  و  داشت  نخواهند  جایگاهی  وین 
ایرانی برای احیای اولیانوف به ضرر منافع ملی ایران تمام 
خواهد شد و اتفاقا ایران باید از این مسئله استقبال كند 
زیرا  حاشیه نشین شدن  اولیانوف، به معنای كنار رفتن 
خیلی از واسطه ها است و عملا ایران و آمریكا می توانند 
بر سر یک متن توافق كنند. اینكه ایران و آمریكا هر كدام 
الان انگیزه های متفاوتی برای توافق دارند. آمریكایی ها 
می دانند چالش اصلی آنها برجام ایران نیست بلكه دور 
جدیدی سیاست در دنیا است و حاضر هستند بسیاری 
از دغدغه های خود را جمع بندی كنند و به این دغدغه ها 

بپردازند.

چه مسیری در ادامه مذاکرات پیش روی ایران و 
دیگر طرف های مذاکره است؟

اكنون ،  سه سناریو  وجود دارد. یک سناریو ؛تكرار 
سناریوی لیبی است. لیبی اشتباه كرد كه تسهیلات 
هسته ای خود را به آمریكا تسلیم كرد البته قذافی در ازای 
این واگذاری، خواستار حفظ حكومتش شد اما دیدیم 
كه او سرنگون و بعد لیبی هم دچار فروپاشی شد و تا الان 

مردم این كشور روی آرامش به خود ندید.
سناریوی دوم ، تكرار سناریوی اوكراین است. اوكراین 
سومین زرادخانه هسته ای دنیا را داشت و در تبانی با 
روسیه ضعیفی كه جایگزین شوروی شده بود،  كل برنامه 
هسته ای خود را تعطیل و متوقف كرد و تلاش داشت، 
را به دست  از كشور خود  امنیتی خارج  تضمین های 
بیاورد اما دیدیم غرب این تضمین ها را به اوكراین نداد و 

جنگ فعلی پیش آمد.
راه  دو  با  نباید  و  است  متفاوتی  راه   ، سناریوی سوم 
دیگر مشابه سازی شود. اگر برنامه هسته ای  ایران ، 
همانگونه كه همواره از سوی مقامات عالیرتبه تاكید شده 
در خدمت رفع تحریم ها و كشاندن منابع به دست آمده 
از آن برای توسعه كشور باشد، این توسعه باعث ریشه 
دواندن برجام خواهد شد. شركت های مختلف از تمامی 
كشورها می توانند در ایران سرمایه گذاری كنند و رشد 

اقتصادی نصیب كشور خواهد شد.
متفاوت  اوكراین  و  لیبی  با   قیاس  در  ایران  موضوع 
نیست  نظامی  سازوكار   ، ایران  دفاعی  سازوكار  است. 
و سازوكار دفاع غیرهسته ای است. در نتیجه امیدوارم 
طرف ایرانی ، مجاب شود كه طرف اصلی آمریكا است 
و با آمریكا بر سر متن به توافق برسد. از طرفی بخشی از 
گشودن گره وظیفه آمریكا است و باید در زمینه تثبیت 
قرارداد و رفع تحریم ها تعللی نكنند چرا كه این تعلل 
كاخ سفید،  جریانات مخالف توافق را  به حق، ناراضی 
تر می كند.  واقعیت این است كه قدرت آمریكا نیست 
كه ایران را  مجاب كرد كه پای میز مذاكره برود  بلكه 
مجموع مناسبات جهانی و منافع ملی ایران است كه 
زمینه را برای مذاكره ایجاد كرده تا ایران به دنبال توافق 
است. آمریكایی ها باید بپذیرند كه تمامی تضمین های 
ایران، تضمین هایی است كه در قلمرو استفاده مسالمت 
آمیز از انرژی هسته ای خواسته  می شود و بدون دغدغه 

می توانند این تضمین ها را به ایران بدهند.
پیش بینی شما از ادامه مذاکرات چگونه است؟

بهتر بود كه برجام پیش از جنگ اوكراین نهایی شود  تا  
تحت تاثیر این جنگ قرار نمی گرفت. ایرانی ها حتی در اوج 
ظلم و بدعهدی آمریكایی ها از تعهدات خود عدول نكردند و 
گام های توافق شده  را تحت نظارت آژانس برداشتند . در 
دنیای آشفته كنونی آمریكایی ها و كشورهای غربی می دانند 
كه نباید ایران را به سمت آنارشی هول دهند. اگر آمریكایی  
نوعی بازی سیاسی را شكل دهند امكان این كه ضرب الاجل 
عدم توافق باز در ایران شكل بگیرد، وجود دارد. به همین 
دلیل ایران به دنبال یک توافق پایدار است. موضوع اوكراین و 
تضعیف اولیانوف در مذاكرات باعث شد كه مواضع هسته ای 
در ایران تا حد زیادی به یكدیگر نزدیک شود. حتی منتقدان 
مذاكرات در خارج از دولت بر سر این با یكدیگر توافق دارند 
كه هر  مذاكره كننده ای ، چه  امیرعبداللهیان و چه ظریف 
توافقی را امضا كند  كه خروحی آن  تنش زدایی در جهان و 

توسعه در داخل  باشد، باید از آن استقبال كرد .
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خداوند متعال دوست دارد که 
هرگاه فردی از شما کاری می کند 
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آیت الله جنتی: اگر بتوانیم شکم گرسنه را سیر کنیم معجزه کرده ایم
آیت الله جنتی رئیس مجلس خبرگان رهبری تصریح كرد: حكومت علوی كه دنبال آن هستیم باید نشانه های آن را 
هم داشته باشد. علی )ع( طاقت نداشت كه در حكومت او یک شكم گرسنه باشد یا كسی باشد كه آب نوشیدن نداشته 
باشد یا سرپناهی به او متعلق نباشد. این معنای حكومت علوی است. امیدوارم ما هم بتوانیم راه علی )ع( را طی كنیم 
كه راه سختی است و ریاضت می خواهد. این آرزوی ماست كه در این مسیر حركت كنیم. من خجالت می كشم از این 
حرفی كه می زنم. گوینده باید خودش در این مسیر حركت كند ولی در هر صورت این آرزو است و نمی توان جلوی 
آن را گرفت. وی با بیان این كه »ما اگر بتوانیم شكم گرسنه را سیر كنیم معجزه كرده ایم«، ادامه داد: این جزو وظایف 
ماست كه آنان را سیر كنیم و این حداقل كار است. ما باید پوشاک، درمان و بهداشت آنان را هم تامین كنیم اما لااقل 
در پایان سال كه همه شادی می كنند و سفره های رنگین می اندازند ما یا شكم گرسنه ای نداشته باشیم یا آن را به 
حداقل برسانیم. رئیس مجلس خبرگان رهبری تاكید كرد: مسئولان در این زمینه تلاش و كوشش و پیگیری جدی 
داشته باشند و اولویت ها را در نظر داشته باشیم كه در این زمینه اولویت با ایتام، سادات و خانواده های عائله مند است.

تحلیف نماینده قم در مجلس خبرگان
مراسم تحلیف آیت الله سید محمد سعیدی نماینده مردم قم در مجلس خبرگان رهبری و پنج نماینده دیگر با 
حضور رئیس جمهور، رئیس مجلس خبرگان و جمعی از شخصیت های ملی برگزار شد. به گزارش خبرگزاری 
حوزه، نهمین اجلاسیه رسمی مجلس خبرگان رهبری صبح روز سه شنبه 17 اسفند 1400در محل مجلس 
قدیم و به ریاست آیت الله احمد جنتی آغاز به كار كرد.رئیس مجلس خبرگان با اشاره به رویكرد محرومیت زدایی 
رئیس جمهور، تاكید كرد: امیدوارم دیگر اعضا و كاركنان دولت هم در مسیر رئیس جمهور حركت كنند و حركت 
روبه رشدی داشته باشیم.آیات سعیدی، اعرافی، پیش نمازی، دانش زاده)مؤمن(، سعدی و مدرسی یزدی كه در 

انتخابات میان دوره ای انتخاب شده بودند پس از سوگند به طور رسمی عضو مجلس خبرگان رهبری شدند.

مشاجره لفظی نادران و قالیباف
در جلسه نوبت عصرروز سه شنبه17 اسفند صحن علنی مجلس شورای اسلامی و در زمان بررسی لایحه بودجه، 
در زمانی كه قرار بود پیشنهاد افزایش عوارض سیگار مجددا و به عنوان الحاق در صحن مطرح شود اعتراض 
الیاس نادران نماینده نسبت به این مساله حاشیه ساز شد.نادران به عنوان مخالف طرح این پیشنهاد خطاب به 
قالیباف، گفت: آقای رئیس این پیشنهاد قبلا در صحن مطرح شده و رأی نیاورده است و بعد از آن در كمیسیون 
هم بررسی و حذف شد؛ لذا این درست نیست كه این پیشنهاد را مجددا می خواهید به عنوان الحاقی مطرح كنید.
وی همچنین در اعتراض به این عملكرد هیات رییسه مجلس قصد ترک صحن علنی را داشت كه در لحظات آخر 
با وساطت نمایندگان از این كار منصرف شد.لازم به ذكر است كه این سومین پس از این به رأی گذاشته شد كه بار 

دیگر با رأی مخالف نمایندگان رد شد.

شکایت مجلس از روحانی به کجا رسید؟
»ذبیح الله خداییان« سخنگوی قوه قضاییه، روز سه شنبه 17 اسفند 1400 در جریان نشست خبری خود در 
پاسخ به سوالی در مورد گزارش كمیسیون اصل 90 مجلس پیرامون آنچه تخلفات رئیس جمهور سابق در بورس 
و مداخلات ارزی عنوان شده، گفت: گزارش هایی از نمایندگان اصل 90 و كمیسیون های تحقیق و تفحص 
به مرجع قضایی ارجاع شده است، ولی هنوز در این خصوص كسی احضار نشده است.خداییان پیرامون 
پرونده های مرتبط با بازار بورس و تشكیل پرونده كیفری در این ارتباط گفت: پرونده كیفری در بازرسی تشكیل 
شد و اعضای هیات مدیره دعوت و تفهیم اتهام شدند. در ارتباط با برخی مسئولین پرونده به دستگاه قضایی 

ارجاع و منتهی به صدور حكم بدوی شده است.

حساب کاربری وزیر ارتباطات در اینستاگرام مسدود شد 
 سخنگوی وزارت ارتباطات گفت: از ظهرروزسه شنبه حساب كاربری عیسی زارع پور وزیر ارتباطات در شبكه 
اجتماعی اینستاگرام از دسترس خارج شده است.مهدی سالم در توئیتر نوشت: از ظهرروزسه شنبه، اینستاگرام 

صفحه آقای زارع پور وزیر ارتباطات به ادرس @eisazarepour را از دسترس خارج كرده است.

تزریق 2 دُز واکسن ملاک سفرهای نوروزی است 
 وزیر كشور گفت: در حال حاضر تزریق 2 دُز واكسن در سامانه برای سفرهای نوروزی ملاک عمل است اما 
در ستاد ملی كرونا تاكید شد كه تزریق دُز سوم واكسن مورد توجه قرار گیرد و بعضا در برخی سفرهای خارجی 
ممكن است تزریق سه دُز به صورت اجباری كنترل شود ولی در حال حاضر در سامانه اجباری برای تزریق دُز 
سوم اعمال نشده و تزریق دو دُز ملاک عمل است اما تاكید و درخواست می كنیم كه شهروندان نسبت به تزریق 

دُز سوم اقدام كنند.

رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد:

دستگیری کلاهبرداران ارسال پیامک جعلی ثنا 
رئیس پلیس فتا استان از دستگیری 3 نوجوان به اتهام كلاهبرداری 10 میلیارد ریالی از طریق ارسال 
پیامک جعلی ابلاغیه ثنا خبر داد  سرهنگ "علی موالی" اظهارداشت: در پی شكایت هایی متعدد افراد 
مبنی بر اینكه شخص یا اشخاصی با ارسال پیامک جعلی ابلاغیه ثنا به  روش نصب نرم افزارهای مخرب 
بر روی تلفن همراه كاربران، اطلاعات گوشی و كارت بانكی آنان را هک كرده اند، شناسایی و دستگیری 
متهمان در دستور كار مأموران پلیس فتا استان قم قرار گرفت. وی افزود: در ادامه طی اقدامات صورت 
گرفته توسط كارشناسان این پلیس، 3 نفر از متهمان كه به صورت باندی اقدام به این كار می كردند 
با هماهنگی مقام قضائی در 2 استان شمالی دستگیر و به بزه انتسابی اعتراف كردند. رئیس پلیس 
فتا استان قم، سن متهمان را 14، 16 و 17 ساله دانست و گفت: طبق بررسی های صورت گرفته 
مشخص شد متهمان اطلاعات 809 نفر از افرادی كه از لینک ارسالی استفاده نموده اند را هک كرده 
اند. سرهنگ موالی با بیان اینكه توسط كارشناسان رقم كلاهبرداری 10 میلیارد ریال برآورد شده است، 
افزود: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشكیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی 

استان شدند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 7 دستگاه انواع وسایل نقلیه سرقتی 
جانشین فرمانده انتظامی استان از كشف 4 دستگاه خودرو و 3 دستگاه موتورسیكلت مسروقه طی 

24 ساعت گذشته در استان خبر داد 
 سردار بهادر اسماعیلی با اعلام این خبر اظهارداشت: طی 24 ساعت گذشته با تلاش بی وقفه 
مأموران انتظامی استان قم،2دستگاه خودرو پراید ، یک  دستگاه خودرو پژو ، یک دستگاه خودرو سمند 
و 3 دستگاه موتور سیكلت مسروقه كشف شد. وی افزود: با پی گیری های مستمر و انجام اقدامات 
اطلاعاتی و نیز اخذ استعلامات از سامانه های پلیس، این خودروها و موتوسیكلت های مسروقه 
شناسایی و كشف شده است. جانشین فرمانده انتظامی استان قم در پایان اظهار داشت: تامین امنیت 
بدون مشاركت مردم میسر نخواهد بود و این فرماندهی در طول شبانه روز آمادگی دریافت گزارش و 
اطلاعات مردمی شما همشهریان عزیز از طریق دو سامانه 110و 197 را دارا بوده و رسیدگی به موقع 

صورت خواهد گرفت.
 

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

20۶ بیمار کرونایی در مراکز درمانی قم بستری هستند
رییس دانشگاه علوم پزشكی قم با بیان اینكه از 206 بیمار بستری در مراكز درمان كرونایی قم 42 نفر 
در وضعیت وخیم بیماری قرار دارند، گفت: در 24 ساعت منتهی به هفدهم اسفندماه جاری 2 بیمار 

كرونایی تسلیم مرگ شدند. 
به گزارش روز عصر سه شنبه  دانشگاه علوم پزشكی قم، مهدی مصری در گفت و گویی بیان كرد: 
در این مدت 69 نفر با علائم بیماری پذیرش، 53 نفر بستری و 46 بیمار نیز با بهبودی از بیمارستان 
ترخیص شدند. وی با بیان اینكه از 173 تست روزانه كرونا 58 مورد مثبت گزارش شده است، اظهار 
داشت: تاكنون یک میلیون 785 هزار و 572 دُز واكسن در طرح ملی واكسیناسیون علیه كرونا در این 

استان تزریق شده است.

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم  خبرداد:

پرداخت 1200 میلیارد تومان تسهیلات به صنعتگران قم

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم ؛

بسیاری ازساختمانهای قم پایان کار ندارند

قم  استان  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  ستاد  دبیر 
و 200  هزار  كنون،  تا  تیر 1400  ابتدای  از  گفت: 
میلیارد تومان تسهیلات به بخش صنعت استان قم 

پرداخت شده است.
معادن  و  صنایع  امور  معاون  شاملی،  الرضا  عبد 
سازمان صنعت، معدن و تجارت قم در چهل و یكمین 
از  استان  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  ستاد  جلسه 
پرداخت تسهیلات بانكی در قالب سرمایه در گردش 
در 2 هفته گذشته به 13 واحد تولیدی در شهرک های 
صنعتی استان خبر داد و افزود: این تسهیلات به 
ارزش 3 هزار و 20 میلیارد ریال است كه با پرداخت 

آن زمینه ایجاد و تثبیت 120 شغل ایجاد می شود.
قم  استان  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  ستاد  دبیر 
گریزی به پرداخت تسهیلات بانكی در بخش صنعت 
استان زد و گفت: از ابتدای تیر ماه امسال 121 مورد 
پرداخت تسهیلات بانكی به بخش صنعت استان با 
اعتبار هزار و 200 میلیارد تومان انجام شده كه زمینه 
افزایش و تثبیت اشتغال 2 هزار و 120 نفری را فراهم 

كرده است.
دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم با 

اشاره به اینكه برای 3 شركت صنعتی استان قم 30 
میلیون دلار تعهد ارزی بانكی ایجاد شده است كه 
مانع از واردات تجهیزات خط تولید تولید شده است، 
گفت: بر اساس مصوبه ای كه در این جلسه تصویب 
شد قرار است از طریق ستاد تسهیل كشور و پیگیری 
از قوه قضاییه مشكل آنان هرچه سریع تر به نتیجه 

برسد.
شاملی در خصوص مشكل افزایش 30 درصدی 
قیمت گاز مصرفی واحد های پایین دستی فولادی 
صنعت،  وزارت  از  پیگیری  با  شد  مقرر  گفت:  نیز، 
معدن و تجارت واحد هایی كه مشمول این افزایش 
قیمت نمی شوند از فهرست افزایش قیمت گاز خارج 
شوند، اما تا آن زمان شركت گاز نیز همراهی های لازم 

را با این صنایع داشته باشد.
میراث  و  گردشگی  دستی،  صنایع  كل  مدیر 
فرهنگی استان قم هم با اشاره به اینكه برای امسال 
هدف گذاری پرداخت 559 میلیارد تومان تسهیلات 
بانكی به طرح های گردشگری پیش بینی شده بود، 
گفت: تاكنون حدود 30 میلیارد تومان به 27 طرح 

گردشگری استان قم پرداخت شده است.

علیرضا ارجمندی از بررسی پرداخت تسهیلات به 
50 طرح گردشگری استان با اعتبار 200 میلیارد 
تومانی خبر داد و افزود: در صورت آغاز به كار این 
طرح ها می توانیم شاهد اشتغال زایی قابل توجهی در 

حوزه گردشگری استان قم باشیم.
وی با بیان اینكه امسال در زمینه پرداخت تسهیلات 
پیش بینی شده به بخش گردشگری استان قم با 
عقب ماندگی هایی روبه رو هستیم، افزود: مشكلات 
بانكی شامل دستور العمل های پرداخت تسهیلات، 
از  مانع  بانكی  نظام  گیری های  سخت  و  قوانین 

پرداخت تسهیلات به بخش گردشگری شده است.
محسن امیدیان، معاون هماهنگی امور اقتصادی 
بانک ها در  بر همراهی  تاكید  با  نیز  استانداری قم 
پرداخت تسهیلات تكلیفی بر اساس مصوبات ستاد 
بانک ها  گفت:  استان،  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل 
موظف هستند در چارچوب ها و قوانین تعیین شده 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان زمینه پرداخت 
به  را  گردش  در  سرمایه  و  تولید  رونق  تسهیلات 
بخش های مختلف و به خصوص در حوزه گردشگری 

را فراهم كنند.

 رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم 
گفت: هم اكنون ساختمان های بسیاری در قم بدون 
پایان كار در حال بهره برداری هستند كه این امر ممكن 

است در حوزه ایمنی مشكلاتی ایجاد كند.
امین مقومی ، با بیان اینكه تسهیل برای صدور پایان 
كار ساختمان های فاقد پایان كار از جمله برنامه های این 
سازمان است اظهار داشت: آمار بسیار بالایی در قم داریم 
از ساختمان هایی كه در حال بهره برداری هستند اما 
فاقد پایان كار می باشند كه این امر موجب بروز مشكلاتی 
برای آنها از جمله در زمینه ایمنی خواهد شد كه مواردی 

از آن را در ماه های گذشته شاهد بودیم.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم 

گفت: در حوزه نگهداری و تعمیر ساختمان باید توجه 
لازم صورت گیرد و در این راستا مقرر گردید؛ كارگروهی 
با همكاری معاونت عمرانی، اداره كل راه و شهرسازی، 
نظام مهندسی و شهرداری تشكیل شود تا در این زمینه 
و  ذیصلاح  مجری  جمله  از  دیگر  مباحث  همچنین  و 

تخلفات ساختمانی تصمیمات لازم اتخاذ شود.
لزوم حذف افراد فاقدصلاحیت در عرصه ساخت وساز

 مقومی مبا بیان اینكه سیما و منظر شهری قم متناسب 
با جایگاه این شهر نیست افزود: علت این شرایط بحث 
تخلفات ساختمانی است كه به علت عدم توجه به آن 
تبعات نامناسبی را شاهد هستیم و امیدواریم تصمیمات 
لازم در این زمینه گرفته شود و افراد فاقد صلاحیت كه 

بدنبال سودجویی در این عرصه هستند كنار گذاشته 
شوند. وی گفت: از موضوعاتی كه در امر ساخت و ساز 
مهم است؛ بحث مجری ذیصلاح است چرا كه مشخص 
بودن مجری، موجب پاسخگو بودن افراد در قبال آنچه 
احداث می شود، افزایش عمر ساختمان ها و استفاده 
نظام  رئیس سازمان  استاندارد خواهد شد.  از مصالح 
مهندسی ساختمان استان قم با بیان اینكه در ابتدای 
امر بحث الزام مجریان ذیصلاح را از اسكلت ساختمان 
شروع كردیم افزود: برنامه داریم این موضوع در تمامی 
ساختمان ها تسری پیدا كند و البته مجریان ذیصلاح 
صرفاً مهندسان نیستند؛ بلكه معماران تجربی، كاردان 

های فنی، پیمانكاران و انبوه سازان نیز می باشند.

فرماندار قم از آمادگی دستگاه های اجرایی قم برای برگزاری باشكوه جشن های نیمه 
شعبان خبر داد.

سفر  تسهیلات  ستاد  اعضای  با  جلسه  در  شنبه   روزسه  فرماندار  حیدری،  مرتضی 
شهرستان با بیان اینكه پیش بینی می شود در روزهای13، 14 و 15 شعبان حدود 3 میلیون 
و 500 هزار مسافر به شهر قم بیاید، گفت: همه دستگاه های اجرایی و خدماتی برای 

برگزاری جشن های نیمه شعبان و پذیرایی از مهمانان آماده هستند.
وی استفاده از ظرفیت حسینیه ها و مدارس برای اسكان زائرین در نیمه شعبان را خواستار 
شد و گفت: باید سازوكار های لازم بین دستگاه های مختلف برای ارائه خدمات به زائرین 

فراهم شود.
مدیر كل خدمات شهری شهرداری هم در این جلسه از آماده سازی 160 هكتار از 

پاركینگ ها و پارک سوار ها پیرامون مسجد مقدس جمكران برای استقرار خودرو های سواری 
و اتوبوس خبر داد و گفت: این آماده سازی ها از یک ماه پیش انجام شده است و هر پاركینگ 

بر اساس رنگ بندی و متراژ در اختیار زائرین قرار می گیرد.
میرهادی همچنین از آماده سازی 450 سرویس بهداشتی برای استقرار در پاركینگ ها 
و پارک سوار ها خبرداد و افزود: برای راهنمایی زائران ستاد هایی هم در پاركینگ ها مستقر 

خواهد شد.
وی همچنین استقرار 5 پایگاه اطلاع رسانی در مبادی ورودی درب های مسجد مقدس 
جمكران و استقرار خودرو های آتش نشانی در ورودی شهر، حرم مطهر حضرت معصومه 
سلام الله علیها و مسجد مقدس جمكران در روز های 13 و 14 و 15 شعبان را از دیگر 

برنامه های در نظر گرفته شده برای ایمنی مراسمات در این روز ها عنوان كرد.

فرماندار قم خبرداد:

آمادگی قم برای برپایی باشکوه جشن نیمه شعبان 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

تدوین طرح جامع استقبال از نیمه 
شعبان و نوروز در شهرداری قم

مدیركل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم گفت: طرح 
جامع استقبال از نیمه شعبان و نوروز در شهرداری تهیه شده كه كمیته های 11 

گانه در آن پیش بینی شده است.
سید محسن میرهادی در جلسه كمیته خدمات شهری شهرداری قم، با 
اشاره به هدف گذاری برنامه جامع برای نیمه شعبان و نوروز در شهرداری قم 
برای ارائه خدمات خوب و مناسب را به زائران و مجاوران اظهار داشت: بعد از 
دو سال محدودیت های ناشی از كرونا امسال در ایام نیمه شعبان و نوروز با حجم 

قابل توجهی از مسافران و زائران به قم مواجه هستیم.
وی با تأكید بر اینكه امسال در ایام نیمه شعبان و نوروز زائران زیادی را در شهر 
قم میزبانی خواهیم كرد گفت: اطلاع رسانی و راهنمای زائرین و مسافرین، 
اسكان، تغییر سیما و منظر شهری، ارتقا سطح بهداشتی عمومی شهر از 
نظافت، شستشو و رفع آلودگی، ارتقا ایمنی و امدادرسانی و تهیه مایحتاج و 
نظرسنجی از زائرین و مسافرین ازجمله اقداماتی بوده كه توسط كمیته های 

ستاد تسهیلات زائرین و خدمات سفر در حال برنامه ریزی و اجراست.
مدیركل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم ادامه داد: طرح 
جامع استقبال از نیمه شعبان و نوروز در شهرداری تهیه شده كه كمیته های 11 
گانه در آن پیش بینی شده است؛ همچنین ستادهای ویژه نیمه شعبان با هشت 
ستاد در منطقه جمكران و هشت ستاد در مبادی ورودی شهر پیش بینی شده كه 

توسط مناطق مدیریت می شود.
وی با بیان اینكه 5 پایگاه اطلاع رسانی در اطراف مسجد مقدس جمكران 
راه اندازی می شود، ابراز كرد: مسیرهای دسترسی توسط كمیته حمل ونقل 
تهیه شده كه پس از نهایی شدن در اختیار مردم و دستگاه ها قرار خواهد گرفت.
شعبان  نیمه  برای  پارک سوار  و  پاركینگ   17 اینكه  به  اشاره  با  میرهادی 
آماده شده است، گفت: این پاركینگ ها بین 150 تا 200 هكتار مساحت دارند 
كه در حال نهایی شدن است و تكمیل این پاركینگ ها نیازمند خدمات بوده كه 

كمیته های مختلف باید برای راه اندازی آن همكاری كنند.
مدیركل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم خاطرنشان كرد: 
سامانه 137 آماده اطلاع رسانی است كه اطلاعات موردنیاز زائرین پس از نهایی 

شدن در اختیار این سامانه قرار خواهد گرفت.
  

شهردار قم مطرح کرد:

نهادینه کردن ارزش ها پیش شرط 
بهبود سبک زندگی

شهردار قم گفت: اگر مسائل ارزشی و ضدارزشی در چهارچوب درستی ارائه 
شود به صورتی كه ارزش ها در جان افراد نهادینه شود، در زندگی روزمره به كار 
می رود؛ اما اگر این ارزش ها به درستی ارائه نگردد در كاربست آن ها مشكلاتی 

به وجود می آید.
دكتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در حاشیه بازدید از مسابقه تلویزیونی محیا 
اظهار داشت: جمع شدن هنرمندان در یک مكان برای پرداختن و بررسی 

مشكلات روزمره زندگی شهروندان، از نكات امیدبخش است.
وی با بیان اینكه اگر آموزش های كاربردی و ضروری زندگی از دریچه درستی 
انجام نگیرد دچار خطا و اشكال می شود، ابراز كرد: بسیاری از نگرانی هایی كه 
امروزه در سبک زندگی ما وجود دارد از عدم شناخت نسبت به مسائل نشات 
گرفته است. شهردار قم خاطرنشان كرد: اگر مسائل ارزشی و ضدارزشی در 
چهارچوب درستی ارائه شود به صورتی كه ارزش ها در جان افراد نهادینه شود، 
در زندگی روزمره به كار می رود؛ اما اگر این ارزش ها به درستی ارائه نگردد در 

كاربست آن ها مشكلاتی به وجود می آید.
جوانمردی،  صداقت،  شهدایی،  زندگی  سبک  ارزش هایی  وی،  گفته  به 
از دیگران، احترام به حقوق دیگران، حق طلبی، قرض الحسنه،  دستگیری 
واجبات دینی و غیره اگر در جان افراد نهادینه شود می تواند در سطح جامعه 
نقش آفرینی كند. دكتر سقائیان نژاد با تأكید بر اقدامات انجام شده در مسابقه 
محیا، اضافه كرد: كاری كه در این مسابقه انجام می گیرد در مسیر نهادینه كردن 
ارزش های والای انسانی است كه نهادینه شدن آن می تواند اثر خود را در ابعاد 

مختلف سبک زندگی نشان دهد.
 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

اجرای طرح “بوستان تراز”
 در 1۴ بوستان شهر قم 

مدیركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از اجرای طرح بوستان تراز در 
14 بوستان شهر قم از 20 اسفندماه سال جاری خبر داد. 

مهدی كلانترزاده در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به برگزاری جلسه ویژه 
قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی، اجرای طرح بوستان تراز را به عنوان یكی 
همراهی  و  همكاری  با  داشت:  اظهار  و  دانست  قرارگاه  این  دغدغه های  از 
پایگاه های  انتظامی،  و  نظامی  دستگاه های  اجرایی،  دستگاه های  سپاه، 
بسیج، سازمان فرهنگی، اجتماعی شهرداری و سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری، اداره كل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری و سایر بخش های 
مربوطه این مهم در حال انجام است تا بخشی از دغدغه های شهروندان قمی در 

خصوص فضای معنوی شهر برطرف شود.
وی با تأكید بر اهمیت همراهی سایر دستگاه های استانی در اجرای مطلوب 
طرح بوستان در تراز، ادامه داد: این طرح با محوریت مردم و شهروندان انجام 
خواهد شد و مدیران مدارس، معتمدین منطقه، ائمه جماعات و مدیر محله در 
آن نقش آفرینی خواهند داشت. مدیركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
قم گفت: طرح بوستان تراز از 20 اسفندماه جاری در 14 بوستان شاخص 
بوستان  چند  و  نیایش  غدیر،  علوی،  مهدی،  هاشمی،  فدک،  مانند  شهر 
دیگر به صورت عملیاتی آغاز خواهد شد. وی ابراز داشت: هدف از این طرح 
آماده سازی بوستان ها برای ارائه خدمات بهتر به شهروندان و جلب رضایت 
خانواده ها برای افزایش اطمینان خاطر آنان است تا شهروندان از حضور در این 

مراكز تفریحی خاطرات خوشی را برای خود رقم بزنند.
 

 معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

استفاده از حیاط مدارس قم
 به عنوان پارکینگ 

 معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: استفاده از حیاط مدارس اطراف 
حرم مطهر برای پارک خودرو بسیار مناسب است و باری را از دوش ترافیک شهر 

برمی دارد.
عباس ذاكریان در جلسه كمیته خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به 
اینكه طبق مصوبات ستاد ملی كرونا افرادی كه سه دوز واكسن كرونا را زده اند 
محدودیتی برای سفر ندارند اظهار كرد: پیش بینی ها نشان می دهد كه بعد از 
دو سال محدودیت، امسال نیمه شعبان پر جمعیتی را در قم شاهد خواهیم بود.
معاون خدمات شهری شهرداری قم ادامه داد: اتصال نیمه شعبان به نوروز 
هم این وضعیت را تشدید می كند و پیش بینی می كنیم از 24 اسفند سفرهای 
نوروزی آغاز می شود. وی با بیان اینكه احتمال بارندگی و وزش باد در ایام نیمه 
شعبان وجود دارد، گفت: گزارش آموزش و پرورش از آماده سازی 300 مدرسه 
و دو هزار كلاس برای اسكان زائران خبر داشته كه جای تقدیر دارد؛ همچنین 
استفاده از حیاط مدارس اطراف حرم مطهر برای پارک خودرو بسیار مناسب 
اینكه  بر  تأكید  با  ذاكریان  برمی دارد.  ترافیک شهر  از دوش  را  باری  و  است 
پاركینگ ها و پارک سوارهای اطراف مسجد مقدس جمكران از یک هفته قبل از 
نیمه شعبان باید راه اندازی شوند و روشنایی آن نیز تأمین شود خاطرنشان كرد: 
چراغانی سطح شهر نیز در اعیاد شهر با تمركز بر نیمه شعبان خواهیم داشت كه 

باید توسط شركت توزیع برق برنامه ریزی شود تا دچار خاموشی نشویم.

  تخمه جابانی رکورد زد!

رئیس پلیس فتا استان قم از برخورد قاطع و قانونی نیروی انتظامی با فروشندگان مجازی 
مواد محترقه در آستانه چهارشنبه آخر سال خبر داد.

سرهنگ علی موالی با اشاره به سیاست نیروی انتظامی برای مقابله قاطع با فروشندگان 
مواد محترقه گفت: با توجه به نزدیک شدن مراسم چهارشنبه آخر سال و عید نوروز متاسفانه 
برخی افراد سودجو و متخلف اقدام به خرید و فروش مواد محترقه از طریق فضای مجازی 

می كنند.

رئیس پلیس فتا استان با اشاره به افزایش روزافزون حضور كودكان در فضای سایبر، به 
لزوم آموزش كودكان در زمینه ایمنی سایبری و آشنایی با تهدیدات سایبری تاكید كرد و 
در خصوص افزایش فروش مواد محترقه به نوجوانان از طریق فضای مجازی در آستانه 

چهارشنبه آخر سال هشدار داد.
وی افزود: ایجاد صفحات مجازی تحت وب برای خرید و فروش انواع مواد محترقه و منفجره 
جرم تلقی می شود كه كارشناسان پلیس فتا ضمن رصد شبانه روزی درصورت مشاهده 

تخلف با همكاری دستگاه قضائی بدون اغماض برخورد خواهند كرد.
رئیس پلیس فتا استان تاكید كرد: خانواده ها نقش بسیار مهمی در پیشگیری و كنترل 
فرزندان خود در فضای مجازی هستند و با كنترل، آگاهی بخشی و نظارت خانواده ها 

می توان آسیب های شب چهارشنبه آخر سال را كاهش داد.
وی با اشاره به ضعف و عدم آگاهی برخی كاربران سایبری به مفاد قانونی موضوع گفت: 
افرادی كه با ایجاد وب سایت، پروفایل در شبكه های اجتماعی اقدام به خرید و فروش مواد 
محترقه و منفجره می كنند بر اساس قانون مجازات اسلامی مرتكب جرم شده و برابر قانون 

با آنها برخورد خواهد شد.
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان تصریح كرد: هموطنان عزیز می توانند با مراجعه 
به سایت پلیس فتا به آدرس www.cyberpolice.ir از آخرین اخبار و اطلاعات سایبری و 
همچنین جدیدترین شگرد های مجرمانه مطلع شده و در صورت نیاز نیز می توانند گزارش 
موارد مشكوک را در سامانه پاسخگویی فوریت های سایبری به شماره تلفن 096380 به 

صورت شبانه روزی با همكاران ما در میان بگذارند.

رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد:

برخورد قاطع پلیس با فروشندگان مواد محترقه در فضای مجازی 

رییس گروه تغذیه معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشكی قم گفت: مرغوب ترین 
نان سنگک در كشور مربوط به این استان است زیرا در پخت آن استفاده از سبوس 

طبق استاندارد و جوش شیرین حذف شده است. 
علی اكبر حق ویسی افزود: در حال حاضر یكی از بهترین نان های كشور، نان 
سنگک قم است و این افتخاری برای این استان است كه نان سنگک آن معروف 

به كیفیت است.
وی با اشاره به این كه در قم درصد زیادی از مردم نان سنگک مصرف می كنند، 
و  سبوس گیری  بالایی  درصد  با  سنگک  نان  گذشته  سال های  در  كرد:  اضافه 
نان سفید می شد، ولی در حال حاضر سبوس گیری كاهش یافته و به 12 درصد 

رسیده است.
وی با بیان این كه  قم از نظر رعایت استاندارد سبوس گیری در كشور پیشتاز است، 
ادامه داد: نانوایی های این استان در چند سال گذشته در راستای سبوس گیری نان 
به سمت استاندارد حركت كرده اند و بر این اساس سبوس گیری از نان سنگک 7 تا 

12 درصد، لواش و تافتون 15 درصد و بربری 18 درصد انجام می شود.
درصد  از 21  بیش  گذشته  سال های  در  متاسفانه  این كه  بیان  با  ویسی  حق 
سبوس گیری انجام می شد، بیان كرد: سبوس نان مزایای زیادی از جمله پیشگیری 
از انواع سرطان به ویژه دستگاه گوارش، كنترل و پیشگیری از قندخون، فشار خون، 

چربی خون، كبد چرب، چاقی و اضافه وزن دارد.

رییس گروه تغذیه معاونت بهداشت قم: 
مرغوب ترین نان سنگک در کشور مربوط به قم است 

طرح:مهدی عزیزی

سال  مشابه  مدت  نرخ های  با  آجیل  انواع  قیمت   آخرین  مقایسه 
گذشته نشان می دهد تخمه جابانی با 2۵7 درصد و تخمه آفتابگردان 
با ۱۰۰ درصد در صدر جدول افزایش قیمت قرار دارند و نخودچی با 

6۳هزار تومان قیمت در هر کیلو ارزان ترین آجیل میادین است.

آگهی ابلاغ اتهام
نظر به اینکه پرونده خانم عطیه سادات بیگدلی در هیات بدوی رسیدگی به تخلفات 
اداری دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم به اتهام غیبت غیرموجه 
تحت رسیدگی می باشد ، مقتضی است از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز 
نسبت به ارسال دفاعیه کتبی خود به انضمام مدارک لازم به دفتر این هیأت واقع در 
قم، خیابان شهید لواسانی، دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم 

اقدام نمایند. در غیر اینصورت هیأت برابر مقررات اقدام به صدور رای خواهد نمود./
هیات بدوی رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان

شناسه آگهی: ۱288۱۴2دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم


